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Statsråden på Stockholm Pride
2019
Publicerad 02 augusti 2019 Uppdaterad 02 augusti 2019

Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för hbtq-
personer är en viktig fråga för regeringen. Ett sätt att
sprida kunskap om regeringens strategi är att medverka
i Pride.
Regeringskansliet medverkade för femtonde gången och flera statsråd
besökte Regeringskansliets tält för att träffa festivaldeltagare och svara på
frågor om regeringens politik när det gäller hbtq-personer.

Under torsdagen fanns tre statsråd i Regeringskansliets tält,
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen, utrikeshandelsminister Ann Linde och
socialminister Lena Hallengren.  

– Det är viktigt att Regeringskansliet är närvarande i Pride Park för att prata
med besökare och stå upp för hbtq-personers rättigheter. Men det är också
viktigt att visa att Regeringskansliet och staten ska vara en bra arbetsplats
för alla, oavsett vem du är, säger jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

– I Sverige ska alla kunna leva sina liv i frihet, med samma rättigheter,
möjligheter och förutsättningar, säger socialminister Lena Hallengren

Festivalbesökarna fick möjlighet att träffa statsråden i Regeringskansliets
tält, ställa frågor och testa sina hbtq-kunskaper i en quiz. 

– Igår bemannade jag Regeringskansliets tält under Stockholm Pride. Jag är
stolt över att representera en regering som prioriterar arbetet för hbtq-
personers lika rättigheter och möjligheter, säger utrikeshandelsminister Ann
Linde.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet

Hbtq-frågor och jämställdhet i
fokus på pressfika
Publicerad 01 augusti 2019

Beslut från veckans regeringssammanträde och andra
aktuella ämnen presenterades på sommarens sista
pressfika och handlade till stor del om jämställdhet och
hbtq-personers rättigheter. Bland nyheterna fanns
satsning på feministisk handelspolitik, arbetet mot
osund konkurrens och flera regeringsuppdrag.
Regeringsuppdragen handlade om att stärka
förutsättningarna att skapa mötesplatser för unga hbtq-
personer, att ta fram en nationell strategi för sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter samt att utvärdera
reformen om stärkt rehabilitering för återgång i arbete.
Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som varit ordförande för
sammanträdet, började pressfikat med att berätta om arbetet mot osund
konkurrens. Det är ett samarbete mellan Arbetsmiljöverket och sju andra
myndigheter där det görs riktade inspektioner mot branscher och företag som
misstänks bryta mot lagar och regler på området. I år har det gjorts
inspektioner i nagelsalonger och byggbranschen. Av nagelsalongerna fick tre
av fyra anmärkningar på verksamheten och en tredjedel förbjöds att fortsätta
på grund av farlig verksamhet.

Artikel: Regeringens arbete mot osund konkurrens ger resultat

Mötesplatser för unga hbtq-personer och nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och
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rättigheter

Näst ut var jämställdhetsminister med ansvar för hbtq-frågor Åsa Lindhagen.
Hon redogjorde för ett regeringsuppdrag till Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) att stärka förutsättningarna att skapa
mötesplatser för unga hbtq-personer.

– Vi vet att den psykiska ohälsan är högre bland unga hbtq-personer än bland
unga generellt. Det här är en oerhört viktig fråga att komma framåt i och där
kan tillgång till mötesplatser ha en avgörande roll för att få möta andra unga
hbtq-personer med liknande erfarenheter, sade hon.

Pressmeddelande: Fler satsningar för att främja hbtq-personers lika
rättigheter och möjligheter

Socialminister Lena Hallengren fortsatte på ett liknande spår med att prata
om ett regeringsuppdrag till Folkhälsomyndigheten att ta fram en nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter. Grundläggande för
strategin ska vara en god, jämställd och jämlik sexuell och reproduktiv hälsa
i hela befolkningen. Särskilt fokus bör riktas mot unga personer, personer
med bristande socioekonomiska förutsättningar, personer med
funktionsnedsättning, personer med utländsk bakgrund och hbtq-personer.

Pressmeddelande: Ny nationell strategi för sexuell och reproduktiv hälsa

Satsning på feministisk handelspolitik och
utvärdering av reformen om förstärkt rehabilitering

Jämställdhetstemat fortsattes med att utrikeshandelsminister Ann Linde
presenterade regeringens satsning på feministisk handelspolitik. Den består
av de sex åtgärderna jämställda handelsavtal, jämställda standarder,
jämställd inre marknad, jämställd representation i främjandearbetet,
jämställdhet, handel och arbete i låginkomstländer samt jämställd
könsuppdelad statistik.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på feministisk handelspolitik

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll avslutade sedan pressfikan med
att berätta att Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) fått i uppdrag av
regeringen att följa upp och utvärdera reformen om förstärkt rehabilitering
för återgång i arbete, som trädde i kraft den 1 juli 2018. ISF ska följa upp hur



reformen efterlevs av arbetsgivare, Försäkringskassan och Arbetsmiljöverket
samt utvärdera hur reformen bidrar till att stärka individens möjligheter till
rehabilitering och arbetsgivarens rehabiliteringsansvar. Ett
jämställdhetsperspektiv ska beaktas i uppföljningen och utvärderingen.

Pressmeddelande: Uppföljningsuppdrag för stärkt rehabilitering



Artikel från Utrikesdepartementet

Samarbetsmöjligheter
diskuterades på konferens om
västra Balkan
Publicerad 28 juni 2019

En ministerkonferens om västra Balkan arrangerades
på Europahuset i Stockholm den 24 juni av UD EU, EU-
kommissionen och Business Sweden. Möjligheter att
intensifiera regionalt samarbete diskuterades liksom
ländernas EU-integration och möjligheter för svenska
företag att investera i regionen.
Utrikesminister Margot Wallström inledde konferensen och framhöll bland
annat Sveriges bilaterala relationer med länderna i västra Balkanregionen
och de starka banden mellan våra samhällen. Gemensamma utmaningar
uppmärksammandes samt möjligheter att samarbeta kring dessa.

Att bidra till att skapa framtidshopp, inte minst för unga, är ett viktigt
gemensamt intresse.

Utrikes- och statssekreterare från länderna i regionen gav sin bild bland
annat av hur samarbetet kan ökas för att fortsätta driva utvecklingen i
regionen framåt samt även ländernas EU-integration.

Ann Linde, utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska
frågor, öppnade därefter en företagsmodul i samtal med Business Sweden.
Svenska företag gavs möjlighet till direkt dialog med tillresta ministrar med
innovations- och ekonomiportföljer, för att diskutera eventuella
investeringsmöjligheter och samarbete i regionen. Sektorer som infrastruktur
och energi är särskilt intressanta i detta sammanhang.
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I samband med en avslutande lunch fick ministrarna också tillfälle till
bilateral dialog med utrikesministern.



Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Republiken Korea
Publicerad 13 juni 2019 Uppdaterad 15 juni 2019

På inbjudan av H.M. Konungen besöker Republiken
Koreas president Moon Jae-in Sverige tillsammans med
sin hustru Kim Jung-sook Sverige den 14-15 juni.
Presidenten åtföljs av flera ministrar ur den
sydkoreanska regeringen liksom en stor
näringslivsdelegation.

Program

Fredag 14 juni

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds på fredag morgon när kungen och drottningen möter
president Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook vid Hovstallet för kortege till
Kungliga slottet. 
Hovstallet
Fotopool

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den sydkoreanska
delegationen.
Allmänheten är välkommen att närvara.
Kungliga slottet
Öppet för ackrediterad media
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Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Möte med talmannen och anförande i Andrakammarsalen
President Moon Jae-in tas på förmiddagen emot av talman Andreas Norlén i
riksdagen för ett möte. Därefter håller president Moon Jae-in ett anförande i
Andrakammarsalen som bland annat kommer att ta upp fred och säkerhet på
den koreanska halvön. Kungen, statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström närvarar. 
Riksdagen 
Fototillfälle
Reportrar är välkomna

Stiftelsen Silviahemmet
På förmiddagen besöker fru Kim Jung-sook och drottningen Silviahemmet.
De tas emot av Petra Tegman, biträdande verksamhetschef och Maria
Tannemyr, koordinator. Efter en presentation av verksamheten ges möjlighet
att träffa några av de boende. 
Stiftelsen Silviahemmet
Fotopool

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. Samtidigt ges
en lunch på Utrikesdepartementet, med utrikesministern som värd, för
ministrar och representanter ur den sydkoreanska delegationen.

Ericsson Studio Kista
President Moon Jae-in och kungen besöker Ericsson Studio i Kista
tillsammans med näringsminister Ibrahim Baylan. De tas emot av Ericssons
finanschef, Carl Mellander, vice ordförande och ansvarig för offentlig sektor
och affärsrelationer Ulf Pehrsson, och chefen för Ericsson i Sydkorea, Håkan
Cervell. Ericsson är en viktig partner i utvecklingen av 5G i Sydkorea och
under besöket kommer olika användningsområden av tekniken att
presenteras och demonstreras. Bland annat kommer uppkoppling ske mot en
existerande 5G-tjänst i Sydkorea för att fjärrstyra ett sky-ship i Seoul från
Ericsson Studio i Kista.
Ericsson Studio
Fototillfälle, reportrar välkomna

Sweden-Korea Business Summit
President Moon Jae-in och kungen deltar tillsammans med statsminister



Stefan Löfven vid näringslivsseminariet Sweden-Korea Business Summit
som kommer att samla över 200 representanter från ledande företag, start-
ups och investerare från Korea och Sverige. Sweden-Korea Business Summit
kommer att beröra social innovation och inkluderande tillväxt samt
innovation som möjliggörs av framtida teknologier, bland andra e-mobilitet,
förnybar energi, artificiell intelligens och biomedicin. Kim Young Ju,
styrelseordförande och vd för Korea International Trade Association (KITA)
och Ylva Berg, vd för Business Sweden tar emot vid ankomst. Presidenten
och statsministern kommer att hålla anföranden under seminariet. 
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Galamiddag
Statsbesöket första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.
Fotopool

Lördag 15 juni  

Möte med statsministern
Statsminister Stefan Löfven tar emot president Moon Jae-in för
överläggningar på Grand Hôtel i Saltsjöbaden på lördag morgon. De kommer
bland annat att tala om utrikes- och säkerhetspolitiska frågor, fördjupat
samarbete inom områden som innovation, forskning, digitalisering och
kreativa näringar, samt utökat samarbete inom social välfärd och
arbetsmarknadsfrågor. Vid överläggningarna deltar även utrikesminister
Margot Wallström, arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, näringsminister
Ibrahim Baylan och utrikeshandelsminister Ann Linde.
Pressmeddelande om mötet
Fototillfällen vid ankomst, tête-à-tête, inledning av samtal och
undertecknande av avtal
Presskonferens

Waldemarsudde 
Fru Kim Jung-sook och drottningen inleder lördagens program med ett besök
på Waldemarsudde. De tas emot av överintendent Karin Sidén.
Waldemarsudde var ursprungligen hem åt prins Eugen. I dag är det ett av
Sveriges mest besökta konstmuseer med omfattande utställnings- och
programverksamhet.  
Waldemarsudde
Fotopool

Svensk Form – Korea + Sweden Young Design Award 2019  



Därefter deltar fru Kim Jung-sook och drottningen vid prisceremonin för
Korea + Sweden Young Design Award 2019 på Svensk Form. Initiativet till
utmärkelsen, som ska uppmärksamma unga formgivare i Korea, kommer från
Sveriges ambassad i Seoul, Korea Institute of Design Promotion och IKEA
Korea. Priset är inspirerat av den svenska designutmärkelsen och
utställningen Ung Svensk Form och delas ut för första gången. Hållbarhet
och innovation utgör grunden till utmärkelsen som i år också har temat
inkludering. Svensk Forms VD Mats Widbom och Svenska institutets
generaldirektör Madeleine Sjöstedt tar emot vid ankomst. Efter
prisutdelningen ges möjlighet att träffa pristagarna och unga svenska
formgivare från Ung Svensk Form 2019. 
Korea + Sweden Young Design Award
Svensk Form
Fotopool, reportrar välkomna

Norrsken Foundation
Presidenten och kungen besöker Norrsken Foundation tillsammans med
energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman. Norrsken Foundation är
en svensk icke vinstdrivande stiftelse som syftar till att stödja företag och
organisationer vars mål är att ha en positiv inverkan på samhället. Under
besöket kommer koreanska och svenska företag på området att presentera
lösningar och tjänster inom bland annat miljö, utbildning och hållbart
företagande (CSR). Erik Engellau Nilsson, VD för Norrsken Foundation,
Ylva Berg, VD Business Sweden och Jeong Yoon-Mo, ordförande för
Korean Technology Finance Corporation tar emot vid ankomst.
Norrsken Foundation
Fototillfälle, reportrar välkomna

Avtäckning av minnesmonument
Presidentparet och kungaparet samt utrikesminister Margot Wallström deltar
vid avtäckningen av ett minnesmärke på Djurgården för svenska veteraner
som tjänstgjorde på Röda Korsets sjukhus i Korea under Koreakriget. 
Fototillfälle

Konsert på Musikaliska 
President Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook står värdar för en konsert,
Celebration Concert, på Musikaliska till sina svenska värdars ära.

Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster på Kungliga
slottet.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s inre marknad och
industripolitik på ministermöte 27
maj
Publicerad 29 maj 2019

Överenskommelser om arbetet med utvecklingen av
EU:s inre marknad och industri stod på dagordningen
när EU:s ministerråd för konkurrenskraft möttes i
Bryssel 27 maj. Ministerrådet fattades också beslut om
inriktning på samarbetet om turismnäringen.

Långsiktiga EU-strategier för inre marknad och
industri

Ministrarna antog rådslutsatser om långsiktiga strategier för både EU:s inre
marknad och EU:s industripolitik. I slutsatserna uppmanas EU-kommissionen
att ta fram handlingsplaner för båda områdena.

- När en ny EU-kommission tillträder och en ny femårsperiod tar vid behöver
vi koppla samman EU:s industripolitik och den inre marknaden mycket
bättre än vad vi hittills har gjort. Det gäller inte minst för att vi ska kunna
utveckla tjänstesektorn men det handlar också om att hålla fast vid den
öppna marknadens väg för EU och inte ge vika för protektionism, resonerade
utrikeshandelsminister Ann Linde i samband med mötet.

EU:s ambitionsnivå för en konkurrenskraftig inre marknad

I slutsatserna uppmanas EU-kommissionen att ta fram en ny inriktning för
den inre marknaden. Särskilt utvecklingen av tjänstesektorn och
integrationen av digitala tjänster står i centrum och EU-kommissionen
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uppmanas i senast i mars 2020 också vara klar med en analys om hinder och
möjligheter för den inre marknaden.

Strategi för EU:s industripolitik med vision för 2030

Ministrarna antog rådslutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta fram
en industristrategi med en tydlig vision för år 2030. Strategin kommer att
vara en prioritering på EU-kommissionens strategiska agenda och ska vara
klar senast när den nya EU-kommissionen är på plats hösten 2019.

Slutsatserna lyfter fram industrins betydelse för hållbar tillväxt,
arbetstillfällen och ekonomisk utveckling. De hänvisar också till Europeiska
rådets uppmaning om att skapa starkare länkar mellan industripolitiken, den
inre marknaden, forsknings- och innovations-, digitaliserings- och
miljöpolitiken.

Turismsektorns konkurrens- och drivkraft

Ministrarna antog rådslutsatser om turismnäringens betydelse för
sysselsättning, regional tillväxt och social sammanhållning i EU. Slutsatserna
pekar på utmaningar för en hållbar turism och för digitaliseringens
möjligheter. EU-kommissionen uppmanas att ta fram en vision för 2030 som
syftar till att EU behåller en världsledande position inom näringen.

Blandade frågor

Det rumänska ordförandeskapet informerade om läget i en rad pågående
arbeten om bland annat säkerhet för motorfordon, om konsumenträtt samt
om en del i bolagspaketet som handlar om gränsöverskridande ombildning,
fusion och delning.

EU-kommissionen presenterade en utvärdering av notifieringssystemet
Rapex för farliga produkter.

Finland presenterade arbetsprogrammet för sitt inkommande
ordförandeskap.

I samband med mötet deltog Ann Linde också i EU:s utrikesråd som 27 maj
handlade om handel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsrelationen mellan EU och
USA på utrikesrådet
Publicerad 28 maj 2019 Uppdaterad 28 maj 2019

Handelsrelationen mellan EU och USA stod högt på
dagordningen när utrikeshandelsminister Ann Linde
träffade sina EU-kollegor den 27 maj.
Handelsministrarna diskuterade också moderniseringen
av världshandelsorganisationen WTO.

Handelsrelationen mellan EU och USA

Den amerikanska administrationen har meddelat att USA kan komma att
införa tullar på motorfordon och fordonsdelar från EU om inte en förhandlad
lösning kan nås, vilket stod i fokus för handelsministrarnas diskussion.

- Förhandlingarna mellan USA och EU måste inledas snarast möjligt. Ett
beslut om att införa tullar skulle ha negativa effekter på europeisk och
svensk industri. Att vi får till ett avtal med USA är viktigt för då blir det inga
biltullar, säger Ann Linde.  

Ministerrådet beslutade den 15 april att EU ska inleda förhandlingar med
USA om eliminering av industritullar och ett avtal om bedömning av
överensstämmelse.

Modernisering av WTO

- Vi diskuterade också moderniseringen av WTO. I tider av
handelskonflikter, nya tullar och ökad protektionism är det viktigt med en
väl fungerande världshandelsorganisation, säger Ann Linde.

Den 18 september lade EU fram förslag på hur världshandels-organisationen
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WTO kan moderniseras. Det handlar bland annat om en förändring av
reglerna för hur tvister ska lösas och ökad transparens i WTO-systemet.
Diskussionen om ett modernare WTO har varit uppe på många rådsmöten
mellan handelsministrarna.

- På det här mötet diskuterade vi hur en interimslösning skulle kunna se ut
om förhandlingarna kraschar, vilket de riskerar att göra. Interimslösningen
går ut på att EU ska göra avtal med varje enskilt land. Det är inte optimalt
men det handlar om att ha någon slags tvistelösning tills vi kommer överens
om ett bättre system, säger utrikeshandelsminister Ann Linde, som
representerade Sverige på mötet i Bryssel.

I samband med mötet deltog Ann Linde också i ministerrådet
för konkurrenskraft.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

EU:s inre marknad och
industripolitik på ministermöte 27
maj
Publicerad 23 maj 2019

Överenskommelser om arbetet med utvecklingen av
EU:s inre marknad och industri på lång sikt står på
dagordningen när EU:s ministerråd för konkurrenskraft
möts i Bryssel 27 maj. På mötet kommer också det
inkommande finska EU-ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram. Ann Linde, minister för
utrikeshandel, företräder Sverige på mötet.

Långsiktiga EU-strategier för inre marknad och
industri

Ministrarna förväntas anta rådslutsatser som syftar till långsiktiga strategier
för både EU:s inre marknad och EU:s industripolitik. I utkasten uppmanas
EU-kommissionen att ta fram handlingsplaner baserade på alla relevanta
politikområden.

Regeringen står bakom förslagen till slutsatser.

Ny ambitionsnivå för en konkurrenskraftig inre marknad

I utkastet till slutsatser uppmanas EU-kommissionen att ta fram en ny
inriktning för den inre marknaden. Utkastet nämner särskilt utvecklingen av
tjänstesektorn och integrationen av digitala tjänster. EU-kommissionen
uppmanas i senast i mars 2020 vara klar med en analys om hinder och
möjligheter för den inre marknaden.
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Regeringen är positiv till att politiken för den inre marknaden omfattar alla
relevanta politikområden, såsom digitalisering och industripolitik. Regeringen
understryker bland annat vikten av den inre marknadens öppenhet mot
omvärlden och att förslaget svarar mot behovet av att handeln med tjänster
och digitaliseringens utveckling och möjligheter uppmärksammas.

Strategi för EU:s industripolitik med vision för 2030

Behovet av en omfattande och långsiktig strategi uppmärksammades senast
vid EU-toppmötet i mars 2019. Konkurrenskraftsrådet ska nu anta
rådslutsatser där EU-kommissionen uppmanas att ta fram en industristrategi
med en tydlig vision för år 2030.

Strategin ska följas av en handlingsplan och en mekanism som gör att
strategin genomförs. Strategin ska vara en prioritering i EU-kommissionens
strategiska agenda och vara klar senast när den nya EU-kommissionen är på
plats hösten 2019.

Förslaget till slutsatser lyfter fram industrins betydelse för hållbar tillväxt,
arbetstillfällen och ekonomisk utveckling. Det hänvisar också till Europeiska
rådets uppmaning om att skapa starkare länkar mellan industripolitiken, den
inre marknaden, forsknings- och innovations-, digitaliserings- och
miljöpolitiken.

Regeringen är positiv till förslaget. Regeringen vill se en strategi som tar
tillvara de möjligheter som strukturomvandling, digitalisering, grön
omställning, utvecklingen av tjänster och regionala värdekedjor medför.
Regeringen anser att den inre marknaden har en viktig roll i strategin och att
statsstöds- och konkurrensregler säkerställer industriell styrka och
konkurrenskraft.

Turismsektorns konkurrens- och drivkraft

Ministrarna förväntas anta rådslutsatser som understryker turismnäringens
betydelse för sysselsättning, regional tillväxt och social sammanhållning i EU
under nästa decennium. Slutsatserna tar upp utmaningar för en hållbar turism
och för digitaliseringens möjligheter i turismnäringens utveckling. EU-
kommissionen uppmanas att utforma en politik för turistnäringen i enlighet
fördragets kompetensfördelning.

Regeringen står bakom ordförandeskapets förslag till slutsatser.



Blandade frågor

Det rumänska ordförandeskapet kommer att informera om arbetet med
förslaget till direktiv om gränsöverskridande ombildning, fusion och delning.
Det syftar till att undanröja administrativa hinder för registrering av
aktiebolag och ingår i det så kallade bolagsrättspaketet.

Ordförandeskapet ska också informera om läget i förhandlingar om
konsumentlagstiftning. Det handlar dels om arbetet med oskäliga villkor i
konsumentavtal, prismärkning av varor, otillbörliga affärsmetoder och dels
om grupptalan i syfte att skydda konsumenters kollektiva intressen

Därtill kommer ordförandeskapet att informera om förordningen om allmän
säkerhet för motorfordon som har förhandlats och sannolikt antas av
Europaparlamentet inom kort. Förordningen ställer krav på en rad
säkerhetsfunktioner, till exempel olika typer av varningssystem.

EU-kommissionen kommer att presentera en utvärdering av
notifieringssystemet Rapex för farliga produkter.

I samband med mötet deltar Ann Linde också i EU:s utrikesråd som 27 maj
handlar om handelsfrågor.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ett digitalt Team Sweden på
SwedenAbroad
Publicerad 06 maj 2019

Sveriges handel med omvärlden utvecklas ständigt.
Idag går tre fjärdedelar av Sveriges varuexport till
Europa. Vi exporterar i tur och ordning mest till
Tyskland, Norge, Finland, Danmark, USA och
Nederländerna. Vi vill stödja svenska företag att hitta
nya handelspartners, företag och nya marknader för att
öka sin globala försäljning. Samtidigt vill vi bistå
utländska företag och personer som vill göra affärer
med Sverige att hitta rätt ingångar.
För att underlätta för alla aktörer runtom i världen, som är intresserade av att
skapa handels-förbindelser med svenska företag, har vi nu på vår webbplats
för våra utlandsmyndigheter SwedenAbroad samlat all information på en
plats, ” Doing Business with Sweden – the sky is the limit”.

Det är ett steg på vägen att tillhandahålla samlad, lättillgänglig och digital
information till dem som vill exportera till utlandet, importera svenska
produkter eller investera i Sverige.

Här finns länk till sidan: https://www.swedenabroad.se/businesswithsweden

Under den förra mandatperioden ökade Sveriges export. Regeringen
lanserade en exportstrategi med en rad initiativ för att stärka näringslivets
internationalisering och våra ekonomiska relationer med omvärlden.
Strategin ska nu utvecklas med fokus på ekonomisk, social och ekologisk
hållbarhet för fler jobb i hela landet. ”Doing Business with Sweden – the sky
is the limit” är ett led i detta arbete.”

https://www.regeringen.se/




Artikel från Utrikesdepartementet

Hannovermässan bidrar till
fördjupat innovationspartnerskap
mellan Sverige och Tyskland
Publicerad 04 april 2019 Uppdaterad 04 april 2019

Hannovermässan, som pågår 31 mars-5 april, är
världens största mässa för automatisering, robotisering,
digitalisering och så kallad smart industri med cirka 6
500 utställare, 220 000 besökare och bevakas av 2 500
journalister från hela världen. Sverige är officiellt
partnerland och 160 svenska finns på plats.
Svenska företag av varierande storlek deltar i mässan, allt från
platinumföretag som ABB, Ericsson, SKF, Combient och TetraPak, ned till
små innovativa start-ups- och scaleups-företag. Syftet med mässan är att visa
upp svensk innovationskraft, främja Sverigebilden och att ge små och stora
företag möjlighet att knyta kontakter med varandra för framtida,
internationella samarbeten.

Sweden Co-Lab – samarbete och innovation

Business Sweden genomför projektet under regeringens uppdrag i samarbete
med Utrikesdepartementet, ambassaden i Berlin och andra partner, såsom
Vinnova och Energimyndigheten. Mottot ”Co-Lab” symboliserar att
samarbete och experimentlusta är god grogrund för framtida innovationer
och en förklaring till varför Sverige ligger i teknologisk framkant.

Den svenska paviljongen följer mottot och är byggd som en öppen
mötesplats med företag och flera scener för parallella utbyten och samtal.
Här framträder fler än 150 talare under veckan.
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Statsminister Löfven och förbundskansler Merkel
invigde mässan

Den 31 mars invigdes mässan av statsminister Stefan Löfven och
förbundskansler Angela Merkel. Statsministern knöt an till Co-Lab i sitt tal
och betonade vikten av samarbete i en snabbt föränderlig värld.
Förbundskanslern menade att det var hög tid att blicka norrut och hon
gladdes åt att få hälsa Sverige välkommet som partnerland på industrimässan
i Hannover.

Invigningen innehöll en show, bland annat med en suggestivt vacker ”pas-
de-deux” från ”Våroffer” mellan dansaren och koreografen Fredrik ”Benke”
Rydman och en ABB-robot. Artisten Loreen framförde ”Euphoria” med
unga dansare från Hannover.

Fördjupat innovationspartnerskap mellan Sverige
och Tyskland

Den svenska paviljongen invigdes den 1 april av statsminister Löfven och
förbundskansler Merkel. Ett fördjupat samarbetspartnerskap undertecknades
för att främja innovationer länderna emellan.

– Hannovermässan är en fantastisk plattform för svenska företag och
regioner att marknadsföra sig internationellt och i Tyskland, som är Sveriges
största exportmarknad, menade utrikeshandelsminister och minister med
ansvar för nordiska frågor Ann Linde.

Stort antal svenska regeringsföreträdare på mässan
i Hannover

Utöver Stefan Löfven och Ann Linde, deltar även näringsminister Ibrahim
Baylan, Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och forskning,
Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister samt statssekreterare
Niklas Johansson.

Den 4 april inviger Anders Ygeman ”WomenPower”, mässans stora satsning
på jämställdhet och som syftar till att få in fler kvinnor i en mansdominerad
teknikbransch. Tema är “Let’s get loud – Women in Industry, Empower –
Create – Succeed”.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ny hållbar exportsatsning över
hela landet
Publicerad 01 mars 2019

Göra hela norden till den första integrerade 5G zonen
och få svenska företag att exportera mer. Hör
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor Ann Linde berätta om några av sina
prioriteringar under den kommande mandatperioden.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till Musikexportpriset
2018
Publicerad 15 februari 2019 Uppdaterad 15 februari 2019

Regeringens Musikexportpris delas varje år ut till en
artist som under föregående år varit internationellt
framgångsrik och medverkat till svenska musikaliska
exportframgångar och bidragit till en positiv bild av
Sverige. Vinnaren tillkännages av
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor Ann Linde vid en prisutdelning på
Utrikesdepartementet onsdag den 6 mars klockan
14.30.
Förutom Musikexportpriset delas även Regeringens hederspris för mångåriga
insatser för svensk musikexport ut och ett hedersomnämnande för insatser av
särskild betydelse för svensk musiks internationalisering. Pristagarna
tillkännages vid prisutdelningen.

Med Musikexportpriset vill regeringen uppmärksamma svenska aktörer och
utövare i musikbranschen som bidrar till ökade exportframgångar för svensk
musik och riktar strålkastarljuset mot Sverige.

- Det är med glädje och stolthet vi idag presenterar de nominerade till
regeringens musikexportpris 2018, säger utrikeshandelsminister och minister
med ansvar för nordiska frågor Ann Linde. De är alla stora och betydande
musikutövare som exporterar musik i världsklass och visar på bredden av det
Sverige åstadkommer på den internationella arenan.

De nominerade till regeringens musikexportpris 2018
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är:

Malin Byström

Passion och en livslång kärlek till den klassiska musiken har skapat ännu en
svensk superstjärna på operahimmelen. Lägg därtill en röst som får publik
och kritiker att vallfärda till de stora operahusen i London, Paris och New
York. Det har gått två decennier sedan scendebuten i Vadstena och under
den tiden har Malin Byström utvecklats till en av vår tids mest eftersökta
sopraner. Oavsett vem hon gestaltar, från unga flickor hos Mozart till opera-
litteraturens mest desperata kvinnor som Elektra och Medea, fyller hon sin
roller med liv. Och hon gör det utan att någonsin tappa kontrollen över sin
röst. 2018 utnämndes Malin Byström både till svensk Hovsångerska och hon
vann det prestigefyllda International Opera Awards (operavärldens Oscar) i
kategorin Årets kvinnliga sångare. Sverige fortsätter att leverera sångare i
världsklass.

Ludwig Göransson

Från Linköping till Los Angeles. Från att ha spelat sönder tummen till
Metallica som åttaåring till att skina själv i popens och popkulturens mitt.
Denne kompositör och producent sökte sig tidigt till filmmusiken för att den
är full av möjligheter. För att man så gränslöst kan blanda och experimentera
med både stil och rytm; som han gjorde på världens biografer ifjol med
"Black Panther", "Creed II" och Venom". Samma sak händer i hans musik.
Den sanslösa hiphop-gospel-trap-afrobeat-med mera-sången "This is
America" med Childish Gambino tog nästan tre år att färdigställa. En viktig
och uppmärksammad låt om dagens USA. Musikaliskt sett är den i sig en
utmärkt programförklaring för vem denne gränslöse östgötemusikant är. Som
så självklart är värd sina nomineringar till Oscar och Golden Globe. Plus de
tre Grammys han vann.

Mohombi

Sedan 90-talet har den svensk-kongolesiske artisten och låtskrivaren
Mohombi stått på scen i mer än fyrtioåtta länder med över tusen spelningar,
tack vare talang, flit och en nonstop process. Med sin genre som han kallar
afropop har Mohombi genom åren gett ut gemensam musik med artister som
Pitpull, Shaggy, Nicole Sherzinger (Pussycat Dolls) och Akon. 2018 vann
Mohombi två Grammys som låtskrivare på reggaetonartisen J Balvin album



(Vibras) och en BMI-utmärkelse för den internationella hitlåten "Mi Gente"
med Beyonce på remixen. Han är co-producent och låtskrivare för Jennifer
Lopez låt "Dinero" med Cardi B och Dj Khaled som fick en MTV Video
Music Award. Med sin bakgrund har Mohombi i decennier fört samman
Sverige med Latinamerika och Afrika, till rytmerna som härstammar från de
världsdelarna och nu finns över hela världen. Allt som oftast kallad av både
sig själv och andra för "afrovikingen" i sann ambassadörsanda.

Robyn

Robyn, tidigare vinnare av regeringens musikexportpris, återkom hösten
2018 med sitt första studioalbum sedan år 2010. I genomslag var detta, i
positiv bemärkelse, som inget hänt sedan dess. Det nya albumet ”Honey”,
hennes totalt åttonde, togs emot världen över som en utgivning från en
stilbildande fixstjärna. Såväl breda som nischade medier presenterade
albumet som ett huvudnummer och detta, liksom singeln ”Missing U”,
placerade sig sedan högt på årsbästalistor i exempelvis USA och
Storbritannien. Det är den statusen Robin Carlsson har 23 år efter
genombrottet; som tidlös artist, som modern entreprenör och numera som
högst kreativ producent.

Ilya Salmanzadeh

I över tio år har Ilya Salmanzadeh arbetat som låtskrivare och producent.
Karriären tog fart när Max Martin tog honom under sina vingar och via
produktionskollektivet Wolf Cousins har Ilya utvecklat sin talang. Under
åren har han arbetar med världsartister som Ellie Goulding, Taylor Swift,
Fifth Harmony, Jennifer Lopez och Ariana Grande. Under 2018 har
framgångarna med just Ariana Grande tagit Ilya till nya nivåer. I höstas hade
sångerskan tre hits samtidigt på den amerikanska hitlistan signerade av den
svenska hitmakaren.

Juryn för musikexportpriset består av:

Mikaela Fredriksen Tollin, tillförordnad generaldirektör Svenska institutet

Ametist Azordegan, författare och frilansjournalist

Anna-Karin Larsson, redaktionschef SR Musik, Sveriges Radio P2

Elin Norquist, chef Musikplattformen vid Statens musikverk



Elisabet Widlund, vd Musikförläggarna

Jesper Thorsson, vd Export Music Sweden

Lars Nylin, chefredaktör och ansvarig utgivare Musikindustrin

Linda Portnoff, vd Riteband 

Ludvig Werner, vd IFPI

Per Sinding-Larsen, musikjournalist Sveriges Television

Robert Sehlberg, musikchef MTG Radio

Samordnare för musikexportpriset är Gabriella Augustsson och Kristina
Lindberg, Utrikesdepartementets enhet för hållbarhet och främjande.



Artikel från Utrikesdepartementet

Desinformation och EU:s
långtidsbudget på allmänna rådet
Publicerad 09 januari 2019

EU:s långtidsbudget, desinformation och det rumänska
ordförandeskapets prioriteringar var några av de frågor
EU-ministrarna behandlade när de träffades på årets
första möte 8 januari.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet informerade ordförandelandet Rumänien om hur de planerar att
lägga upp de fortsatta förhandlingarna om EU:s långtidsbudget under våren
2019.

EU-kommissionen lade fram sitt förslag på en flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni 2018. I kommissionens förslag motsvarar utgifterna
totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Presentation av det rumänska ordförandeskapets
prioriteringar

Rumänien tog 1 januari över som EU:s ordförandeland efter Österrike. På
mötet presenterade Rumänien arbetsprogrammet för ministerrådets arbete
fram till 30 juni 2019.

EU:s hantering av desinformation

För att skydda våra demokratiska system och den offentliga debatten, inte
minst inför valet till Europaparlamentet i maj, presenterade EU-
kommissionen och EU:s utrikestjänst i början av december 2018 en
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handlingsplan mot desinformation.

På mötet hade ministrarna en diskussion om EU:s hantering av
desinformation, bland annat inför EU-valet i maj.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
desinformation på årets första
ministerrådsmöte
Publicerad 07 januari 2019

EU:s långtidsbudget, desinformation och det rumänska
ordförandeskapets prioriteringar är några av punkterna
på dagordningen när EU-ministrarna möts 8 januari.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet att redogöra för ministrarna hur de
planerar att lägga upp de fortsatta förhandlingarna om EU:s långtidsbudget
under våren 2019.

EU-kommissionen lade fram sitt förslag på en flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni 2018. I kommissionens förslag motsvarar utgifterna
totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Presentation av det rumänska ordförandeskapets
prioriteringar

Rumänien tog 1 januari över som EU:s ordförandeland efter Österrike. På
allmänna rådets möte kommer det rumänska ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram för ministerrådets arbete fram till 30 juni 2019.

EU:s hantering av desinformation

För att skydda våra demokratiska system och den offentliga debatten, inte
minst inför valet till Europaparlamentet i maj, presenterade EU-
kommissionen och EU:s utrikestjänst i början av december 2018 en
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handlingsplan mot desinformation.

EU-ministrarna kommer på mötet i allmänna rådet att ha en diskussion om
EU:s hantering av desinformation.

Regeringen välkomnar utrikestjänstens och kommissionens handlingsplan.
Regeringen anser att EU:s hantering av desinformation och andra hybridhot
ska stärkas och välkomnar fortsatta diskussioner om hur handlingsplanen ska
genomföras i enlighet med slutsatserna från Europeiska rådet 13–14
december.

Desinformation är ett sätt att underminera våra demokratiska värderingar,
enigheten inom EU, och EU-närmandet för EU:s kandidatländer och
grannskapsländer. Det är viktigt att EU i detta arbete följer grundläggande
värderingar om yttrandefrihet, ett oberoende medielandskap och
demokratiska processer, anser regeringen.

Under lunchen kommer ministrarna att ha en informell diskussion om hur EU
kan komma närmare medborgarna och öka förtroendet för EU inför valet till
Europaparlamentet.

EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
förberedelser för Europeiska rådet
på ministermöte
Publicerad 12 december 2018

EU-ländernas ministrar med ansvar för EU-frågor
diskuterade EU:s långtidsbudget för 2021–2027 och
rättsstatens principer när de träffades i Bryssel 11
december. De förberedde också nästa möte i
Europeiska rådet, 13–14 december.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

EU-ministrarna fick en lägesuppdatering av de pågående förhandlingarna om
EU:s långtidsbudget för 2021–2027. Ministrarna hade sedan möjlighet att
framföra sina olika prioriteringar i förhandlingarna och kunde ge sin syn på
de utkast till texter som så småningom ska ligga till grund för en kommande
slutuppgörelse om den fleråriga budgetramen.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna behandlade ett första utkast till slutsatser till Europeiska
rådets möte 13–14 november. Europeiska rådet kommer att ta upp EU:s
långtidsbudget, inre marknaden, migration samt förbereda toppmötet mellan
EU och Arabförbundet 24–25 februari 2019.

Rättsstatens principer i Polen och Ungern

EU-kommissionen inledde med att gå genom den senaste utvecklingen för
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rättsstatens principer i Polen. Sedan höll rådet den tredje utfrågningen av
Polen inom ramen för Artikel 7-förfarandet.
EU-kommissionen lade i december 2017 lade fram ett förslag om att aktivera
artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet kan slå fast att det
finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det
finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar.
EU-ministrarna fick en kort lägesuppdatering.

Europeiska planeringsterminen 2019

EU-kommissionen presenterade sin årliga tillväxtöversikt som inleder arbetet
med den europeiska terminen för 2019. Den europeiska terminen är ett
ramverk i EU för att förenkla rapporteringen och granskningen av
makroekonomiska obalanser i EU-länderna.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
rättsstatens ställning på
ministermöte
Publicerad 07 december 2018

När ministrarna med ansvar för EU-frågor möts 11
december ska de diskutera EU:s långtidsbudget för
2021–2027, rättsstatens principer och förbereda nästa
möte i Europeiska rådet.

EU:s fleråriga budgetram för 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet att ge ministrarna en lägesuppdatering
av de pågående förhandlingarna om EU:s långtidsbudget för 2021–2027.

De kommer sedan att få möjlighet att framföra sina prioriteringar för
förhandlingen och ge sin syn på de utkast till texter som så småningom ska
ligga till grund för en kommande slutuppgörelse om den fleråriga
budgetramen. Syftet med diskussionen är att identifiera vad som bör finnas
med i den fortsatta förhandlingen.

EU-kommissionens förslag på en flerårig budgetram för 2021–2027 lades
fram under maj och juni i år. I EU-kommissionens förslag motsvarar
utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Nästa steg är att stats- och regeringscheferna diskuterar EU:s fleråriga
budgetram på Europeiska rådet 13–14 december.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december
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EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 13–14 november. Europeiska rådet kommer att ta
upp EU:s långtidsbudget, inre marknaden, migration och förbereda
toppmötet mellan EU och Arabförbundet 24–25 februari 2019.

Europeiska planeringsterminen 2019

Den europeiska terminen är ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen
och granskningen av makroekonomiska obalanser i EU-länderna. I slutet av
november presenterade EU-kommissionen en rad dokument om arbetet med
terminen, bland annat en tillväxtöversikt och en rapport om sysselsättningen.
Dokumenten utgör starten för 2019 års termin. På mötet kommer ministrarna
att diskutera arbetet med den europeiska terminen.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer rådet att hålla en tredje utfrågning av Polen inom ramen
för Artikel 7-förfarandet.

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet
kan slå fast att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt
åsidosätter EU:s grundläggande värden. 

Sedan januari 2016 har EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med
polska myndigheter.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det
finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar. På
mötet kommer ministrarna att få en lägesuppdatering samt utvärdera läget.

Rapport från subsidiaritetskonferens

På mötet kommer ordförandeskapet också att presentera resultaten från en
konferens på temat subsidiaritet som princip för Europeiska unionens
uppbyggnad.

Subsidiaritetsprincipen innebär att EU bara får agera om målen för en



planerad åtgärd inte kan uppnås av medlemsstaterna eller om målen kan
uppnås bättre genom att åtgärden vidtas på EU-nivå.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-beslut om digitala plattformar,
inre marknaden och en strategi för
industrin
Publicerad 03 december 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor mötte i
Bryssel 29 november fattade de beslut om bättre villkor
för företag som använder digitala plattformar. De antog
också slutsatser om programmet för EU:s inre marknad
och om bättre fordonssäkerhet.

Rättvisa villkor och transparens för tjänsteförmedling
online

I april 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till förordning som
ska främja rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Ministrarna beslutade om en allmän inriktning på
förordningen.

Förslaget syftar till att förbättra digitala plattformars relation till företag som
använder deras tjänster genom att förbättra förutsägbarhet, transparens, tillit
samt att jämna ut styrkeförhållanden.

Programmet för EU:s inre marknad 2021 – 2027

Ministrarna fattade beslut om en del av inriktningen på programmet för EU:s
inre marknad för 2021-2027. Förslaget ingår i det pågående arbetet med att
förhandla fram en budgetram för EU för samma period.

I beslutet sammanförs flera verksamheter som tidigare har finansierats
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genom fem olika program under åtskilda rubriker i budgeten. De handlar om
konkurrenskraft, konsumentskydd, europeisk statistik, kunder och
slutanvändare i finanssektorn, finansiella tjänster samt växt-, djur-,
livsmedels- och foderområdet.

I det beslutade programmet finns också nya initiativ som syftar till att
förbättra den inre marknadens funktion, exempelvis bättre tillsyn.

Beslut om bättre fordonsäkerhet

Ministrarna ställde sig bakom ett förslag till allmän inriktning för en
förordning om krav på säkerhetsfunktioner i fordon i syfte att minska antalet
förolyckade och skadade i trafiken speciellt vad gäller oskyddade trafikanter.

Det handlar till exempel om intelligent stöd för anpassning av hastighet,
system som varnar för förartrötthet och övervakar ouppmärksamhet. Det
handlar också om att underlätta montering av alkolås och att bilar och lätta
lastbilar ska vara utrustade med en anordning som används för att utreda
olyckor. Här finns också krav på att lastbilar och bussar har varningssystem
som avser oskyddade trafikanter i närheten av fordonet.

En strategi för industripolitik i EU

Ministrarna antog rådslutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta fram
en långsiktig industristrategi med en tillhörande handlingsplan.
Både konkurrenskraftsrådet och Europeiska rådet har understrukit behovet
av en omfattande och långsiktig EU-strategi för industripolitik som
tidsmässigt är i fas med EU:s långtidsbudget, det vill säga perioden 2021-
2027.

Enligt slutsatserna ska strategin överensstämma med FN:s hållbarhetsmål
och klimatavtalet som skrevs på i Paris 2015. Strategin ska bygga på den inre
marknaden, digitalisering, kompetensförsörjning, industrins gröna
omställning och cirkulär ekonomi, investeringar samt innovation.

EU:s konkurrenskraft och framtidens inre marknad

Konkurrenskraftsrådet har vid varje möte en tematisk diskussion som
anknyter till utvecklingen av EU:s konkurrenskraft. Den 29 november
handlade diskussionen om behovet av modernare koncept och mål för EU:s
framtida inre marknad. EU-kommissionen presenterade ett meddelande om



den framtida inre marknaden som publicerades tidigare i november.
Medlemsstaterna fick är möjlighet att lämna sina preliminära kommentarer
kring vad man vill se för typ av framtida inre marknad.

Ytterligare frågor på rådsmötet

Det österrikiska ordförandeskapet informerade om det nyligen antagna
förslaget som ger EU-kommissionen rätt att undanta vissa typer av finansiellt
stöd från den generella anmälningsplikten.

Ordförandeskapet presenterade också en översyn av Reach-förordningen
utifrån ett konkurrensperspektiv.

Ministrarna fick därtill en lägesrapport om förhandlingarna om ett
tillverkningsundantag i förordningen om tilläggsskydd av för läkemedel.

EU-kommissionen presenterade en årligen återkommande rapport om små-
och mellanstora företag och en studie om fördjupning av den inre marknaden
för tjänster i EU.

Rumänien presenterade programmet för sitt inkommande ordförandeskap för
första halvåret 2019.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet.

Ministerrådet för konkurrenskraftsfrågor träffades också 30 november. Den
delen av mötet handlade om rymdfrågor och forskning. Helene Hellmark-
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, företrädde då Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Digitala plattformar, inre
marknaden och industri på EU:s
ministerråd
Publicerad 28 november 2018 Uppdaterad 28 november 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor träffas
i Bryssel 29 november ska de fatta beslut om bättre
villkor för företag som använder digitala plattformar. De
ska också besluta om programmet för EU:s inre
marknad och om bättre fordonssäkerhet.

Rättvisa villkor och transparens för tjänsteförmedling
online

I april 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till förordning som
ska främja rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Ministrarna förväntas anta en allmän inriktning.

Förslaget fokuserar på plattformars relation till företag som använder deras
tjänster. EU-kommissionen har funnit att affärsrelationerna präglas av
bristande förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden.
Förslagets syfte är därför att förbättra relationerna mellan plattformar och de
företag som använder dem i sin näringsverksamhet.

Regeringen står bakom förslaget. Regeringen anser att en balansgång är
viktig för att hitta rätt avvägning mellan att å ena sidan värna företags
möjligheter att på goda villkor använda sig av plattformarna, och att å andra
sidan inte hämma innovationskraften i plattformsekonomin genom
betungande krav på aktörerna.

https://www.regeringen.se/


Programmet för EU:s inre marknad 2021 – 2027

Ministrarna förväntas fatta beslut om en del av inriktningen på programmet
för EU:s inre marknad för 2021-2027. Förslaget ingår i det pågående arbetet
med att förhandla fram en budgetram för EU för samma period.

I förslaget sammanförs flera verksamheter som tidigare har finansierats
genom fem olika program under åtskilda rubriker i budgeten. De handlar om
konkurrenskraft, konsumentskydd, europeisk statistik, kunder och
slutanvändare i finanssektorn, finansiella tjänster samt växt-, djur-,
livsmedels- och foderområdet.

I förslaget till program finns också nya initiativ som syftar till att förbättra
den inre marknadens funktion, exempelvis bättre tillsyn.

Regeringen är positiv till förslaget och välkomnar det övergripande syftet
med programmet.

Beslut om bättre fordonssäkerhet

Ministrarna förväntas anta ett förslag till allmän inriktning för en förordning
om ett antal säkerhetsfunktioner. Det handlar till exempel om intelligent stöd
för anpassning av hastighet, system som varnar för förartrötthet och
övervakar ouppmärksamhet. Det handlar också om att underlätta montering
av alkolås och att bilar och lätta lastbilar ska vara utrustade med en
anordning som används för att utreda olyckor. Här finns också krav på att
lastbilar och bussar har varningssystem som avser oskyddade trafikanter i
närheten av fordonet.

Regeringen föreslår att Sverige ställer sig bakom förslaget. Regeringen är
därtill positiv till att förslaget främjar användningen av avancerade
säkerhetsfunktioner.

En strategi för industripolitik i EU

Ministrarna förväntas anta slutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta
fram en långsiktig industristrategi med en tillhörande handlingsplan.

Både konkurrenskraftsrådet och Europeiska rådet har understrukit behovet
av en omfattande och långsiktig EU-strategi för industripolitik som
tidsmässigt är i fas med EU:s långtidsbudget, det vill säga perioden 2021-



2027.

Strategin ska överensstämma med FN:s hållbarhetsmål och klimatavtalet som
skrevs på i Paris 2015. Strategin ska bygga på den inre marknaden,
digitalisering, kompetensförsörjning, industrins gröna omställning och
cirkulär ekonomi, investeringar samt innovation.

Regeringen står bakom förslaget. Regeringen anser att industrins
konkurrenskraft stärks genom långsiktigt goda ramvillkor och fördjupad inre
marknad utan protektionism. Centralt är också forskning och innovation och
fortsatt omställning till resurseffektivitet och hållbarhet.

EU:s konkurrenskraft och framtidens inre marknad

Konkurrenskraftsrådet har vid varje möte en tematisk diskussion som
anknyter till utvecklingen av EU:s konkurrenskraft. Den 29 november
handlar diskussionen om behovet av modernare koncept och mål för EU:s
framtida inre marknad. EU-kommissionen kommer också att presentera ett
sedan några dagar publicerat meddelande om den framtida inre marknaden.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens ansats som innebär att en mer
integrerad inriktning för den inre marknaden för varor, tjänster och den
digitala marknaden.

Ytterligare frågor på rådsmötet

Det österrikiska ordförandeskapet kommer att informera om ett förslag som
ger EU-kommissionen rätt att undanta vissa typer av finansiellt stöd från den
generella anmälningsplikten. Ordförandeskapet kommer också att presentera
en översyn av Reach-förordningen utifrån ett konkurrensperspektiv.

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om förhandlingarna om ett
tillverkningsundantag i förordningen om tilläggsskydd av för läkemedel.

EU-kommissionen ska presentera en årligt återkommande rapport om små-
och mellanstora företag. Därtill kommer en studie om fördjupning av den
inre marknaden för tjänster i EU att presenteras.

Rumänien ska presentera programmet för sitt inkommande ordförandeskap
för första halvåret 2019.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet.



Ministerrådet för konkurrenskraftsfrågor träffas också 30 november.
Rådsmötet handlar då om rymdfrågor och forskning. 



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverigefrämjare, demokrati och
digitalisering
Publicerad 27 november 2018 Uppdaterad 27 november 2018

19-22 november samlades 130 diplomater från över 90
utlandsmyndigheter i Stockholm för att delta i årets
upplaga av Handels-och Sverigefrämjardagarna. Bland
talarna återfanns bland annat statsråden Ann Linde,
Margot Wallström och statssekreterare Per Olsson
Fridh. Temat för i år var ”Relation och utbyten - över
gränser och mellan stuprör”. Dagarna syftade till att
möjliggöra långsiktigt relationsbyggande och kunskap
om att medveten kommunikation måste finnas med
redan från början. Fyra områden identifierades i behov
av full uppmärksamhet: Demokrati och mänskliga
rättigheter, säkerhetspolitik, cybersäkerhet och
desinformation.
- Vi påverkas alla allt mer av en omfattande digitalisering med växande
informationsflöden. Vi ser en ökad polarisering och oroande utveckling för
demokrati, mänskliga rättigheter och rättsstatens principer – även i vårt eget
närområde, sade utrikesminister Margot Wallström inför en fullsatt
konferens. Hon påminde om att vårt samlade arbete med att stå upp för våra
värderingar blir allt viktigare. Där dialog, relationsskapande och strategiskt
främjande- och kommunikationsarbete är viktiga verktyg som kan motverka
såväl en negativ utveckling, som att stötta en positiv.

Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"

https://www.regeringen.se/


I panelsamtalet "Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"
påpekade Henrik Selin, huvudsekreterare för regeringens utredning Nationell
satsning på medie- och informationskunnighet och det demokratiska
samtalet, att internet måste fortsätta utvecklas då det idag finns en
maktkoncentration – extremt få företag har mycket makt, vilket är en
utmaning för demokratin. Men även affärsmodellen komplicerar i hur
algoritmer fungerar då de snabbt leder in den som söker information på
förstärkta budskap. Demokratiambassadören Rosaline Marbinah beskrev
ändå hoppfullhet och att digitalisering och internet ger röst åt nya grupper
vilket är en förutsättning för demokrati.
- De unga är bättre på källkritik och mindre fördomsfulla. Med mobilen har
jag världen i min hand!, menade hon.

Se hela panelsamtalet i artikeln: Den digitaliserade demokratin - hot eller
möjlighet?

Samarbete över gränser mellan stuprör

Vår samtid möter allt fler gemensamma utmaningar som behöver 
gemensamma lösningar. Därför är samarbete avgörande. Stuprören ska bort,
sade Per Olsson Fridh, statssekreterare på Kulturdepartementet. Han
påminde om Sveriges många kulturmyndigheter och institutioner som har
regeringens uppdrag att verka för ett ökat internationellt och interkulturellt
utbyte:
- Använd er av dem, deras kompetens och deras möjlighet att bidra, var hans
uppmaning. För kom ihåg att kulturen är kittet som håller kvar relationen
mellan människor när allt annat gått förlorat!

Avslutningsvis tackade EU- och handelsminister Ann Linde alla
utlandsmyndigheterna: 
- Ni gör ett enastående jobb varje dag för att främja Sverige, svensk kultur,
svensk handel och svenska värderingar ute i världen!



Artikel från Utrikesdepartementet

Extramöte om brexit
Publicerad 19 november 2018

EU-ministrarna träffades måndag 19 november för att
behandla förslaget till utträdesavtal som EU har
förhandlat fram med Storbritannien inför det extrainsatta
mötet i Europeiska rådet 25 november.

EU-ministermöte innan extramöte i Europeiska rådet

Inför det extra mötet i Europeiska rådet 25 november träffades EU-
ministrarna i Bryssel för att behandla utkastet till avtal. Även om några
frågor fortfarande återstår att lösa kom EU-ministrarna överens om att
skicka förslaget vidare till Europeiska rådet. På söndagens möte ska stats-
och regeringscheferna ta ställning till om de för EU:s räkning kan ge
klartecken för att gå vidare i ratificeringsprocessen. Europeiska rådet ska
också ta ställning till en politisk förklaring om ramverket för det framtida
samarbetet mellan EU och UK.

Om utkastet till utträdesavtal godkänns av Europeiska rådet kommer det att
överlämnas till Europaparlamentet för godkännande. Efter det antar
ministerrådet det slutgiltiga utträdesavtalet.

Avtalet ska även godkännas av det brittiska parlamentet.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.

Producerat av EU-representationen

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit på extramöte i EU:s
ministerråd
Publicerad 16 november 2018

Måndagen 19 november träffas ministrarna med ansvar
för EU-frågor för att behandla brexitförhandlingarna
inför ett extrainsatt möte i Europeiska rådet.

Utkast till avtal klart

Efter långa förhandlingar finns sedan 14 november ett förslag till avtal om
Storbritanniens utträde ur EU den 29 mars 2019. Avtalet ska nu godkännas
dels i Storbritannien och dels av stats- och regeringscheferna i de 27 andra
EU-länderna, samt av Europaparlamentet.

Förhandlarna har också kommit överens om en politisk deklaration om den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU-ministrar träffas innan extrainsatt möte i
Europeiska rådet

För att förbereda stats- och regeringschefsmötet kommer ministrarna med
ansvar för EU-frågor att träffas måndagen 19 november. På mötet kommer
EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att informera ministrarna om det
framförhandlade avtalsförslaget.

Det extrainkallade mötet för stats- och regeringscheferna är planerat till 25
november. Stats- och regeringscheferna kommer då att ta ställning till om de
för EU:s räkning kan ge klartecken för att gå vidare och överlämna
utträdesavtalet till Europaparlamentet för godkännande. Efter det ska
ministerrådet anta utträdesavtalet.

https://www.regeringen.se/


Europeiska rådet ska också ta ställning till en politisk förklaring om
ramverket för det framtida samarbetet mellan EU och Storbritannien.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Bryssel.
Mötet sker inom ramen för EU:s ministerråd för allmänna frågor i så kallat
EU27-format utan Storbritannien.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens ställning och
EU:s budget på allmänna rådet
Publicerad 13 november 2018 Uppdaterad 13 november 2018

Brexit och situationen för rättsstatens ställning i EU var
två av huvudpunkterna när EU:s ministerråd för
allmänna frågor möttes i Bryssel 12 november. EU:s
långtidsbudget, och förberedelser inför nästa möte i
Europeiska rådet var andra frågor på dagordningen.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier gav ministrarna en lägesbild av de
pågående förhandlingarna om utträdesavtalet. 

Parallellt med dem pågår också förhandlingar om innehållet i den så kallade
framtidsdeklarationen som ska reglera den framtida relationen mellan EU
och Storbritannien.

Ministrarna diskuterade läget i förhandlingarna på mötet.

Dialog om rättsstatens principer och situationen i
Polen och Ungern

Allmänna rådet har varje år sedan 2014 en dialog om rättsstatens principer i
EU-länderna utifrån ett tema. På mötet tog diskussionen avstamp i årets
tema, det vill säga förtroende för offentliga institutioner.

Ministrarna berörde även situationen för rättsstatens principer i Polen samt
de grundläggande värderingarna i Ungern.

https://www.regeringen.se/


EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet fick EU-ministrarna möjlighet att ge sin syn på hur EU:s
långtidsbudget ska se ut inför de fortsatta förhandlingarna.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna behandlade ett första utkast till slutsatser till Europeiska
rådets möte 13–14 november.

Planeringsterminen och EU-kommissionens
arbetsprogram för 2019

Ordförandelandet Österrike presenterade en färdplan för den europeiska
terminen 2019, ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen och
granskningen av makroekonomiska obalanser inom EU-länderna. På mötet
presenterade EU-kommissionen även sitt arbetsprogram för 2019.

EU-minister Ann Linde företrädde Sverige på mötet som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Modernisering av WTO och
relationerna med USA på
handelsministermöte
Publicerad 09 november 2018

Moderniseringen av världshandelsorganisationen WTO,
pågående förhandlingar om handelsavtal och EU:s
handelsrelationer med USA var några av frågorna på
agendan när EU:s handelsministrar möttes 9 november.

Moderniseringen av WTO och handelsrelationer
med USA

EU-kommissionen informerade ministrarna om det pågående arbetet med att
modernisera WTO. Moderniseringsarbetet handlar bland annat om nya regler
kring tvistlösningssystemet och ökad transparens avseende nationella stöd.

Ministrarna hade också en informell diskussion om EU:s handelsrelationer
med USA.

Pågående handelsförhandlingar och rapport om
frihandelsavtal

Ministrarna fick lägesrapport från EU:s pågående
frihandelsavtalsförhandlingar samt arbetet med att genomföra EU:s olika
frihandelsavtal.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens ställning och
budget på EU-rådsmöte
Publicerad 09 november 2018

När EU-ministerråd för allmänna frågor möts 12
november ska de diskutera EU:s långtidsbudget för
2021–2027, rättsstatens principer och brexit. På
dagordningen står även förberedelser inför Europeiska
rådets möte i december samt EU-kommissionens
arbetsprogram för 2019.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet inledningsvis att ge ministrarna en
lägesuppdatering av de pågående förhandlingarna om EU:s långtidsbudget
för 2021–2027. De kommer sedan att få möjlighet att ge sin syn på
långtidsbudgeten inför de fortsatta förhandlingarna.

EU-kommissionen lade fram förslag på en ny flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni i år. I EU-kommissionens förslag motsvarar
utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.
Förslaget har sedan det presenterades diskuterats i EU:s ministerråd för
allmänna frågor. Ordförandeskapet har nu påbörjat arbetet med att ta fram
ett förhandlingsdokument.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 13–14 november. Sannolikt kommer Europeiska
rådet att ta upp migration, säkerhet och försvar samt EU:s långtidsbudget.

https://www.regeringen.se/


Europeiska planeringsterminen och kommissionens
arbetsprogram för 2019

Ordförandelandet Österrike presenterar tillsammans med Rumänien som är
kommande ordförandeland en färdplan för den europeiska terminen 2019.
Den europeiska terminen är ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen
och granskningen av makroekonomiska obalanser inom EU-länderna.

EU-kommissionen kommer också att presentera arbetsprogrammet för 2019
på mötet. Detta är den sittande kommissionens sista arbetsprogram för
mandatperioden.

Subsidiaritetspaketet

På mötet kommer EU-kommissionen även att presentera ett paket med
förslag om hur arbetet med EU:s subsidiaritetsprincip kan stärkas.
Subsidiaritetsprincipen innebär att EU bara får agera om målen för en
planerad åtgärd inte kan uppnås av medlemsstaterna eller om målen kan
uppnås bättre genom att åtgärden vidtas på EU-nivå.

Årlig dialog om rättsstatens principer

Allmänna rådet har varje år sedan 2014 en dialog om rättsstatens principer i
EU-länderna utifrån ett tema. Diskussionen på mötet kommer att utgå från
årets tema som är förtroende för offentliga institutioner.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att uppdatera ministrarna om läget för
artikel 7-förfarandet mot Polen. Vid tidigare möten i allmänna rådet har
Polen frågats ut inom ramen för artikel 7(1) i EU-fördraget. 
Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikeln. Enligt denna kan ministerrådet slå fast att det finns
en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande
värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det



finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar. På
mötet kommer ministrarna att få en lägesuppdatering.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier inleder med att ge ministrarna en bild
av det aktuella läget i de pågående förhandlingarna om utträdesavtalet
mellan EU och Storbritannien. Framsteg har gjorts men men frågan om en så
kallad reservlösning för gränsen till Irland är ännu inte löst.

Parallellt med förhandlingar om utträdesavtalet pågår förhandlingar om
innehållet i den så kallade framtidsdeklarationen som ska reglera den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

På mötet kommer ministrarna att diskutera förhandlingsläget i de pågående
förhandlingarna.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsförhandlingar och
modernisering av WTO när
handelsministrarna i EU möts
Publicerad 06 november 2018

Pågående handelsförhandlingar, moderniseringen av
världshandelsorganisationen WTO och genomförandet
av färdiga frihandelsavtal är några av frågorna när EU-
ländernas handelsministrar möts den 9 november.

Moderniseringen av WTO

Mötet börjar med att EU-kommissionen informerar ministrarna om det
pågående arbetet med att modernisera WTO. Moderniseringsarbetet handlar
bland annat om nya regler kring tvistlösningssystemet och ökad transparens
avseende nationella stöd.

Pågående handelsförhandlingar

Ministrarna ska också få en lägesrapport från EU:s pågående
frihandelsavtalsförhandlingar.

Rapport om frihandelsavtal

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera den andra rapporten om
genomförandet av EU:s olika frihandelsavtal.
EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet som äger
rum i Bryssel.

 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, budget och rättsstatens
ställning
Publicerad 17 oktober 2018 Uppdaterad 17 oktober 2018

EU:s ministerråd för allmänna frågor möttes 16 oktober
för att förbereda EU-toppmötet 17–18 oktober.
Ministrarna diskuterade EU:s långtidsbudget för 2021–
2027 och läget i brexitförhandlingarna samt fick
rapportering om rättsstatens ställning i Polen och
Ungern.

Förberedelser inför Europeiska rådets

Ministrarna behandlade utkastet till slutsatser för Europeiska rådets möte 18
oktober där Sverige företräds av statsminister Stefan Löfven. Arbetet med
att motverka människosmuggling, samarbetet med ursprungs- och
transitländer och det gemensamma asylsystemet är några av de
migrationsfrågor som kommer att behandlas där. Ytterligare frågor är inre
säkerhet, desinformation och cyberfrågor.

EU:s flerårsbudget 2021–2027

Ministrarna fick på mötet möjlighet att ge sin syn på EU:s kommande
långtidsbudget inför att förhandlingarna går över från analysfas till
förhandlingsfas.

EU-kommissionens förslag till ny budgetram för 2021–2027 lades fram under
maj och juni i år.

Brexit
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Ministrarna diskutera förhandlingsläget efter att EU:s chefsförhandlare
Michel Barnier gett sin bild av situationen efter den senaste
förhandlingsrundan. Trots framsteg kvarstår frågan om hur gränsen till Irland
ska lösas.

Rättsstatens principer i Polen och Ungern

EU-kommissionen rapporterade om läget för det så kallade artikel-7-
förfarandet mot Polen. Vid de två senaste mötena i allmänna rådet har Polen
frågats ut inom ramen för artikel 7(1).

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikeln i EU-fördraget. Där står att ministerrådet kan slå fast
att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden. 
I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern. På allmänna rådets möte informerade det
österrikiska ordförandeskapet om ett eventuellt förfarande också mot
Ungern.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige. Mötet ägde rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Budget, brexit och rättsstatens
ställning i Polen på EU-möte
Publicerad 15 oktober 2018 Uppdaterad 15 oktober 2018

Diskussioner om EU:s flerårsbudget, rättsstatens
ställning i Polen och förberedelser inför Europeiska
rådets möte senare i oktober är några av frågorna i
allmänna rådet 16 oktober. Läget i förhandlingarna om
brexit kommer också att gås igenom. EU- och
handelsminister Ann Linde företräder Sverige.

EU:s flerårsbudget 2021–2027

På mötet kommer ministrarna att få möjlighet att ge sin syn på EU:s
kommande långtidsbudget inför att förhandlingarna fortsätter.

EU-kommissionens förslag till ny budgetram för 2021–2027 lades fram under
maj och juni i år. Under våren och sommaren har förslag till de olika
rubrikerna i EU-budgeten presenterats och diskussioner förts i allmänna
rådet. Behandlingen har nu övergått från en analytisk fas till en
förhandlingsfas.

På mötet avser det österrikiska ordförandeskapet ge ministrarna en
lägesuppdatering om de pågående diskussionerna.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte 18
oktober

EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 18 oktober. Europeiska rådet kommer att ta upp
migration med utgångspunkt i slutsatserna från mötet 28 juni. Arbetet med
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att motverka människosmuggling, samarbetet med ursprungs- och
transitländer och genomförandet av det gemensamma asylsystemet är några
av de frågor som kommer att behandlas. Återvändande och gemensam gräns-
och kustbevakning är andra frågor som stats- och regeringscheferna kan
komma att beröra.

På mötet ska stats- och regeringscheferna även följa upp en tidigare
diskussion om inre säkerhet samt desinformation och yttre påverkan inför
valet till Europaparlamentet i maj 2019. De väntas också behandla frågor om
krisberedskap och förhandlingarna om EU:s krisberedskapsmekanism.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att uppdatera EU-ministrarna om läget
för det så kallade artikel 7-förfarandet mot Polen. Vid de två senaste mötena
i allmänna rådet har Polen frågats ut inom ramen för artikel 7(1).

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet
kan slå fast att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt
åsidosätter EU:s grundläggande värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern. På mötet kommer det österrikiska
ordförandeskapet att informera om ett eventuellt förfarande mot Ungern.

Europaparlamentet anser att det finns en klar risk att Ungern åsidosätter
EU:s grundläggande värderingar. Parlamentet har bland annat uttryckt oro
för rättsväsendets oberoende, korruption, religionsfriheten, föreningsfriheten
och yttrandefriheten i Ungern.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer att inleda med att ge
ministrarna en bild av hur förhandlingsläget ser ut nu, inför mötet i
Europeiska rådet 18 oktober. 

Framsteg har gjorts i förhandlingarna men frågan om hur gränsen till Irland
ska hanteras återstår.



Ministrarna kommer att diskutera förhandlingsläget på mötet.
EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet som äger rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, brexit och
rättsstatens ställning i Polen på
Allmänna rådet
Publicerad 20 september 2018 Uppdaterad 20 september 2018

EU:s fleråriga budgetram, Storbritanniens utträde ur EU
och rättsstatens ställning i Polen var några av de
ämnen EU- och handelsminister Ann Linde behandlade
tillsammans med sina EU-kollegor när de möttes i
Allmänna rådet 18 september.

EU:s långtidsbudget

Ministrarna inledde mötet med att behandla EU:s långtidsbudget för åren
2021–2027. Under diskussionen fick alla ministrar möjlighet att föra fram
sina prioriteringar för den kommande budgetperioden.

Lagstiftningsplanering och Europeiska rådet i
oktober

I kölvattnet av EU-kommissionens ordförande Jean-Claude Junckers tal om
tillståndet i Europeiska unionen, 12 september, diskuterade ministrarna EU-
kommissionens prioriteringar och mål för 2019. Rådet utvärderade också de
lagstiftningsförslag som håller på att behandlas med tanke på att
Europaparlamentets mandatperiod löper ut 2019.

Ministrarna inledde även förberedelserna inför Europeiska rådets
oktobermöte och diskuterade dagordningen. Migration, inre säkerhet och
utrikespolitiska frågor kommer sannolikt att vara några av frågorna på
Europeiska rådets möte 18 oktober.
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Rättsstatens ställning i Polen

Rådet höll en utfrågning om rättsstatens tillstånd i Polen. Utfrågningen
skedde enligt samma former som under mötet i Allmänna rådet 26 juni 2018.

Allmänna rådet ska återkomma till frågan.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier informerade rådet i konstellationen
EU27, det vill säga utan att Storbritannien deltog, om läget i
brexitförhandlingarna efter de senaste förhandlingsomgångarna mellan EU
och Storbritannien. Ministrarna fick tillfälle att diskutera läget och det
fortsatta arbetet.

Allmänna rådets möte ägde rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, rättsstaten
och brexit på EU-möte
Publicerad 14 september 2018 Uppdaterad 14 september 2018

När EU- och handelsminister Ann Linde möter sina
kollegor från EU:s medlemsländer på höstens första
ministerrådsmöte 18 september är dagordningen diger.
EU:s långtidsbudget, rättsstatens ställning i Polen och
Storbritanniens utträde ur EU är några av mötets frågor.

EU:s långtidsbudget

På mötet kommer medlemsstaterna få möjlighet att ge sin syn på EU:s
fleråriga budgetram 2021–2027 inför att förhandlingarna om budgeten
fortsätter. EU-kommissionens förslag på en ny långtidsbudget för EU lades
fram under maj och juni i år.

I EU-kommissionens förslag motsvarar utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s
samlade BNI. Regeringen kan inte ställa sig bakom EU-kommissionens
förslag utan anser att de totala utgifterna i nästa långtidsbudget högst får vara
cirka en procent av EU:s totala bruttonationalinkomst, BNI, det vill säga
samma andel som för närvarande gäller för budgeten 2014–2020. För att
uppnå detta vill regeringen se att utgifterna minskar. Det gäller framförallt
inom sammanhållningspolitiken och den gemensamma jordbrukspolitiken, så
att åtgärder som främjar tillväxt och EU:s konkurrenskraft och stärker
säkerhet och gränsskydd kan prioriteras. Det handlar till exempel om att på
ett mer effektivt sätt hantera migrationen och bekämpa
klimatförändringarna.

Regeringen anser att rabatten som Sverige haft på EU:s medlemsavgift under
innevarande period är motiverad. Regeringen är därför emot den utfasning
av rabatten som EU-kommissionen föreslår. Anledningen är att utfasningen
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skulle innebära en stor ökning av den svenska avgiften.

Regeringen anser också att EU-budgeten ska minska proportionellt som en
följd av att Storbritannien lämnar EU eftersom utträdet innebär att intäkterna
till EU-budgeten minskar. Regeringen anser dock att det är bra att det införs
en möjlighet att villkora EU-medel i budgeten så att medlemsstater som inte
tar sitt ansvar i migrationspolitiken eller brister i sin respekt för gemensamma
värden inte ska kunna få tillgång till stöd från EU på samma sätt som idag.

Rättsstatens principer i Polen

Ministrarna kommer också att fortsätta sin utfrågning av Polen om
situationen för rättsstatens principer i landet. Utfrågningen började på mötet i
Allmänna rådet 26 juni. Bakgrunden är att EU-kommissionen i december
2017 lade fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att ministerrådet kan slå fast att det finns en klar risk för att
en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.

Lagstiftningsplanering

Jean-Claude Juncker, EU-kommissionens ordförande, höll 12 september sitt
årliga tal i Europaparlamentet om tillståndet i unionen, det så kallade ”State
of the Union-talet”.

På mötet 18 september kommer ministrarna att diskutera EU-kommissionens
förslag inför det kommande arbetsåret. De ska också gå genom
lagstiftningsprioriteringarna för 2018–2019.

Prioriteringar och förberedelser inför Europeiska
rådet

Österrike tog över ordförandeskapet i ministerrådet efter Bulgarien 1 juli i år.
På mötet kommer Österrike att presentera sitt program för rådets arbete fram
tills 31 december. Österrike har valt att lyfta tre huvudfrågor: Säkerhet och
kampen mot illegal migration, att genom digitalisering säkra EU:s tillväxt och



konkurrenskraft samt stabilitet i EU:s närområde med fokus på Västra
Balkan.

Ministrarna kommer också ta upp dagordningen inför Europeiska rådets
möte 18 oktober.

Läget i brexitförhandlingarna

Chefsförhandlare Michel Barnier kommer att inleda med att ge ministrarna
en bild av förhandlingsläget. Fokus är utvecklingen efter mötet i Europeiska
rådet i slutet av juni och efter att den brittiska regeringen samlats på
premiärministerns lantställe Chequers för att diskutera en gemensam linje.
Efter mötet publicerade den brittiska regeringen ett så kallat vitpapper om
hur den ser på den framtida relationen mellan EU och Storbritannien. I
vitboken föreslår 
Storbritannien bland annat ett förenklat tullarrangemang.

Förhandlingarna har med ett kortare uppehåll fortsatt under sommaren efter
det Europeiska rådets möte i juni. Framsteg har gjorts men en reservlösning
för gränsen till Irland i väntan på en slutlig överenskommelse mellan EU och
Storbritannien om vad som ska gälla efter den 21 månader långa
övergångsperioden är inte löst.

Ministrarna kommer att diskutera förhandlingsläget på mötet.

Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Tullar, sanktioner och Brexit i
fokus på möte med näringsliv och
industrin
Publicerad 06 september 2018

Regeringen samlade förra veckan svenska företag,
näringslivs- och fackliga organisationer för att diskutera
det handelspolitiska läget. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och EU- och
handelsminister Ann Linde redogjorde bland annat för
hur Sverige arbetar för att försvara ett öppet och
regelbaserat handelssystem och förberedelser inför
handelskonflikter och Brexit.
- Sverige fortsätter att utvecklas starkt. Industrins investeringar ligger på
rekordnivåer och exporten går bra. Det har skapat över 300 000 nya jobb de
senaste fyra åren varav omkring 200 000 i privat sektor. Trots den oro som
finns så är exporten nu är den tillbaka på samma nivå som innan finanskrisen
och Sveriges handel ökade med 10 procent 2017. Det ger oss ett starkt
utgångsläge att hantera handelspolitisk turbulens sa Mikael Damberg.

Ann Linde redogjorde för det handelspolitiska läget med de nyligen införda
amerikanska skyddstullarna på stål och aluminium samt USA:s höjda tullar
på import från Kina och Turkiet. Linde informerade även om de återinförda
amerikanska sanktionerna gentemot Iran och läget i Brexit-förhandlingarna.

-  Jag konstaterar att utvecklingen går nu åt fel håll och riskerar leda till
fortsatta eskalerande motåtgärder från olika aktörer. Såväl höjda tullar som
sanktioner slår hårt mot enskilda företag. Det finns dock ljuspunkter
eftersom EU och USA har inrättat en gemensam arbetsgrupp för de
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transatlantiska handelsfrågorna samt att även USA och Kina pratar med
varandra. sa Ann Linde.

-  Vårt land har en export av motorfordon till USA på 21 miljarder kronor.
Stål- och aluminiumexporten ligger på cirka 5 miljarder. Det är därför viktigt
att analysera effekterna. World Trade Institute har gjort en analys som visar
att om biltullarna ökar med 25 procent kommer vi att riskera 3900 jobb i
Sverige, fortsatte hon.

Ann Linde uppmanade också företagen att förbereda sig inför Brexit.
Regeringen har gett myndigheter uppdrag om ett tiotal utredningar om detta
och förbereder sig för det värsta samtidigt som man jobbar hårt för att få
bästa möjliga lösning.

- Mitt budskap till näringslivet är och förblir det samma – företagen måste
förbereda sig. Det kan handla om allt från att göra riskanalys av den egna
verksamheten, ser över resurser, kompetens och lagerhållning för att kunna
hantera störningar i godsflöden. För självklart ska vi fortsätta handla med
Storbritannien efter Brexit, men det kommer att bli krångligare och dyrare.

Inspel och frågor från deltagarna rörde bland annat hur den svenska
regeringen såg på Brexit-förhandlingarna, oron för vad som händer i Europa
om stålpriserna går ner och Kinas ökade intresse av Europa. Några uttryckte
att det var svårt att förbereda företaget innan man vet vilka villkor som
kommer att gälla t.ex. efter Brexit.

Vissa industrier och företag har redan drabbats hårt av de nya tullarna.
Andra har inte drabbats direkt, utan indirekt i och med en ökad
protektionism och nationalism. Avslutningsvis fanns det en stor enighet kring
vikten av att regeringen höll frihandelsfrågorna högt.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Möjlig brandbekämpning med
Sjöfartsverkets helikoptrar utreds
Publicerad 02 augusti 2018

Brandbekämpningen, torkan och hettan stod i fortsatt
fokus på pressfikat den 2 augusti med regeringen.
Möjligheterna att använda Sjöfartsverkets helikoptrar till
brandbekämpning togs upp. En studie om
konsekvenserna för svensk ekonomi av amerikanska
skyddstullar togs också upp.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson inledde pressfikat
med att tacka alla som hjälpt till att få det fartyg som gått på grund i
Västervik bogserat in till Oskarshamns hamn.

Beträffande skogsbränderna berättade arbetsmarknads- och
etableringsministern att läget stabiliserats men är fortsatt allvarligt samt att
torkan och värmen fortsätter påverka både människor och djur.

Arbetsmarknads- och etableringsministern berättade också att
arbetsmarknadsläget är gott med stigande sysselsättning och sjunkande
arbetslöshet. Till exempel är andelen långtidsarbetslösa ungdomar i
åldersgruppen 15-24 år den lägsta på tio år och sysselsättningen ökar för
såväl inrikes som utrikes födda ungdomar.

Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister, tog upp regeringens medverkan på EuroPride 2018
och vikten av lika rättigheter och möjligheter för alla i Sverige. I år är det
tredje gången Stockholm står värd för EuroPride.

Brandbekämpning med Sjöfartsverkets helikoptrar
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Sjöfartsverket får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att deras sjö- och
flygräddningshelikoptrar ska kunna användas till brandbekämpning.
Uppdraget ska redovisas senast 31 december 2018. Sjöfartsverket ska också
se över vilka helikoptrar som kan bli operativa inom kort och därmed kunna
delta i eftersläckningsarbetet. Denna del av uppdraget ska redovisas senast
14 september.

Pressmeddelande (infrastrukturminister Tomas Eneroth):
Regeringen vill kunna bekämpa bränder med Sjöfartsverkets helikoptrar

Skyddstullar kan påverka svensk export 

Sverige tillhör de länder i världen där fordonsindustrin har störst betydelse
för ekonomin. En ny studie visar att cirka 3 900 jobb i den svenska
fordonsindustrin skulle kunna drabbas om USA införde skyddstullar på
motorfordon.

Pressmeddelande (EU- och handelsminister Ann Linde):
Ann Linde presenterar studie om konsekvenserna för svensk ekonomi av
amerikanska ståltullar och möjliga fordonstullar

Skattegynnat grönt sparande utreds

En utredning ska lämna förslag på förändringar av skattereglerna för att
främja sparande där kapitalet används för att finansiera gröna projekt. Ett
skatteincitament kan utformas på olika sätt, till exempel i form av en
avdragsrätt eller en skattereduktion. Utredningen ska analysera fördelarna
och nackdelarna med olika alternativ. Uppdraget ska redovisas senast 31
mars 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin):
Regeringen utreder vägar för att främja grönt sparande  



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit på Allmänna rådets möte
Publicerad 18 juli 2018

När EU-ministrarna möttes 20 juli var den enda frågan
på dagordningen Storbritanniens utträde ur EU. EU-
ministrarna diskuterade förhandlingsläget mellan EU
och Storbritannien.

Läget i förhandlingarna

Chefsförhandlare Michel Barnier inledde med att ge ministrarna en bild av
hur förhandlingsläget ser ut nu, efter mötet i Europeiska rådet i slutet av juni
och efter att den brittiska regeringen publicerat ett så kallat vitpapper om hur
den ser på den framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

Ministrarna diskuterade sedan förhandlingsläget och EU:s reaktioner på det
brittiska vitpappret.

Sverige representerades av EU-ambassadör Lars Danielsson.

 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgning, förberedelser inför
Europeiska rådet och brexit på
EU-möte
Publicerad 28 juni 2018

Utvidgningen, förberedelser inför Europeiska rådets
möte och brexit var några av frågorna som EU-minister
Anna Linde och hennes ministerkollegor diskuterade på
Allmänna rådets möte 26 juni.

Utvidgningen

Som första punkt på dagordningen hade EU-ministrarna en diskussion om
utvidgningen. Ministrarna enades om slutsatser som säger att Albanien och
Makedonien får börja förhandla om EU-medlemskap i juni 2019.

Migration, säkerhet och försvar, innovationer och
digitalisering

EU-ministrarna förberedde också Europeiska rådets möte 28–29 juni då
stats- och regeringscheferna sannolikt kommer att diskutera migration,
handel, säkerhet och försvar samt jobb, tillväxt och konkurrenskraft.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet presenterade EU-kommissionen sin bedömning av utvecklingen för
rättsstatens principer i Polen. Rådet hade också en utfrågning där varje land
fick möjlighet att ställa frågor om rättsstatens utveckling till Polen.

I december 2017 lade EU-kommissionen fram ett förslag om att aktivera
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artikel 7 (1) i EU-fördraget. I artikeln står det att ministerrådet kan slå fast
att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden men att rådet ska höra landet i fråga först.

Brexit

På mötet förberedde EU-ministrarna brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet 28–29 juni. EU-ministrarna
fick en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s chefsförhandlare
Michel Barnier.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Luxemburg.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgning, brexit och
förberedelser inför Europeiska
rådet på EU-ministermöte
Publicerad 18 juni 2018

Utvidgningen, förberedelser inför Europeiska rådets
möte och brexit är några av frågorna som EU-minister
Anna Linde och hennes ministerkollegor ska behandla
på Allmänna rådets möte 26 juni. Även den europeiska
terminen för ekonomisk-politisk samordning och
rättsstatens ställning i Polen står på dagordningen.

Utvidgningsprocessen

Som första punkt på dagordningen kommer EU-ministrarna att diskutera EU-
kommissionens årliga paket om utvidgningen som presenterades den 17 april.
EU-kommissionen rekommenderade då att Makedonien och Albanien får
börja förhandla om EU-medlemskap. Sannolikt kommer ministrarna att anta
slutsatser om utvidgningen på mötet.

Regeringen anser att det är viktigt att försäkra samtliga länder på västra
Balkan om deras EU-perspektiv utifrån principen om konditionalitet och
framsteg på egna meriter.

Migration, säkerhet och försvar, innovationer och
digitalisering

EU-ministrarna kommer också att förbereda Europeiska rådets möte 28–29
juni. Stats- och regeringscheferna kommer sannolikt att diskutera migration,
säkerhet och försvar samt jobb, tillväxt och konkurrenskraft. Under rubriken
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innovation och digitalisering kommer de att följa upp diskussionerna i Sofia
förra månaden. Tidsplanen för förhandlingar om EU:s långtidsbudget är ett
annat ämne som stats- och regeringscheferna också kommer att diskutera.

Europeiska terminen

Den 23 maj presenterade EU-kommissionen förslag till landspecifika
rekommendationer till varje EU-land inom ramen för den europeiska
terminen för ekonomisk-politisk samordning. Rekommendationerna baseras
på en analys av de nationella reformprogrammen och stabilitets- och
konvergensprogram som lämnades in i april. Ministrarna ska diskutera
rekommendationerna och godkänna dem.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera sin bedömning av
utvecklingen för rättsstatens principer i Polen. I december 2017 lade EU-
kommissionen fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att ministerrådet kan slå fast att det finns en klar risk för att
en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.

Brexit

På mötet ska EU-ministrarna förbereda brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
kommer ministrarna att få en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier.

De pågående brexitförhandlingarna handlar nu framför allt om gränsen till
Nordirland, utträdesavtalet och villkoren för den framtida förbindelsen.

För att komma till rätta med problematiken runt gränsen till Nordirland
presenterade den brittiska regeringen i början av juni ett förslag på ett
tillfälligt tullarrangemang med EU. Förslaget innebär att hela Storbritannien
tillfälligt fortsätter att vara en del av EU:s tullunion. Tullarrangemanget



inkluderar hela Storbritannien och är tänkt att börja vid övergångsperiodens
slut och löpa på till det att en slutlig reglering av tullrelationen med EU finns
på plats, sannolikt runt 2021.

Förhandlingar pågår också om de tekniska delarna av utträdesavtalet men
förhoppningarna om att komma i mål innan Europeiska rådets möte i juni är
goda.

EU och Storbritannien har också börjat förhandlingarna om den framtida
förbindelsen. Eftersom förhandlingarna började i maj har de ännu inte hunnit
fördjupas men avsikten är att koncentrera de kommande förhandlingarna på
den framtida förbindelsen för att nå ett avslut under hösten.

EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Vägen till fri och rättvis handel
Publicerad 12 juni 2018

Regeringen presenterar idag en färdplan med tio
utgångspunkter som beskriver inriktningen för
regeringens arbete för fri och rättvis handel. Flera
berörda aktörer har bidragit under arbetets gång.
Nu presenterar regeringen en färdplan för fri och rättvis handel. Den
beskriver regeringens arbete och väg framåt för att stimulera en handel som
främjar ekonomisk tillväxt, hållbarhet och transparens. Frågor om till
exempel arbetsvillkor, fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö är
några av områdena som pekas ut i färdplanen. Även vikten av information
och stöd till konsumenter, organisationer och företag lyfts fram.

- I ljuset av de globala utmaningar vi ser, som ökad protektionism, är arbetet
för fri och rättvis handel viktigare än någonsin. En färdplan för hur vi med fri
och rättvis handel kan främja tillväxt och sysselsättning, bekämpa fattigdom
och uppnå målen i Agenda 2030 är helt central i detta arbete, säger
handelsminister Ann Linde.

Aktörer från civilsamhälle, näringsliv och myndigheter har getts möjlighet att
dela med sig av erfarenheter och lämna synpunkter under arbetets gång.
Bland annat har plattformsmöten med civilsamhälle och näringsliv hållits och
tidigare i våras arrangerades ett välbesökt sakråd. Regeringens ambition är
att denna dialog ska fortsätta.

- Denna färdplan för fri och rättvis handel kommer staka ut vägen för en
schyst svensk handel internationellt. Med många aktörer med på tåget finns
det verkligen möjlighet att göra skillnad. Skillnad som i slutändan bland
annat bidrar till hållbar ekonomisk tillväxt och fattigdomsbekämpning, säger
konsumentminister Per Bolund.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ömsesidigt erkännande av varor
och rättvisa villkor på
onlineplattformar
Publicerad 30 maj 2018

När EU:s ministerråd för konkurrenskraft träffades 28
maj fattades bland annat beslut som ska säkerställa
principen ömsesidigt erkännande av varor. Regelverk
för onlineplattformar och en rad andra frågor
behandlades med bäring på både digitalisering och
utveckling av den inre marknaden.

Rättvisa villkor och transparens online

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag till förordning om
onlinebaserade förmedlingstjänster. Förslaget reglerar affärsrelationer mellan
plattformar och fysiska eller juridiska personer som använder dessa i sin
näringsverksamhet. Syftet är att åtgärda problem som handlar om bristande
förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden. Förslaget
innebär bland annat att plattformar och leverantörer av sökmotorer ska
förtydliga sina allmänna villkor på vissa punkter. 

- Dagens diskussion var viktig eftersom många företag är så beroende av de
stora plattformarna. Det som behövs är tydliga minimikrav för vad som ska
gälla i relationerna dem emellan. Det är till exempel positivt att vi nu har ett
förslag som säger att en plattform måste varna minst 15 dagar innan den
utestänger ett företag från plattformens tjänster", sa EU- och handelsminister
Ann Linde i samband med att hon deltog i mötet.

Varupaketet – ömsesidigt erkännande
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Ministrarna fattade beslut om en allmän inriktning på EU-kommissionens
förslag till ny förordning om ömsesidigt erkännande av varor. Syftet är att
ersätta nu gällande förordning för att säkerställa att principen om varors fria
rörlighet inom EU efterlevs.

Utveckling av den digitala inre marknaden

EU-kommissionen informerade om det sista i en rad åtgärdspaket som lagts
fram inom ramen för strategin för den digitala inre marknaden. Strategin
syftar till att få den inre marknaden med fri rörlighet att fungera så väl som
möjligt i den digitala ekonomin. Det handlar bland annat om riva hinder för
gränsöverskridande verksamhet och skapa goda förutsättningar för
utveckling av digitala tjänster.

Upphovsrätt, bolagsrätt och patent

Ministrarna fick en lägesrapport om förhandlingarna kring ett nytt direktiv
om upphovsrätt. Syftet med direktivet är att skapa rättslig förutsägbarhet för
användning av verk och alster över gränserna på den digitala inre
marknaden.

EU-kommissionen informerade om arbetet med den så kallade online-
förordningen, eller satellit- och kabelförordningen, som reglerat
rättighetsklarering av licenser för radio och tv i ursprungslandet.
EU-kommissionen informerade också om det så kallade bolagsrättspaketet
som presenterades i april. Det handlar bland annat om bättre möjligheter för
aktiebolag att nyttja digital teknik för gränsöverskridande ombildningar och
registreringar.

Ordförandeskapet gav en lägesbild av arbetet med att införa ett enhetligt
patentsystem.

EU-kommissionen presenterade ett förslag till förordning om ändring av
förordningen om tilläggsskydd för läkemedel. Förslaget innebär en möjlighet
till undantag från tilläggsskyddet för tillverkning av generika, det vill säga
kopior på patenterade läkemedel, för export till länder utanför EU.

"En ny giv för konsumenter"

EU-kommissionen presenterade förslaget om ett konsumenträttsligt paket,
En ny giv för konsumenter, som kom i april efter en översyn av EU:s



konsumenträttsliga lagstiftning.

Förslagen handlar bland annat om ökade möjligheter för konsumenter att
göra en så kallad grupptalan. Det handlar också om harmonisering av
medlemsstaternas sanktionssystem.

EU:s konkurrenskraft

En så kallad konkurrenskraftsavstämning med ett särskilt tema är en
återkommande punkt på EU:s ministerråd för konkurrenskraft. Den här
gången handlade diskussionen om hur europeiska företag är integrerade i
globala värdekedjor. En värdekedja är global när den knyter ihop olika
produktionssteg över landsgränser. För Sveriges del utgör ungefär en
tredjedel av jobben inom den privata sektorn länkar i globala värdekedjor.

SOLVIT

SOLVIT är ett problemlösningsverktyg som ska göra det lättare att röra sig
över gränserna i EU för att bo, arbeta och göra affärer. Förra året togs en
handlingsplan fram för att stärka SOLVIT. Ordförandeskapet informerade
om ett särskilt möte som hölls i april för att genomföra handlingsplanen.
Österrike informerade om arbetsprogrammet för sitt inkommande EU-
ordförandeskap, 1 juli till 31 december, 2018.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige under industri- och
inremarknadsdelen av konkurrenskraftsrådet 28 maj.

Mötets andra dag, 29 maj, handlade om rymd- och forskningsfrågor.
Statssekreterare vid utbildningsdepartementet, Malin Cederfeldt Östberg,
företrädde då Sverige.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Bred dagordning på EU:s
konkurrenskraftsråd 28 maj
Publicerad 25 maj 2018

En bredd av frågor ligger på bordet när EU:s
ministerråd för konkurrenskraft träffas i Bryssel 28 maj.
Bland annat ömsesidigt erkännande av varor, reglering
av onlineplattformar och upphovsrätt kommer att
behandlas. Frågorna har bäring på utveckling av den
inre marknaden och digitalisering.

Varupaketet – ömsesidigt erkännande

Ministrarna kommer att fatta beslut om en allmän inriktning kring
kommissionens förslag till ny förordning om ömsesidigt erkännande av varor.
Syftet är att ersätta nu gällande förordning för att säkerställa att principen
om varors fria rörlighet inom EU efterlevs.

Regeringen står bakom förslaget eftersom det har potential att stärka EU:s
inre marknad. Förslaget förbättrar administrativa rutiner och regler för
deklarationer om ömsesidigt erkännande som underlättar för både företag
och myndigheter.

Rättvisa villkor och transparens online

Ministrarna kommer att diskutera EU-kommissionens förslag till förordning
om främjande av rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Det ska reglera affärsrelationer mellan plattformar och
fysiska eller juridiska personer som använder plattformar i sin
näringsverksamhet. Syftet är att åtgärda problem som handlar om bristande
förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden. Förslaget
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innebär att plattformar och leverantörer av sökmotorer ska förtydliga sina
allmänna villkor på vissa punkter.

Regeringen välkomnar förslaget och eftersträvar en diskussion som både
löser de identifierade problemen och tar hänsyn till plattformarnas autonomi
och innovationskapacitet samt beaktar att det handlar om en högteknologisk
bransch som är under ständig utveckling

Utveckling av den digitala inre marknaden

EU-kommissionen kommer att informera om det sista i en rad åtgärdspaket
som lagts fram inom ramen för strategin för den digitala inre marknaden.
Strategin syftar till att få den inre marknaden med fri rörlighet att fungera så
väl som möjligt i den digitala ekonomin. Det handlar bland annat om riva
hinder för gränsöverskridande verksamhet och skapa goda förutsättningar för
utveckling av digitala tjänster.

Upphovsrätt, bolagsrätt och patent

Ministrarna kommer att få en uppdatering om förhandlingarna kring ett nytt
direktiv om upphovsrätt. Syftet med direktivet är att skapa rättslig
förutsägbarhet för användning av verk och alster över gränserna på den
digitala inre marknaden. Man avser också informera om arbetet med den så
kallade online-förordningen, eller "satcab", som ska reglera
rättighetsklarering av licenser för radio och tv i ursprungslandet.

Ordförandeskapet kommer att ge en lägesbild av arbetet med att införa ett
enhetligt patentsystem för EU.

EU-kommissionen kommer också att informera om det så kallade
bolagsrättspaketet som presenterades i april. Det handlar bland annat om
bättre möjligheter för aktiebolag att nyttja digital teknik för
gränsöverskridande ombildningar och registreringar.

Förordningen om tilläggsskydd för läkemedel

Kommissionen avser att presentera ett förslag till förordning om ändring av
förordningen om tilläggsskydd för läkemedel. Förslaget publiceras samma
dag som mötet i konkurrenskraftsrådet äger rum och förväntas innebära en
möjlighet till tillverkningsundantag av generiska läkemedel för export till
länder utanför EU.



"En ny giv för konsumenter"

EU-kommissionen presenterade i april ett konsumenträttsligt paket, En ny
giv för konsumenter.
Förslagen handlar bland annat om ökade möjligheter för konsumenter att
göra en så kallad grupptalan. Det handlar också om harmonisering av
medlemsstaternas sanktionssystem.

EU:s konkurrenskraft

En så kallade konkurrenskraftsavstämning med ett särskilt tema är en
återkommande punkt på EU:s ministerråd för konkurrenskraft. Den här
gången kommer EU-kommissionen göra en presentation av utvecklingen av
globala värdekedjor. En värdekedja är global när den knyter ihop olika
produktionssteg över landsgränser. För Sveriges del utgör ungefär en
tredjedel av jobben inom den privata sektorn länkar i globala värdekedjor.
Regeringen anser att de är en förutsättning för fortsatt tillväxt på den inre
marknaden. Med initiativ på området kan den inre marknaden bli mer
integrerad i världsekonomin vilket ökar konkurrenskraften.

SOLVIT

SOLVIT är i huvudsak en nättjänst som ska göra det lättare att röra sig över
gränserna i EU för att bo, arbeta och göra affärer. Förra året togs en
handlingsplan fram för att stärka SOLVIT. Ordförandeskapet kommer att
informera om ett särskilt möte som hölls i april för att genomföra
handlingsplanen.

Österrike kommer att också att informera om arbetsprogrammet för sitt
inkommande EU-ordförandeskap, 1 juli till 31 december, 2018.
EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige under industri- och
inremarknadsdelen av konkurrenskraftsrådet 28 maj.

Mötets andra dag, 29 maj, handlar om rymd- och forskningsfrågor.
Statssekreterare vid utbildningsdepartementet, Malin Cederfeldt Östberg,
företräder då Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ny strategi för förhandlingar om
handelsavtal
Publicerad 24 maj 2018

EU-ländernas handelsministrar beslutade om att inleda
handelsförhandlingar med Australien och Nya Zeeland
på mötet 22 maj. Pågående förhandlingar samt EU:s
handelsrelation med USA var andra frågor som
ministrarna diskuterade.

Frihandelsavtal med Australien och Nya Zeeland

På mötet beslutade handelsministrarna att ge EU-kommissionen i uppdrag att
börja handelsförhandlingar med Australien och Nya Zeeland. Syftet med
handelsavtalen är bland annat att minska antalet handelshinder, avskaffa
tullar på varor samt förbättra tillträdet för tjänster i Australien och på Nya
Zeeland.

Pågående handelsförhandlingar

EU-kommissionen informerade vid mötet ministrarna om hur det går i övriga
pågående handelsförhandlingar, till exempel med Mexiko, Mercosur, Chile
och Vietnam.

Strategi om att förhandla och ingå frihandelsavtal

Handelsministrarna diskuterade också en ny strategi för förhandling om och
ingående av frihandelsavtal. Handelsministrarna behandlade i sammanhanget
ett förslag till rådslutsatser. Syftet med slutsatserna är att tydliggöra roll- och
ansvarsfördelningen mellan EU-kommissionen, ministerrådet och
medlemsländerna samt att stärka EU:s position i kommande förhandlingar.
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EU:s relationer med USA

Under en mer informell diskussion tog handelsministrarna upp EU:s
relationer med USA på handelsområdet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

USA och handelsavtal med
Australien och Nya Zeeland på
EU-möte
Publicerad 18 maj 2018

När EU-ländernas handelsministrar möts 22 maj ska de
besluta om framtida förhandlingar om frihandelsavtal
med Australien och Nya Zeeland. De kommer att anta
slutsatser om hur EU ska förhandla och ingå
handelsavtal samt följa upp situationen i WTO. De
kommer också att diskutera avtal med Japan och
Singapore samt EU:s handelsrelationer med USA.

Frihandelsavtal med Australien och Nya Zeeland

Ministrarna kommer sannolikt att fatta beslut om att ge EU-kommissionen
mandat att inleda förhandlingar om ett frihandelsavtal mellan EU och
Australien och Nya Zeeland.

Rådsslutsatser om att förhandla och ingå
frihandelsavtal

Handelsministrarna kommer också att diskutera förhandling och ingående av
frihandelsavtal på det bulgariska ordförandeskapets initiativ. Syftet med
diskussionerna är att tydliggöra roll-och ansvarsfördelningen mellan EU-
kommissionen, ministerrådet och medlemsländerna i förhandlingar om
frihandelsavtal för att stärka EU:s position i kommande förhandlingar.

Efter WTO:s ministerkonferens
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Handelsministrarna kommer att diskutera situationen i
Världshandelsorganisationen, WTO. En utgångspunkt för diskussionen är
den elfte ministerkonferensen i Buenos Aires i december 2017. Viktiga
frågor för WTO framöver är e-handel, tjänster, jordbruksfrågor och
fiskesubventioner.

Partnerskapsavtal med Japan och frihandelsavtal
med Singapore

Handelsministrarna kommer också att behandla utkast till rådslutsatser om
att underteckna frihandelsavtal med Japan och Singapore.

EU:s relationer med USA

Under en mer informell diskussion kommer handelsministrarna även att
diskutera EU:s relationer med USA på handelsområdet. Bakgrunden är att
EU:s undantag från de amerikanska stål- och aluminiumtullarna går ut den 1
juni.

Handels- och EU-minister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, rättsstatens
ställning och brexit på EU-möte
Publicerad 15 maj 2018

Dagordningen var diger när EU-ländernas ministrar för
EU-frågor möttes i Bryssel 14 maj. De diskuterade
rättsstatens ställning i Polen, brexitförhandlingarna och
förberedelser inför nästa möte i Europeiska rådet. De
höll också en första diskussion om EU:s
långtidsbudget.

EU:s långtidsbudget efter 2020

EU-kommissionär Günther Oettinger som ansvarar för EU-budgeten
presenterade EU-kommissionens förslag till långtidsbudget för EU-
ministrarna. EU:s långtidsbudget sträcker sig från 2021 och sju år framåt.
Ministrarna hade sedan en första diskussion om förslaget.

Förberedelser inför Europeiska rådet i juni

EU-ministrarna förberedde också kommande möte i Europeiska rådet, då
stats- och regeringscheferna bland annat ska diskutera migration, frågor som
handlar om säkerhet och försvar och den europeiska terminen för
ekonomisk-politisk samordning. Europeiska rådet kommer sannolikt även att
anta slutsatser om skatter, innovation och digitala frågor samt ta upp EU:s
långtidsbudget.

Rättsstatens principer och Polen

EU-kommissionen uppdaterade ministrarna om situationen för rättsstatens
principer i Polen. Ministrarna diskuterade den nuvarande situationen och
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beslutade att återkomma till frågan på nästa möte, den 26 juni.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier informerade ministrarna om läget i de
pågående brexitförhandlingarna. Därefter diskuterade de förhandlingsläget
om utestående frågor i utträdesavtalet mellan EU och Storbritannien och den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU-ministrarna förberedde också brexitdelen av Europeiska rådets möte i
juni.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens principer och
budget på Allmänna rådet
Publicerad 08 maj 2018

När Allmänna rådet träffas 14 maj är rättsstatens
principer i Polen och läget i brexitförhandlingarna uppe
för diskussion. Förberedelser inför Europeiska rådets
möte i juni står också på dagordningen liksom EU:s
långtidsbudget.

Förberedelser inför Europeiska rådet i juni

Ministrarna inleder mötet med en första diskussion om agendan till
Europeiska rådets möte 28–29 juni. Möjliga punkter på agendan är EU:s
utvidgning, försvarspolitiska frågor och hur många ledamöter
Europaparlamentet ska ha efter valet 2019.

Polen och rättsstatens principer

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera sin syn på hur
rättsstatens principer utvecklats i Polen sedan december 2017. Då lade EU-
kommissionen fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att rådet kan slå fast att det finns en klar risk för att en
medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.
Innan rådet slår fast att ett land åsidosätter EU:s grundläggande värden ska
den höra det medlemsland det gäller, i detta fallet Polen. EU-kommissionen
har därför haft en omfattande dialog med polska myndigheter. Polen svarade
i mars 2018 i form av en vitbok där den polska regeringen redogjorde för sin
syn på reformerna.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.
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Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer att rapportera från
utträdesförhandlingarna med Storbritannien. EU och Storbritannien har
kommit fram till en principöverenskommelse om övergångsperioden, som är
en brygga från utträdet 29 mars 2019 till dess att en ny förbindelse
etablerats. EU-kommissionen och Storbritannien har också påbörjat arbetet
med att ta fram ett ramverk och villkor för den framtida förbindelsen.

Ministrarna kommer också att diskutera behandlingen av brexitfrågorna på
Europeiska rådets mötet 28–29 juni. Då kommer stats- och
regeringscheferna sannolikt att ta upp läget i förhandlingarna.

EU:s långtidsbudget efter 2020

Den 2 maj presenterade EU-kommissionen de första förslagen för EU:s
långtidsbudget efter 2020. Det är startskottet till vad som brukar bli en
omfattande förhandling mellan EU:s medlemsstater.

EU-kommissionen kommer att presentera förslagen på mötet 14 maj och
därefter kommer ministrarna att få en första möjlighet att kommentera och
diskutera förslagen. Det är Allmänna rådet som håller ihop förhandlingen om
långtidsbudgeten. Frågan återkommer därför på Allmänna rådets möten de
kommande månaderna.

Förslagen som lades fram 2 maj har sex delar. Den första delen är ett förslag
till utgiftstak och regler för den nya budgetramen, det andra ett förslag till ett
nytt avtal mellan EU-institutionerna och det tredje förslaget handlar om EU:s
egna medel, det vill säga EU-avgifter från medlemsländerna och andra
inkomster till EU-budgeten. Den fjärde delen är ett förslag om att skydda
EU:s budget när ett EU-land inte följer reglerna om rättsstatens principer.
Den femte delen är ett övergripande meddelande om budgeten och den sjätte
delen handlar om de stora EU-programmen. Därtill finns ett arbetsdokument
om att se över utgifterna.

EU-kommissionen kommer under maj och juni att lägga fram mer detaljerade
förslag till olika program inom budgetramen.

Regeringen anser att utgifterna i nästa långtidsbudget högst får uppgå till en
procent av EU:s totala bruttonationalinkomst, BNI. Det är samma andel som
gäller för budgeten 2014-2020. I EU-kommissionen förslag till
långtidsbudgeten efter 2020 motsvarar utgifterna totalt 1,14 procent av BNI.



Regeringen anser att EU-budgeten ska minska proportionellt som en följd av
att Storbritannien lämnar EU eftersom utträdet innebär att intäkterna till EU-
budgeten minskar.

Regeringen accepterar inte att de rabatter Sverige haft på medlemsavgiften
till EU fasas ut eftersom det skulle innebära att avgiften blir orimligt hög.
Regeringen anser däremot att det är bra att det införs en möjlighet att
villkora EU-medel i budgeten och är positiv till att modernisera EU-budgeten
och att medel används mer effektivt.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på Allmänna rådets
möte 14 maj. Mötet äger rum i Bryssel.

 



Artikel

Var med och diskutera EU:s
framtid
Publicerad 04 maj 2018

Hur stärker vi demokratin i Europa? Vilken är Sveriges
roll i framtidens EU? Vem gör vad i det sociala Europa?
Det är några av frågorna som diskuteras på Kulturhuset
i Stockholm idag när Europadagen firas. Varmt
välkommen att delta! Seminarierna livesänds här på
regeringens webbplats och på Facebook.
I Sverige firas Europadagen sedan tio år tillbaka gemensamt av EU-
kommissionens representation i Sverige, Europaparlamentets kontor i
Sverige, LO, TCO, SACO, Svenskt Näringsliv, Regeringskansliet och
Sveriges kommuner och landsting.

I år uppmärksammas Europadagen på Kulturhuset i Stockholm dit du är
välkommen att ta del av seminarier om aktuella frågor om EU. Ingen
föranmälan krävs.

Hållpunkter under Europadagen

08.30–08.40 Välkommen! Ann Linde, EU- och handelsminister inleder.

08.40-09.30 Ett enat Europa? Medborgarnas syn på EU-samarbetet

09.30–10.30 Efter Göteborg – Vem gör vad i det sociala Europa?

10.30–10.45 Utmärkelsen Årets europé

10.45–11.45 Till demokratins försvar – Hur stärker vi demokratin i Europa?
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11.45–12.30 Lunch och prisutdelning för filmtävlingen #EUminuten

12.30–13.15 Ung i EU – What's in it for me?

13.15–14.15 Brexit, Macron och en osäker omvärld – Sveriges roll i
framtidens EU.

Talare är bland andra EU- och handelsminister Ann Linde, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström, riksdagsledamot Birgitta Ohlsson (L),
partiledarna Jonas Sjöstedt (V) och Jan Björklund (L),
Europaparlamentarikerna Christofer Fjellner (M), Gunnar Hökmark (M) och
Max Andersson (MP), forskare och statsvetare från Sieps och Göteborgs
universitet.

Merparten av seminarierna, som direktsänds här på regeringens webbplats
och på Facebook, modereras av Johar Bendjelloul, journalist på Dagens
Nyheter.

Hela programmet för Europadagen på Kulturhuset i Stockholm hittar du här
intill.



Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till Musikexportpriset
2017
Publicerad 03 maj 2018

Regeringens musikexportpris delas varje år ut till en
artist som under föregående år varit internationellt
framgångsrik och medverkat till svenska musikaliska
exportframgångar och bidragit till en positiv bild av
Sverige. Vinnaren tillkännages av EU- och
handelsminister Ann Linde vid en prisutdelning fredag
den 1 juni 2018. Förutom Musikexportpriset delas även
regeringens hederspris för mångåriga insatser för
svensk musikexport ut.

De nominerade till regeringens musikexportpris 2017
är:

Zara Larsson

Förra årets vinnare av Musikexportpriset fortsatte under 2017 sin
världserövring, både som artist och som symbol för en ny tid i popmusiken
och inte minst som inspiratör för unga kvinnor. Zara Larssons globalt
kritikerhyllade andra album "So Good" nådde topp tio på listor i mer än ett
dussin länder inklusive England. Låten "Symphony", där Zara gästar brittiska
Clean Bandit, har streamats mer än 500 miljoner gånger och blivit en av
hennes största framgångar hittills.

Amon Amarth

Från Tumba söder om Stockholm tog vikingarna i Amon Amarth sina första
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staplande steg ut i världen 1992. Deras unika mix av melodisk hårdrock,
Death Metal och nordisk mytologi har resulterat i talrika turnémil,
imponerande skivförsäljning och stark streaming. 2016 släpptes bandets
tionde album, Jomsviking, där tunga meriter som etta på albumlistan i
Tyskland och Top 20 på Billboardlistan i USA sticker ut särskilt. Därefter
följdes i vanlig ordning ett massivt turnéschema som än en gång tog bandet
till fyllda hallar i Europa, USA, Kanada, tillbaka till Europa, tillbaka till USA,
Central- och Sydamerika, sommarfestivaler i Europa följt av Ryssland.
Turnén fortsätter i år till bl a Australien följt av Japan. Amon Amarths tordön
rullar vidare över världen.

Ali Payami

Under de senaste åren har Ali Payami trätt fram som en av Sveriges mest
framgångsrika producenter och låtskrivare. Den första USA-ettan kom 2016
med The Weeknd "Can t́ Feel My Face". Sedan dess har framgångarna
fortsatt. Nu senast med låten "Chained To The Rhythm" som förra året tog
tillbaka Katy Perry på topplistorna. Den iranskfödde hitmakaren började sin
musikkarriär som DJ på klubbar i Malmö. Idag är arbetsplatsen musikstudios
där han arbetar med världsartister som Ariana Grande, Ellie Goulding, Tove
Lo och Taylor Swift. I produktionsbolaget Wolf Cousins har Ali Payami
utvecklat sitt sätt att skapa musik på ett okonventionellt och
gränsöverskridande sätt genom att blanda olika musikgenrer. Musik som fått
stor spridning på radio och streamingtjänster och fortsätter att sätta Sverige
på kartan som musikexportland.

Yung Lean

Det är som bekant inte bara ABBA, Max Martin, Robyn, Swedish House
Mafia och några till som placerat Sverige på popmusikens världskarta. Även
i smalare kostym syns och hörs vi. Som i extrem metal och techno. Eller
hiphop. Att Yung Lean och hans medmusikanter i Sad Boys blev
internationellt hyllade med sin slöa, skruvade elektroniska rap på en ytterst
selektiv, ständigt skiftande scen 2013 är stort nog, men att han fyra år senare
är större än någonsin är en bedrift av svårslagen sort. Efter samarbeten med
stora namn som Frank Ocean och Gucci Mane lyckades han 2017 att
strömmas över 100 miljoner gånger på musikplattformarna plus lika gånger
på videosajterna av en publik som till största delen är amerikansk. Samma år
släpptes hans tredje album och påbörjades en ny världsturné. Att en 21-åring
från Södermalm som backas av ett litet, oberoende svenskt skivbolag lyckas
så långt i marginalen på världens just nu största och mest kreativa musikscen



- hiphopen - är ambassadörskap av första klass.

Noonie Bao

Redan när Jonnali Parmenius debuterade för sex år sedan hörde vi popmusik
av sällsamt slag. Under namnet Noonie Bao framförde hon förtrollande spår
som både kändes stora och nära i samma andetag. Här rymdes inte bara det
omedelbara utan också färg, känsla och innerlighet. Men den egna karriären
är liten jämfört med musikmakeriet åt andra artister. Det som började med
samarbeten med Avicii, Tove Styrke med flera har under åren växt till något
som blev rena fyrverkeriet under 2017. Som en av kompositörerna till "Stay"
med Zedd featuring Alessia Cara toppade hon inte bara den amerikanska
radiolistan och andra topplistor runtom i världen. Den har tillsammans med
andra av de hits från samma år - och som hon varit med om att skapa - som
"Final Song" med MØ och "Alone" till Alan Walker - strömmats över 1
miljard gånger.

Juryn för Musikexportpriset består av:

Annika Rembe, generaldirektör Svenska institutet, ordförande
Ametist Azordegan, författare och frilansjournalist
Anna-Karin Larsson, redaktionschef SR Musik, Sveriges Radio P2
Elin Norquist, chef Musikplattformen vid Statens musikverk
Elisabet Widlund, vd Musikförläggarna
Jesper Thorsson, vd Export Music Sweden
Lars Nylin, chefredaktör och ansvarig utgivare Musikindustrin
Linda Portnoff, vd Musiksverige
Ludvig Werner, vd IFPI
Per Sinding-Larsen, musikjournalist Sveriges Television
Robert Sehlberg, musikchef MTG Radio



Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till exportpriset för
kreativa och kulturella näringar
2017
Publicerad 03 maj 2018

Regeringens exportpris för kulturella och kreativa
näringar delas ut första gången 2018 för att
uppmärksamma bredden inom de kulturella och
kreativa näringarna och deras bidrag till svensk export
samt främjandet av Sverige som ett innovativt och
kreativt land. Priset uppmärksammar en vinnare som
utgjort synnerligen goda exempel inom sin delsektor
och därmed bidragit till stärkt internationalisering, export
och som i sin verksamhet bidragit till att göra Sverige
synligt utomlands. Vinnaren tillkännages av EU- och
handelsminister Ann Linde vid en prisutdelning torsdag
den 24 maj.

De nominerade till regeringens exportpris för kreativa
och kulturella näringar 2017 är:

Acne Studios

Allt började 1997 då designern Jonny Johansson gjorde 100 par jeans med
röda sömmar. Idag har Acne Studios 47 egna butiker över hela världen och
kollektionerna säljs genom egen e-handel, återförsäljare och varuhus. Acne
Studios har på ett föredömligt sätt bidragit till utvecklingen av svenskt mode
och handel genom deras globala satsningar, som i hög grad medverkat till att
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Sverige satts på världskartan. De har en global spridning och kläderna
förmedlar allt från design med hög kvalité till kreativ marknadsföring och
innovation. Deras kampanjer främjar jämställdhet och anti-rasism och de är
medlemmar i Fair Wear Foundation, som hjälper dem övervaka och förbättra
arbetsförhållandena vid de fabriker där deras produkter tillverkas.

Under 2017 har man etablerat sig med egna kanaler – såväl egna butiker som
egen e-handel – på den viktiga kinesiska marknaden. Acne Studios har även
under året öppnat sju nya butiker världen över; i Sydney, Tokyo, Hong
Kong, Beijing, Milano, San Fransisco och London. Kombinationen av
kreativitet, entreprenörskap och starkt fokus på affärsprocesserna har skapat
ett globalt företag som växer med god lönsamhet. Acne studios är en värdig
representant för Sverige, svenskt mode och internationell handel.

Frida Fjellman

Frida Fjellman hör till den lilla men exklusiva skara svenska
konsthantverkare som hyllats på såväl Art Basel som Design Miami. Att bli
uppmärksammad på dessa två internationellt erkända ledande plattformar för
samtida konst respektive design under 2017, visar att Frida Fjellman skapat
ett eget utrymme inom den samtida bild- och formkonsten. Hennes
nyskapande tolkning av den klassiska kristallkronan har fått strålande
recensioner i global media och förärades en separatutställning på Hostler
Burrows Gallery i New York.

Frida Fjellman besitter en unik och djärv talang som hon utan rädsla
använder till att förflytta gränserna för svenskt handblåst glas och glaskonst
på en global scen. Frida Fjellmans mod för henne - och betraktaren - långt
från typisk svensk, lågmäld minimalism och visar på en modig personlig
tolkning av framtida svensk estetik som släppt in världen. Utan att någonsin
förlora sin svenska historiska kontext. Frida Fjellman finns representerad på
ledande institutioner som Nationalmuseum, Ebeltoft Glass Museum i
Danmark, Röhsska Museum i Göteborg, The American Museum of Glass i
New Jersey med flera. Hon har designat för Kosta Boda sedan 2016 och
hennes verk säljs via Kosta Bodas butiker och internationella
samarbetspartners.

Nordisk Film Production Sverige för filmen "Sameblod"

Sameblod är den första långfilmen med dialog på sydsamiska. Filmen
porträtterar den samiska minoritetens kamp och huvudkaraktärens svåra val



och uppoffringar i 1930-talets Sverige. Filmen har gjort internationell succé
och visats på över 100 filmfestivaler över hela världen och på samtliga
kontinenter. Sameblod har mottagit flera prestigefyllda priser, däribland
Europiska parlamentets LUX Filmpris som för första gången sedan priset
instiftades gick till en svensk film. När Sameblod mottog LUX-priset 2017
möjliggjordes en fullständig exponering i EU och filmen visades i alla 28 EU-
länderna vid LUX Film Days och textades på 24 olika språk. I samband med
detta visades Sameblod i mer än 60 europeiska städer via filmfestivaler och
distributionen utökades till bl.a. Frankrike, Tyskland, Österrike, Grekland,
Kroatien och Slovenien. Filmen har även fått "Grand Jury Prize" under
Seattle International Film Festival, en av USA:s största filmfestivaler och
visats på de största filmfestivalerna i Berlin, Venedig, Sundance och Toronto.

Svenska ambassader har i en lång rad länder världen över anordnat visningar
av filmen, med efterföljande samtal. Utöver detta har Sameblod sålts för
biodistribution och tv-visningar till flera länder däribland Australien, Kina,
Cypern, Slovakien, Norge, Danmark, Finland, Island, Afghanistan, Albanien,
Algeriet, Japan, Belgien, Tyskland och Kanada. Filmen finns på Itunes,
Google play och Amazon och är såld att visas på flygbolag världen över.

String Furniture AB

String är Hyllan med stort H. Smart och funktionell med många
lösningsmöjligheter kombinerat med snygg design. Stringhyllan ritades redan
1949 som bidrag i en tävling utlyst av bokförlaget Bonnier, men slog igenom
ordentligt efter Helsingborgsutställningen 1955 (H55). 2005 återupptogs
tillverkningen av Nisse och Kajsa Strinnings berömda klassiker när Pär
Josefsson och Peter Erlandsson kom in i bilden och lanserade hyllan på nytt.
Efter fem år hade omsättningen i deras företag String Furniture stigit från
näst intill ingenting till 26 miljoner kronor. 2017 omsatte de 202 miljoner.

Produkterna tillverkas i Sverige och företaget har 22 anställda i Malmö plus
ett stort antal agenter runt om i världen. Företaget samarbetar med olika
designers, bl.a. Mats Theselius och Björn Dahlström/Anna von Schewen.
Idag säljer företaget sina produkter i över 40 länder. De närmaste åren är
fokus på fortsatt internationell expansion. Sverige står för knappt halva
omsättningen, och from 2017 började exportmarknaden gå om den svenska.
2017 (med säljstarter 2018) satsar String i bl.a. UK och USA, genom nya
avtal med stora återförsäljare så som DWR (US) och John Lewis (UK), samt
i Asien med hjälp av egna medarbetare i Kina och dotterbolag i Japan.



Oskar Burman, Jana Palm, Tommy Palm och Karl Magnus
Troedsson för "Stugan"

Genom att lyfta fram något unikt svenskt skapar Stugan en internationell
kreativ mötesplats som ger resonans över hela dataspelsvärlden. I en röd
stuga i skogen i Dalarna tillbringar ett trettiotal spelutvecklare fördelade över
ett dussin team en svensk sommar med bad, ljusa nätter och mygg. De får ro
att jobba med sina spelprojekt, inspiration av gemenskapen och
gästföreläsningar av några av Sveriges och världens kunnigaste spelprofiler.
Stugan grundades av de svenska dataspelsveteranerna Oskar Burman,
Tommy Palm och Karl Magnus Troedsson som ett sätt att ge nya
spelutvecklare samma kreativa frihet som de själva upplevt under
sommarloven där de la grunden till sina framgångar inom dataspel.
Sammanlagt har grundarnas spel nått närmare en miljard spelare.

Stugan finansieras helt av donationer och deltagarna behåller alla rättigheter
till sina spel. Sedan Stugan arrangerades första gången 2015 har
internationella priser tilldelats flera av spelen, däribland _PRISM och
GoNNER. Deltagarna i Stugan kallas "Stuganeers" och kommer från alla
delar av världen, bland annat Nya Zeeland, Kenya, Mexiko, EU och USA.
Stugan har uppmärksammats i svensk och internationell press, för
närvarande pågår arbetet med en dokumentär avsedd för Netflix. Stugan
avslutas med en utställning av deltagarnas spel på Tekniska museet i
Stockholm. Jana Palm är Stugans konstnärliga och kommersiella ledare:
dataspel betonar genomförandet framför idén och Jana Palm visar att
detsamma gäller för Stugan. Namnet Stugan kommer från det första
kommersiellt utgivna svenska dataspelet Stuga från 1978. Stugan visar på ett
varmt, oväntat och generöst sätt upp de bästa sidorna av Sverige och
dataspelens kreativitet.

Juryn för exportpriset för kreativa och kulturella
näringar består av:

Annika Rembe, ordförande och generaldirektör Svenska Institutet
David Karlsson, senior rådgivare på Nätverkstan i Göteborg
Carin Daal, Giv Akt Skåne AB
Stina Almqvist, Creative Nodes Luleå
Peter Majanen, VD Quattroporte
Ellen Wettermark, Kulturrådet
Tobias Nielsén, grundare, förlagschef och vd för Volante
Ulrika Cederskog Sundling, Executive Vice President, Invest & Region
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Artikel från Utrikesdepartementet

Fokus på ungdomars delaktighet
vid EU-handslaget i Ystad
Publicerad 23 april 2018

Den 18 april 2018 ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Ystads kommun,
Simrishamns kommun, Sjöbo kommun, Tomelilla
kommun och Sydöstra Skånes samarbetskommitté
(SÖSK). Sammanlagt har 77 aktör anslutit sig till arbetet
för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget i Sverige för EU-relaterade frågor.
I det Sydskånska EU-handslaget valde aktörerna att särskilt satsa på att
förbättra ungdomars möjlighet till deltagande i EU. Aktörerna åtog sig bland
annat att anordna årliga medborgardialoger med unga och att förbättra
förutsättningarna för förstagångsväljare att delta de allmänna valen 2018 och
i Europaparlamentsvalet 2019.

– I Europaparlamentsvalet 2014 var det få förstagångsväljare i vår kommun
som valde att rösta. Jag hoppas att fler ska engageras inför valet 2019, sade
Magnus Weberg, kommunstyrelsens ordförande, Sjöbo kommun.

I samband med EU-handslaget fick de förtroendevalda möjlighet att samtala
med ungdomsrepresentanter om deras förutsättningar att delta i EU-politik.
En enig ungdomspanel efterlyste bland annat mer fokus på EU i skolan.

– Vi lär oss mycket om hur FN, riksdag och regering fungerar i skolan, men
det jag vet om EU har jag lärt mig genom mitt eget engagemang, sade
William Schmatz, ordförande, Ystads Ungdomsfullmäktige.

EU- och handelsminister Ann Linde berättade att regeringen satsar för att
öka intresset och kunskapen om EU i skolan.
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– Unga är en viktig målgrupp för vårt arbete. Vi har satsat att utbilda fler
lärare till EU-skolambassadörer och har gett Universitet- och högskolerådet i
uppdrag att genomföra en filmtävling inför Europadagen, sade EU- och
handelsministern.

Moderator för dagen var Maria Strömvik.

Deltagare:

EU- och handelsminister Ann Linde (S)
Eva Bramsvik-Håkansson (C), kommunstyrelsens vice ordförande,
Ystads kommun
Magnus Weberg (M), kommunstyrelsens ordförande, Sjöbo kommun och
representant för SÖSK.
Leif Sandberg (C), kommunstyrelsens ordförande, Tomelilla kommun
Göran Persson (S), Simrishamns kommun
William Schmatz, ordförande, Ystads Ungdomsfullmäktige
Tristan Farkas, Ystads Ungdomsfullmäktige
Maja Sjögren, Simrishamns elevråd
Matilda Mauritzon, ordförande Sjöbo ungdomsråd



Artikel från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Hallengren om jämställdhet och
ekonomisk utveckling på
Stockholm Forum on Gender
Equality
Publicerad 19 april 2018

Jämställdhetsminister Lena Hallengren deltog vid
Stockholm Forum on Gender Equality som
arrangerades av bland annat Utrikesdepartementet med
utrikesminister Margot Wallström den 15- 17 april.
Hallengren var värd för två högnivåpaneler, ett med
fokus på hur jämställdhet bidrar till ekonomisk
utveckling och ett som handlade om mäns våld mot
kvinnor.
Stockholm Forum on Gender Equality samlade cirka 700 företrädare för
regering, civilsamhället, akademin, näringslivet och försvaret från drygt 100
länder.

─ Jämställdhet är inte enbart en makt- och rättvisefråga utan även en viktig
förutsättning för ekonomisk utveckling. Många länder har kunnat visa att det
finns ett samband mellan ekonomiska reformer, tilldelning av resurser och
ökad jämställdhet i samhället, sa jämställdhetsminister Lena Hallengren
under sitt anförande vid panelsamtalet om jämställdhet och ekonomisk
utveckling.

Hallengren lyfte också vikten av att ha en uttalad feministisk regering, där
alla ministrar ansvarar för jämställdhet inom sina respektive portföljer. I
panelen ingick också Phumzile Mlambo-Ngcuka, chef för UN Women, och
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representanter för regeringarna i Zambia, Serbien och Singapore.

Förebyggande arbete och mäns ansvar

Lena Hallengren var också värd för ett panelsamtal om mäns våld mot
kvinnor. I sitt inledande tal betonade Hallengren vikten av förebyggande
arbete och att män tar ansvar och är delaktiga i jämställdhetsarbetet.

─ Me too-uppropet har visat att diskriminering mot kvinnor och flickor är
utbrett i alla länder, inklusive Sverige. Sveriges regering har beslutat om en
nationell strategi med fokus på det förebyggande arbetet för att bekämpa
mäns våld mot kvinnor. Sverige har också inrättat en särskild
Jämställdhetsmyndighet för att bättre kunna följa upp arbetet, sa Lena
Hallengren.

Stockholm Forum on Gender Equality arrangeras av Utrikesdepartementet
och Svenska institutet, i samarbete med Sida och Folke Bernadotteakademin
(FBA). Från regeringen deltog, utöver Margot Wallström och Lena
Hallengren, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat och
vice statsminister Isabella Lövin, EU- och handelsminister Ann Linde.
Ministrarna delade bland annat med sig av erfarenheter från arbetet med
regeringens feministiska utrikespolitik.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Seminarium om vad Brexit innebär
för svensk skogsindustri
Publicerad 11 april 2018 Uppdaterad 26 oktober 2018

Den 19 april arrangerar UD tillsammans med
Näringsdepartementet ett seminarium om vad
Storbritanniens utträde ur EU kan innebära för den
svenska skogsindustrin.
Den svenska skogsindustrin utgör en av Sveriges viktigaste basindustrier och
har en nyckelroll i omställningen för att klara övergången till en cirkulär och
biobaserad ekonomi. Den står för ca 10 procent av svensk industris samlade
sysselsättning, omsättning och förädlingsvärde. Dessutom är Sverige världens
tredje största exportör sammanlagt av papper, pappersmassa och sågade
trävaror med ett exportvärde på 130 miljarder kr.

Regeringen är mycket intresserad av att höra hur branschen förbereder sig
för de kommande förändringarna, och vilka frågor som ses som särskilt
viktiga för dem i de kommande förhandlingarna mellan EU och
Storbritannien. Vid seminariet kommer EU- och handelsminister Ann Linde
att berätta om regeringens arbete med den pågående förhandlingen om
Storbritanniens framtida utträde ur EU och hur det påverkar handel och EU-
samarbetet. Statssekreterare Elisabeth Backteman kommer att berätta om
regeringens arbete för att skapa goda förutsättningar för svensk skogsexport,
svensk skogsindustri och en växande biobaserad ekonomi.

- Storbritannien har sedan många år varit en av Sveriges viktigaste
handelspartners. Nästan en femtedel av Sveriges export till Storbritannien
kommer från skogsindustrin. Därför är det viktigt att vi får ta del av hur
branschen förebereder sig för de kommande förändringarna, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Myndigheternas roll för stärkt
delaktighet i EU
Publicerad 06 april 2018

Myndigheterna har en central roll i regeringens EU-
arbete genom att bistå med kunskapsunderlag och
genom att företräda regeringen i förhandlingar i Bryssel.
Myndigheterna kan därmed bidra till att stärka
delaktigheten i frågor som hanteras på EU-nivå. EU-
och handelsminister Ann Linde har tagit initiativ till en
dialog med ett fyrtiotal myndighetschefer om deras
arbete för att stärka delaktigheten i EU-arbetet.
Myndigheterna bistår regeringen i EU-arbetet och har en viktig kunskaps-
och informationsfrämjande roll. De olika departementen inom
Regeringskansliet ansvarar ytterst för att utarbeta svenska ståndpunkter inför
berednings- och förhandlingsarbetet inom EU. Myndighetspersonal bistår
regeringen med underlag och expertis samt kan företräda regeringen i
rådsarbetsgrupper, kommittéer under Kommissionen eller andra EU-
sammanhang.

Samtidigt som många myndigheter redan arbetar aktivt med samråd och
information kring sitt EU-arbete kan detta arbete i vissa fall behöva stärkas.
En rapport av Statskontoret från 2015 visar att det råder en otydlighet kring
myndigheternas roll och ansvar att samråda i EU-frågor. En orsak är att
myndigheterna ofta uppfattar att de deltar i EU-arbetet som experter snarare
än som representanter för regeringen och Sverige. Rapporten visar att flera
myndigheter brister när det gäller samråd samt att det är vanligare med
informella kontakter än mer formaliserade samråd. Enligt rapporten tar flera
myndigheter ett begränsat ansvar för att informera om sitt EU-arbete.
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I februari 2017 bjöd EU- och handelsminister Ann Linde in ett 40-tal
myndighetschefer till ett myndighetsforum i syfte att föra en dialog om
myndigheternas EU-arbete och hur de kan bidra till att stärka delaktigheten i
frågor som hanteras på EU-nivå.

Svenska institutet för europapolitiska studier (Sieps) erbjuder EU-
utbildningar i syfte att stärka EU-kompetensen i svenska myndigheter. Sieps
tillsammans med Regeringskansliet erbjuder även seminarietillfällen för
myndighetsledningar i syfte att höja kompetensen när det gäller
myndigheternas roll i EU-arbetet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Uppsala deltar i EU-handslaget
Publicerad 28 mars 2018

Fredagen den 23 mars 2018 ingick EU- och
handelsminister Ann Linde ett EU-handslag med
Uppsala kommun, Enköpings kommun, Heby kommun,
Håbo kommun, Tierps kommun och Östhammars
kommun samt Region Uppsala och Länsstyrelsen i
Uppsala län. EU-handslaget samarrangerades med
Utrikespolitiska föreningen i Uppsala.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde EU-handslaget med att ge sin
syn på EU:s utmaningar och viktiga framtidsfrågor. Därefter bjöds
representanter från Region Uppsala, Länsstyrelsen i Uppsala samt Heby och
Uppsala kommun upp för att delta i ett panelsamtal om utmaningar och
möjligheter i att stärka delaktigheten kring EU-relaterade frågor.

I panelsamtalet framhöll flera av deltagarna vikten av att få fler medborgare
att engagera sig i beslut som fattas på EU-nivå. För att öka intresset kring
EU-relaterade frågor ansåg de att det bland annat krävs en ökad medvenhet
kring hur EU-nivån påverkar Sverige.

Marlene Burwick (S), kommunstyrelsens ordförande i Uppsala kommun,
menade att ett viktigt första steg är att öka kunskapen om EU i den egna
organisationen.
– Om vi utbildar förtroendevalda och anställda i vår kommun om EU kan vi
förbättra mötet med medborgarna. Ju mer man vet om en fråga desto större
möjlighet har man att engagera sig och vara delaktig, sade Marlene Burwick.

Börje Wennberg (S), regionstyrelsens ordförande i Region Uppsala framhöll
vikten av att flera samhällsaktörer arbetar för att synliggöra mervärdet av
EU-samarbetet.
– För att öka medvetenheten om vad EU-medlemskapet har inneburit för
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Sverige och Europa måste vi hjälpas åt, sade Börje Wennberg.

– Skolan är en central del, men även politiker och föreningar kan göra
mycket.

I panelsamtalet berättade EU- och handelsministern bland annat om att
regeringen har ökat ambitionsnivån i EU-delaktighetsarbetet genom att satsa
tio miljoner kronor extra i 2018 års budget. Den förstärkta satsningen
möjliggör bland annat insatser för att öka kunskapen om EU i skolan samt
särskilda EU-utbildningar för både journalister och för förtroendevalda och
anställda i regioner och kommuner.

Inför evenemanget hade Utrikespolitiska föreningen samlat in frågor från
studenter till EU- och handelsminister Ann Linde. Ett urval av dessa ställdes
av föreningens ordförande Niclas Hvalgren, som även modererade
panelsamtalet.

Under dagen deltog EU- och handelsministern även i ett panelsamtal om
exportpotentialen i Uppsala.

Deltagare

Göran Enander, landshövding Länsstyrelsen Uppsala län.
Marlene Burwick (S), kommunstyrelsens ordförande i Uppsala kommun.
Börje Wennberg (S), regionstyrelsens ordförande i Region Uppsala.
Marie Wilén (C), kommunstyrelsens ordförande i Heby kommun.
Helena Proos (S), kommunstyrelsens ordförande i Enköpings kommun.
Leif Zetterberg (C), vice-kommunstyrelseordförande i Håbo kommun.
Viktoria Söderling (S), Tierps kommun.
Jacob Spangenberg (C), kommunstyrelsens ordförande i Östhammars
kommun.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrarna diskuterade brexit
och förberedde Europeiska rådet
Publicerad 26 mars 2018

När EU-minister Ann Linde träffade sina EU-kollegor 20
mars förberedde de stats- och regeringschefernas möte
i Europeiska rådet. Brexit var ett aktuellt ämne på
dagordningen, liksom den europeiska terminen för
ekonomisk politisk samordning.

Uppföljning och förberedelser inför Europeiska rådet

EU-ministrarna inledde mötet med att förbereda dagordningen till stats- och
regeringschefernas möte i Europeiska rådet 22-23 mars. Handel, brexit och
giftattacken i Salisbury var några av ämnena på agendan inför mötet.

EU-ministrarna gjorde också en uppföljning av det arbete som gjorts i
Europeiska rådet.

Europeiska terminen

Den europeiska terminen för ekonomisk-politisk samordning återkommer
varje år. På mötet presenterade Bulgarien, som är ordförande i EU, en
rapport som sammanfattar det rådet gjort hittills och ministrarna diskuterade
den.

Brexit

På mötet förberedde EU-ministrarna brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna hade på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
fick EU-ministrarna en lägesuppdatering om förhandlingarna av
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chefsförhandlare Michel Barnier.

Chefsförhandlaren presenterade en preliminär överenskommelse som
förhandlarna nått fram till om delar av den juridiska texten till
utträdesavtalet som omfattar avsnittet med övergångsbestämmelser,
medborgarnas rättigheter, den ekonomiska uppgörelsen och ett antal andra
frågor rörande utträdet.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och förberedelser inför
Europeiska rådet på EU-
ministermöte
Publicerad 14 mars 2018

Brexit och förberedelser inför Europeiska rådets möte
senare i veckan är de viktigaste frågorna som EU-
ländernas ministrar för EU-frågor ska behandla när de
möts 20 mars i det mötesformat som kallas allmänna
rådet. Även den europeiska terminen för ekonomisk-
politisk samordning står på dagordningen.

Jobb, tillväxt och Turkiet

Som första punkt kommer ministrarna att förbereda Europeiska rådets möte
22–23 mars.

Jobb, tillväxt, konkurrenskraft och EU:s sociala dimension kommer sannolikt
att vara några av frågorna på dagordningen när stats- och regeringscheferna
möts i Europeiska rådet.

Europeiska rådet kommer också att följa upp strategierna för den inre
marknaden, behandla den så kallade europeiska planeringsterminen och få
en lägesuppdatering om den senaste utvecklingen på handelsområdet.

Europeiska rådet kommer sannolikt att anta slutsatser inför toppmötet mellan
EU och Västra Balkan i Sofia 17 maj.
Den senaste utvecklingen i EU:s förhållande till Turkiet tas också upp.

Uppföljning av Europeiska rådet
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På mötet kommer ministrarna att följa upp föregående möten i Europeiska
rådet. 

Europeiska planeringsterminen

Arbetet med den europeiska terminen för ekonomisk-politisk samordning
inleddes i slutet av 2017 då EU-kommissionen presenterade en
tillväxtöversikt med förslag på övergripande prioriteringar. På mötet
förväntas ordförandelandet Bulgarien presentera en rapport som
sammanfattar det rådet gjort hittills och ministrarna får möjlighet att
diskutera rapporten. De kommer också att ta ställning till en
rekommendation till euroområdet.

Brexit

På mötet ska ministrarna förbereda brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
kommer ministrarna att få en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier.

De pågående brexitförhandlingarna handlar nu framför allt om
övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019
till det att en ny förbindelse mellan EU och Storbritannien etablerats.

Utgångspunkten för förhandlingarna är att nuvarande lagar och villkor ska
fortsätta gälla under övergången men att Storbritannien inte ska delta när EU
fattar beslut. Förhoppningen är att EU och Storbritannien kommer överens
om principerna för övergångsarrangemangen i samband med Europeiska
rådet 22–23 mars.

Vid Europeiska rådet förväntas även en diskussion om riktlinjer för EU-sidan
för att möjliggöra att förhandlingar inleds om den framtida relationen mellan
EU och Storbritannien. Om EU och Storbritannien kommer fram till en
överenskommelse om övergångsperioden kan Europeiska rådet notera detta i
sina riktlinjer som ytterligare ett steg mot ett ordnat utträde ur EU för
Storbritannien. Riktlinjerna kommer sedan att vara en vägledning i
förhandlingarna om villkor och ramar för den framtida förbindelsen.

 Eu- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på allmänna rådets
möte. Mötet äger rum i Bryssel. 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-sakråd om EU:s framtid
Publicerad 13 mars 2018

Den 9 mars träffade Oscar Stenström, statssekreterare
hos EU- och handelsminister Ann Linde, representanter
från bland annat intresseorganisationer, myndigheter,
akademin och tankesmedjor i ett EU-sakråd för att
diskutera EU:s framtida utveckling.
Vid EU-sakrådet tog diskussionen sin utgångspunkt i den vitbok som EU-
kommissionen presenterade i mars 2017 och som utgör dess bidrag i debatten
om EU:s framtid. Viktiga frågor som diskuterades under EU-sakrådet var
formerna för EU-samarbetets utveckling, vilka sakfrågor Sverige bör driva
och hur dialogen med det omgivande samhället kan stärkas i EU-arbetet.

För regeringen är det viktigt att ta del av synpunkter och perspektiv från
civilsamhället och andra relevanta aktörer. Det bidrar till att bredda
kunskapen och perspektiven i framtidsdebatten och ökar kvaliteten i
regeringens underlag. Regeringen vill stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget i Sverige för EU-relaterade frågor och EU-sakråden är ett
viktigt led i detta arbete.

Debatten om EU:s framtid har tagit fart efter en omvälvande tid då kriserna
avlöst varandra. Detta väcker frågor om EU-samarbetes funktionssätt och
om unionens framtid. EU:s stats- och regeringschefer är överens om att EU
måste bli bättre på att leverera i för medborgarna viktiga frågor som fred och
demokrati, medborgarnas säkerhet samt ekonomisk och social utveckling.

I och med EU-sakråden får alltså även civilsamhället och andra relevanta
aktörer möjlighet att bidra med synpunkter och perspektiv. Regeringen
välkomnar EU-kommissionens framtidsinitiativ och ser ett behov av att det
förs en bred och inkluderande diskussion om EU:s framtidsfrågor och
unionens utveckling i dialog med medborgarna.
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Vitboken om EU:s framtid
Den 1 mars 2017 presenterade EU-kommissionen en vitbok som innehåller
olika vägval för det framtida EU-samarbetet. Diskussionsunderlag följde i
fem centrala frågor: den sociala dimensionen, hur vi ska hantera
globaliseringen, den ekonomiska och monetära unionen, EU:s framtida
finanser och det framtida försvarssamarbetet.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Samlat grepp om regeringens
arbete för fri och rättvis handel
Publicerad 13 mars 2018

Sverige ska vara ett föregångsland för fri och rättvis
handel. Det innebär bland annat att regeringen arbetar
med att integrera frågor om utveckling,
fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö i
handelspolitiken. Den 13 mars höll handelsminister Ann
Linde och konsumentminister Per Bolund ett sakråd för
att presentera och diskutera tio utgångspunkter som
vägleder regeringens arbete.
- Vi tar nu ett samlat grepp om de här frågorna som berör många olika
politikområden och aktörer i samhället, säger konsumentminister Per
Bolund.

Drygt trettio personer från bland annat näringslivet, civilsamhället, fackliga
organisationer och myndigheter deltog på det sakråd som handelsminister
Ann Linde och konsumentministern Per Bolund bjöd in till under tisdagen.
Syftet med sakrådet var att presentera de tio utgångspunkter som ligger till
grund för regeringens arbete och ta del av synpunkter och erfarenheter från
de inbjudna deltagarna.

- Regeringen har flera gånger tydliggjort sin ambition att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. I ljuset av de globala utmaningar vi
ser, till exempel ökad protektionism, är arbetet för fri och rättvis handel
viktigare än någonsin, säger handelsminister Ann Linde.

Arbetet med fri och rättvis handel är brett och berör många sakfrågor som
ska samverka och vara ömsesidigt förstärkande. Regeringen verkar på flera
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områden för att stötta det övergripande målet att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. Bland de tio utgångspunkter som
diskuterades på sakrådet ingår åtgärder inom till exempel handelspolitik,
utvecklingssamarbete, jämställdhet och arbetsvillkor.

- Att ställa höga krav på miljö och social hänsyn samt underlätta för
konsumenter att välja varor utifrån överväganden som rör produktionsvillkor
är andra viktiga delar, säger Per Bolund.

Under sakrådet lyftes även behovet av samverkan mellan olika aktörer fram.

- De här frågorna involverar många aktörer. Inte bara regeringen utan även
myndigheter, näringsliv, civila samhället och lokal nivå kan bidra. Genom att
identifiera områden som berörs vill vi lyfta fram dessa så att vi tillsammans
kan driva arbetet i samma riktning, säger Ann Linde.

De tio utgångspunkterna kommer att ligga till grund för en färdplan som
regeringen nu ska ta fram. Målet är att färdplanen ska vara klar under våren
och innehålla en beskrivning av hur regeringens arbete bedrivs och hur det
ska utvecklas.



Artikel från Utrikesdepartementet

Satsningar på stärkt EU-kunskap
och ökat valdeltagande i EU-
handslaget i Gislaved
Publicerad 05 mars 2018

Den 2 mars 2018 ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Gislaveds kommun,
Jönköpings kommun, Habo kommun, Vetlanda
kommun, Värnamo kommun samt Småland Blekinge
Halland South Sweden. Därmed har totalt 64 aktörer
valt att ansluta sig till arbetet för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.
I EU-handslaget i Gislaved åtog sig samtliga aktörer att arbeta för att höja
kunskapen om EU hos sina anställda och förtroendevalda. Arbetet inleddes
redan samma dag, då Svenska institutet för europapolitiska studier och
Sveriges Kommuner och Landsting hade bjudits in för att genomföra en EU-
utbildning för de medverkande organisationerna.

– Om förtroendevalda har bristande kunskap om EU återspeglas det i
samhället i stort, sade Robert Olesen (S), förste vice ordförande i Kronobergs
regionstyrelse och representant för Småland Blekinge Halland South Sweden
i EU-handslaget

– Vi politiker måste bli bättre på att förklara och informera medborgare om
vårt EU-arbete.

Flera av deltagarna påtalade behovet av att lyfta EU-perspektivet i fler
sammanhang och synliggöra att EU är en del av medborgarnas vardag.
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– Idag pratar vi om EU som om det vore ett eget väsen och något långt ifrån
oss – trots att det är en del av det arbete vi gör varje dag, sade Thomas
Werthén (M), kommunalråd i Habo kommun.

Aktörerna i Gislaved vill även höja ambitionsnivån när det gäller
delaktigheten i beslut som fattas inom EU. Samtliga kommuner som deltog
åtog sig till exempel att verka för att öka valdeltagandet i
Europaparlamentsvalet 2019.

– Min förhoppning är att det ska vara lika självklart för våra medborgare att
rösta i Europarlamentsvalet som till val på andra beslutsnivåer, sade Niclas
Palmgren (M), kommunfullmäktiges ordförande i Gislaveds kommun.

– Vi kommer därför att genomföra en informationssatsning inför valet nästa
år.

I samband med besöket i Gislaved träffade EU- och handelsministern även
elever från Gislaveds Gymnasium för att tala om EU och dela ut diplom till
skolans juniorskolambassadörer.

Deltagare:

EU- och handelsminister Ann Linde
Niclas Palmgren (M), Kommunfullmäktiges ordförande, Gislaveds
kommun
Peter Jutterström (M), Kommunalråd, Jönköpings kommun
Thomas Werthén (M), Kommunalråd, Habo kommun
Henrik Tvarnö(S), Kommunstyrelsens ordförande, Vetlanda kommun
Christer Fjordevik (KD), Kommunfullmäktiges ordförande, Värnamo
kommun
Robert Olesen (S), förste vice ordförande i Kronobergs regionstyrelse,
Småland Blekinge Halland South Sweden



Artikel från Utrikesdepartementet

Varningsförfarandet mot Polen
och brexit på EU-ministermöte i
Bryssel
Publicerad 01 mars 2018

Situationen för rättsstatsprincipen i Polen, läget i
brexitförhandlingarna och förberedelser inför nästa
möte i Europeiska rådet stod på dagordningen när EU-
ministrarna träffades i Allmänna rådet 27 februari.

Rättsstatsprincipen i Polen

EU-kommissionen informerade om läget i dialogen med den polska
regeringen om situationen för rättsstatsprincipen i Polen. Det finns en klar
risk för att Polen allvarligt åsidosätter rättsstatens principer. Därför har EU-
kommissionen beslutat att anta ett så kallat motiverat förslag vilket är ett
varningsförfarande och det första steget enligt artikel 7.1 i EU-fördraget.
Kritiken gäller en reform och flera nya lagar som enligt EU-kommissionen
politiserar rättsväsendet och sätter dess oberoende ur spel.

Sedan början av 2016 för EU-kommissionen en dialog med Polen om
situationen för rättsstatsprincipen i landet. EU-kommissionen har kommit
med rekommendationer till Polen som senast 20 mars ska återkomma med
vad de gör för att komma till rätta med situationen. De kommande stegen
kommer att bero på resultatet av denna dialog.

Läget i brexitförhandlingarna

I konstellationen EU27 diskuterade ministrarna brexit. EU-kommissionens
chefsförhandlare Michel Barnier informerade om läget i förhandlingarna
med särskilt fokus på övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar
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EU den 29 mars 2019 till det att en ny förbindelse mellan EU och
Storbritannien har förhandlats fram. Tiden är knapp och parterna står långt
ifrån varandra, framhöll Barnier, som dock hoppades på en
överenskommelse om övergångsperioden innan Europeiska rådet i mars.

Europeiska rådets möte i mars

Allmänna rådet påbörjade förberedelserna inför Europeiska rådets möte om
brexit den 22–23 mars. Vid det mötet väntas de 27 stats- och
regeringscheferna anta ytterligare riktlinjer för förhandlingarna om de
framtida förbindelserna mellan EU och Storbritannien, efter utträdet ur EU.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Polen och brexit på dagordningen
när EU-ministrarna möts
Publicerad 21 februari 2018

Rättsstatens ställning i Polen, brexit och förberedelser
inför nästa europeiska råd 22–23 mars är några av de
frågor som EU- och handelsminister Ann Linde ska
behandla när hon träffar sina EU-kollegor i Allmänna
rådet 27 februari.

Bulgariens prioriteringar inför ordförandeskapet

Mötet inleds med att det bulgariska ordförandeskapet presenterar
arbetsprogrammet för sitt ordförandeskap, 1 januari – 31 juni 2018.
Bulgariens fyra prioriteringar är ekonomisk tillväxt och social samhörighet,
stabilitet och säkerhet, förbindelserna med västra Balkan och digital
ekonomi.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Ministrarna kommer också att förbereda Europeiska rådets möte 22–23
mars. Stats- och regeringscheferna kommer sannolikt att diskutera strategin
för den inre marknaden, handel, klimat- och energi och EU:s sociala
dimension.

Rättsstatens ställning i Polen

Vid mötet kommer EU-kommissionen att ge en lägesrapport om situationen
för rättsstatsprincipen i Polen. Den 20 december 2017 lade EU-
kommissionen fram ett motiverat förslag om att initiera artikel 7.1 i fördraget
om Europeiska unionen. I artikeln står det att rådet kan slå fast att det finns
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en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande
värden. Innan rådet slår fast att ett land åsidosätter EU:s grundläggande
värden ska den höra det medlemsland det gäller, i detta fall Polen.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016 men anser inte att situationen har blivit bättre.

Brexit – läget i förhandlingarna

I konstellationen EU27 kommer ministrarna att diskutera läget i
förhandlingarna om brexit. Förhandlingarna handlar nu om
övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019
till det att en ny förbindelse mellan EU och Storbritannien förhandlats fram.

Inför Europeisk rådet 22–23 mars

Allmänna rådet ska också förbereda brexitdiskussionen inför Europeiska
rådets möte i mars. Stats- och regeringscheferna kommer då sannolikt att
diskutera läget i den andra etappen av förhandlingarna och
övergångsperioden. Målsättningen är att Europeiska rådet ska anta riktlinjer
för diskussionen om ramverket för den framtida förbindelsen mellan EU och
Storbritannien, efter utträdet ur EU.



Artikel från Utrikesdepartementet

Vilka deltar i EU-handslaget?
Publicerad 02 februari 2018

EU- och handelsminister Ann Linde ingick det första
EU-handslaget i december 2016. Sedan dess har ett
stort antal aktörer valt att ansluta sig till arbetet för att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige. Nedan finns en
lista på de aktörer som deltar.

Aktörer i EU-handslaget

• Arbetarnas bildningsförbund (ABF)
• Arbetsgivarverket
• Borlänge kommun
• Enköpings kommun
• EU-kommissionens representationskontor i Sverige
• Europaforum Norra Sverige
• Europaparlamentets kontor i Stockholm
• Falu kommun
• Folkuniversitetet
• Gislaveds kommun
• Gävle kommun
• Göteborgs stad
• Göteborgsregionens kommunalförbund
• Habo kommun
• Heby kommun
• Hedemora kommun
• Håbo kommun
• Hässleholms kommun
• Högskolan i Gävle
• Ibn Rushd
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• Jönköpings kommun
• Karlstads kommun
• Karlstads universitet
• Kommunförbundet Skåne
• Kulturens Bildningsverksamhet
• Kungsörs kommun
• Landsorganisationen i Sverige (LO)
• Landsrådet för Sveriges Ungdomsorganisationer (LSU)
• Linköpings kommun
• Länsstyrelsen i Gotlands län
• Länsstyrelsen i Uppsala län
• Länsstyrelsen i Västmanland län
• Medborgarskolan
• Motala kommun
• Mälardalens högskola
• Norrköpings kommun
• Nykterhetsrörelsens bildningsverksamhet
• Ockelbo kommun
• Ovanåkers kommun
• Region Dalarna
• Region Gotland
• Region Gävleborg
• Region Skåne
• Region Uppsala
• Region Värmland
• Region Västmanland
• Region Östergötland
• Sensus studieförbund
• Simrishamns kommun
• Sjöbo kommun
• Skåne Nordost
• Småland Blekinge Halland South Sweden
• Stockholm läns landsting (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Stockholm stad (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Storfors kommun
• Storsthlm (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Studiefrämjandet
• Studieförbunden
• Studieförbundet Bilda
• Studieförbundet Vuxenskolan
• Svenskt näringsliv



• Sveriges akademikers centralorganisation (Saco)
• Sveriges Elevkårer
• Sveriges kommuner och Landsting (SKL)
• Sydöstra Skånes Samarbetskommitté
• Säters kommun
• Tierps kommun
• Tjänstemännens centralorganisation (TCO)
• Tomelilla kommun
• Uppsala kommun
• Uppsala universitet
• Vetlanda kommun
• Värnamo kommun
• Västerås stad
• Västra Götalandsregionen
• Ystads kommun
• Östhammars kommun



Artikel från Utrikesdepartementet

Åtaganden i EU-handslagen
Publicerad 02 februari 2018

Åtaganden i EU-handslagen tas fram efter aktörernas
egna förutsättningar och identifierade behov. Det
innebär att åtaganden vid varje EU-handslagstillfälle ser
olika ut. Gemensamt för alla EU-handslag är att de ska
innebära en ambitionsökning i organisationens EU-
relaterade arbete. På ett övergripande plan kan
satsningarna delas in i tre tematiska områden; kunskap,
information och delaktighet.

Kunskap

När det gäller satsningar för ökad kunskap om EU har vissa aktörer åtagit sig
att erbjuda sina förtroendevalda, anställda eller medlemmar att delta i
utbildningar eller kunskapshöjande seminarier. Andra, exempelvis Sveriges
Kommuner och Landsting samt universitet och högskolor, har åtagit sig att
erbjuda EU-utbildningar och öppna föreläsningar.

En viktig målgrupp för aktörernas kunskapshöjande insatser är personer
verksamma inom skolan. Vissa kommuner har åtagit sig att stödja sina lokala
EU-skolambassadörer. Europaparlamentet å sin sida, har inrättat särskilda
ambassadörsskolor, som syftar till att främja medvetenheten om Europa och
europeisk parlamentarisk demokrati bland ungdomar.

Information

Ett antal aktörer har valt att satsa på att förbättra den EU-relaterade
information som finns tillgänglig i deras externa kanaler, till exempel på
webbplats och i sociala medier. Många har även åtagit sig att öka sina
förtroendevaldas, anställdas eller medlemmars tillgång till relevant EU-
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information, bland annat genom förbättrad information på intranät och i
nyhetsbrev.

Ett annat återkommande åtagande är att arrangera tematiska seminarier eller
konferenser för att uppmärksamma EU-relaterade frågor.

Delaktighet

Ett antal kommuner har åtagit sig att verka för ett ökat valdeltagande i
Europaparlamentsvalet 2019, vissa med särskilt fokus på målgruppen unga
väljare. Sveriges Elevkårer och Landsrådet för Sveriges
Ungdomsorganisationer har å sin sida åtagit sig att genomföra skolval inför
Europaparlamentsvalet.

Vidare har många organisationer åtagit sig att själva vara mer delaktiga i
utformningen av EU-politiken. Bland annat genom att tydligare positionera
sig i frågor som beslutas på EU-nivå och samarbeta med andra aktörer.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar eniga om nästa steg i
brexit
Publicerad 31 januari 2018

När Ann Linde träffade sina kollegor i EU27 på
allmänna rådets möte behandlades den kommande och
andra fasen i förhandlingarna om brexit. EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier rapporterade om läget i
förhandlingarna och ministrarna beslutade om att
komplettera förhandlingsdirektiven.

Läget i brexitförhandlingarna

Mötet inleddes med att EU:s chefsförhandlare Barnier rapporterade om läget
i förhandlingarna med Storbritannien. Michel Barnier informerade
ministrarna om de olika delarna av denna andra etapp där övergången och
ramen för de framtida förbindelserna ska diskuteras samtidigt som arbetet
med frågor som rör utträdet slutförs.

Komplettering av förhandlingsdirektiven

EU27-ländernas ministrar antog nya förhandlingsdirektiv om
övergångsperioden för de kommande brexitförhandlingarna. 

EU:s ståndpunkt är att hela EU:s regelverk ska gälla i Storbritannien under
övergångsperioden som om landet fortfarande vore medlem i EU. Eftersom
Storbritannien då redan är utanför EU kommer landet inte längre att delta i
varken EU-institutionernas arbete eller i EU:s beslutsprocesser.
Förhandlingsdirektiven ger kommissionen mandat att inleda förhandlingar
om detta med Storbritannien.
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Övergångsperioden föreslås pågå från det datum utträdesavtalet träder i kraft
till den 31 december 2020, med möjlighet till förlängning.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Västmanland deltar i EU-
handslaget
Publicerad 25 januari 2018

Den 24 januari 2018 ingick Region Västmanland,
Västerås stad, Kungsör kommun, Mälardalens
Högskola och Länsstyrelsen i Västmanland ett EU-
handslag med EU- och handelsminister Ann Linde.
Totalt 58 aktörer har nu valt att ansluta sig till arbetet för
att stärka delaktigheten kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige.
Under ett panelsamtal i Västerås stadshus presenterade aktörerna sina
åtaganden i EU-handslaget. Samtliga paneldeltagare var eniga om att
samverkan mellan olika aktörer i länet är nyckeln till att kunna öka
kunskapen och delaktigheten kring EU-relaterade frågor i Västmanland.

– EU är en självklar del av vår vardag. För att synliggöra det kommer vi att
samverka med samtliga aktörer i länet, sade Minoo Akhtarzand,
landshövding, Västmanland.

I EU-handslaget åtog sig Region Västmanland, tillsammans med Västerås
stad och Kungsör kommun, bland annat att verka för en ökad kunskap om
EU inför de allmänna valen 2018 och Europaparlamentsvalet 2019.
Satsningen riktas både till förtroendevalda och anställda i organisationerna.

– Det är ett demokratiskt problem om endast ett fåtal vet vilken nivå olika
beslut fattas på, sade Amanda Agestav (KD), kommunstyrelsens vice-
ordförande, Västerås stad.

– Även våra förtroendevalda måste vara medvetna om att EU och omvärlden
påverkar Västerås.
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Förutom delaktighet berörde panelen även vikten av EU:s inre marknad för
sysselsättningen och exporten i såväl Västmanland som Sverige.

Deltagare:

Ann Linde, EU- och handelsminister
Denise Norström (S), regionstyrelsens ordförande, Region Västmanland
Amanda Agestav (KD), kommunstyrelsens vice-ordförande, Västerås
stad
Pelle Strengbom (S), kommunstyrelsens ordförande, Kungsörs kommun
Minoo Akhtarzand, landshövding, Västmanland
Peter Gustafsson, prorektor, Mälardalens högskola



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med
Studieförbunden
Publicerad 25 januari 2018

Den 17 januari 2018 ingick EU- och handelsminister ett
EU-handslag med Studieförbunden och dess tio
medlemsförbund. Därmed har över 50 aktörer
engagerats i arbetet för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.
Johan Hassel, VD på tankesmedjan Global Utmaning inledde seminariet med
att reflektera kring de utmaningar EU-samarbetet står inför och framhöll
bland annat en ökande populism både i Europa och i andra delar av världen.

– Folkbildning och en ökad dialog med våra medborgare är en viktig del av
lösningen, sade Johan Hassel.

– Demokrati och delaktighet är vår murbräcka mot den framväxande
populismen och ökande nationalismen – därför är EU-handslaget ett viktigt
initiativ, sade Johan Hassel.

I EU-handslaget åtog sig Studieförbunden och de tio
medlemsorganisationerna bland annat att verka för att fler medborgare ska få
möjlighet att delta i diskussionen om EU:s framtid, exempelvis genom att
tillgängliggöra studiematerial och studiehandledningar om EU digitalt och
anordna arrangemang på temat. Studieförbunden åtog sig även att verka för
att höja kunskapen om EU inom de politiska partierna och övriga
föreningslivet inför Europaparlamentsvalet 2019.

– Folkbildningen i Sverige har en lång tradition av att arbeta med
demokratifrågor ur ett lokalt och nationellt perspektiv – men EU-
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perspektivet kan vi bli bättre på att lyfta, sade David Samuelsson,
generalsekreterare på Studieförbunden.

I ett efterföljande panelsamtal talade EU- och handelsminister Ann Linde
med representanter från Folkuniversitetet, ABF och Studieförbunden
Vuxenskolan om behovet av stärkt delaktighet och hur de ska arbeta vidare
med frågorna i sina egna organisationer.

– På sikt vill vi att möjligheten att delta i beslut som fattas på EU-nivån ska
vara lika god som för den lokala, regionala och nationella nivån, sade EU-
och handelsminister Ann Linde.

– Studieförbunden kan göra en viktig insats för att öka kunskapen om EU
och för att sänka tröskeln för att följa och delta i EU-relaterade frågor.

EU-handslaget den 17 januari 2018 ingicks med Studieförbunden,
Arbetarnas bildningsförbund (ABF), Folkuniversitetet, Ibn Rushd, Kulturens
Bildningsverksamhet, Medborgarskolan, Nykterhetsrörelsens
bildningsverksamhet, Sensus studieförbund, Studiefrämjandet,
Studieförbundet Bilda samt Studieförbundet Vuxenskolan.

Deltagare

Ann Linde, EU- och handelsminister
Cecilia Palm, Folkuniversitetet
Stefan Svensson, ABF
Nina Larsson, Studieförbundet Vuxenskolan
David Samuelsson, generalsekreterare för Studieförbunden

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Bara brexit på allmänna rådets
första möte
Publicerad 23 januari 2018

När EU-ministrarna från EU27 möts på årets första
möte är det bara brexitfrågor på agendan. EU-minister
Ann Linde representerar Sverige på mötet på måndag
29 januari.

Läget i förhandlingarna

EU-ministrarna inleder mötet med en diskussion om läget i förhandlingarna
med Storbritannien om utträdet ur EU. Europeiska rådet slog fast att
tillräckliga framsteg gjorts i förhandlingarna vid mötet 15 december 2017.
Därmed kunde förhandlingarna gå över till etapp två, vilket i första hand
handlar om att komma överens om arrangemang för en övergångsperiod
mellan det att Storbritannien lämnat EU tills det att en överenskommelse
nåtts om det framtida samarbetet efter utträdet.

Regeringen anser att det är viktigt att arbetet går vidare på ett effektivt sätt
så att EU27 senast i mars kommer fram till en överenskommelse om hur
övergången ska gå till.

Nästa etapp i förhandlingarna kommer att handla om hur den framtida
relationen mellan EU och Storbritannien ska se ut. I mars väntas Europeiska
rådet besluta om riktlinjer för dessa förhandlingar.

Komplettering av förhandlingsdirektiven

EU-ministrarna kommer vid mötet att besluta om att komplettera
förhandlingsdirektiven till EU-kommissionen som förhandlar med
Storbritannien om utträdet för EU:s räkning. Kompletteringarna handlar om
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EU:s position när det gäller en övergångsperiod mellan utträdet och en
framtida relation. Övergångsperioden föreslås pågå från det datum
utträdesavtalet träder i kraft till den 31 december 2020, med möjlighet till
förlängning.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s framtid: En inkluderande
diskussion om vitboken om EU:s
framtid
Publicerad 16 januari 2018 Uppdaterad 18 juni 2018

Inom EU har en nödvändig och nyttig framtidsdebatt
påbörjats. Även om mycket fungerar bra på EU-nivå
finns anledning till självrannsakan. Ju fler som
engagerar sig i diskussionen om framtiden, desto bättre
är förutsättningarna för att stärka tilltron till det
europeiska samarbetet hos våra medborgare.
Som ett led i diskussionen om framtiden presenterade kommissionen under
våren 2017 dels en vitbok innehållande olika vägval för det framtida EU-
samarbetet, dels fem diskussionsunderlag i centrala frågor såsom den sociala
dimensionen, hur vi ska hantera globaliseringen, den ekonomiska och
monetära unionen, EU:s framtida finanser och om det framtida
försvarssamarbetet. Kommissionen vill med dessa underlag bidra till en bred
framtidsdebatt i det civila samhället och hos andra samhällsaktörer för att
främja delaktigheten i utformningen av EU:s politik.

Regeringen har under 2017 och 2018 genomfört EU-sakråd om vitboken och
samtliga fem diskussionsunderlag, informerat riksdagen i form av
faktapromemorior, informerat eller överlagt med flera fackutskott.

I december 2017 informerade Regeringen kommissionen och
ordförandeskapet i Europeiska unionens råd om detta arbete. Informationen i
form av Regeringens brev och rapporter från EU-sakråden återfinns i bilagor
på denna sida.

EU-sakråden är en del av regeringens arbete med att stärka delaktigheten,
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kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige.

Uppdrag till Sieps

Svenska institutet för europapolitiska studier, Sieps, har fått i uppdrag att
fram rapporter och genomföra seminarier om vilka utmaningar och
möjligheter EU står inför och vad det betyder för unionens framtid.
Seminarierna äger rum på olika ställen i landet.

Tyck till om EU:s framtid

I EU:s medlemsländer pågår en diskussion om hur EU ska utvecklas. Genom
seminarier, debatter och ett webbaserat frågeformulär ska EU:s medborgare
kunna säga sitt om hur de tycker att EU ska utformas i framtiden.

Bakom initiativet står Frankrike, men alla EU:s medlemsstater har åtagit sig
att vidta åtgärder för att inkludera medborgarna i diskussionerna om EU:s
framtid. Resultatet ska presenteras för Europeiska rådet och användas i syfte
att identifiera möjliga prioriteringar de kommande fem till tio åren.

Sverige deltar genom insatser för att stärka delaktigheten, öka kunskapen
och engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige samt genom
uppdraget till Sieps.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU- och handelsministerns EU-
sakråd om kommissionens
diskussionsunderlag ”Hur vi
bemöter globaliseringen”
Publicerad 30 november 2017

Onsdagen den 8 november 2017 bjöd EU- och
handelsminister Ann Linde in ett tjugotal organisationer
och relevanta aktörer för att diskutera hur vi bäst
bemöter globaliseringen. Som bakgrund ligger den
vitbok om EU:s framtid som Europeiska kommissionen
presenterade den 1 mars 2017.
Under våren har vitboken åtföljts av fem diskussionsunderlag varav "Hur vi
bemöter globaliseringen" presenterades den 10 maj. EU-sakråd är en del i
regeringens ambition att stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
i Sverige vad gäller EU-frågor. Med EU-sakrådet den 8 november har nu
samtliga fem underlag diskuterats.

EU-sakrådet inleddes med att EU- och handelsminister Ann Linde hälsade
alla välkomna och återkopplade kort till det förberedande möte som hölls
tidigare i juni i år. Ordet lämnades därefter över till Andreas Vass, kansliråd
vid Utrikesdepartementets enhet för internationell handelspolitik och EU:s
inre marknad, som i korthet presenterade diskussionspappret och de fem
frågeställningar som medföljt inbjudan. Efter presentationen lämnades ordet
över till de inbjudna organisationerna för att lämna sina kommentarer på
frågeställningarna.

Flera deltagare framhöll områdena forskning och innovation som något EU
borde satsa mer på och kommenterade även tidsperspektivet för
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framtidsdebatten som man menade var kortsiktigt och tar avstamp i många
av dagens utmaningar samtidigt som utvecklingen går mycket snabbt framåt.

Flera organisationer lyfte de positiva effekter som globaliseringen har gett
och fortsatt för med sig för tillväxten i Europa och för att lyfta folk ur
fattigdom, samtidigt som det finns faktiska problem som måste hanteras för
att förhindra en utveckling mot mer protektionistiska strömningar.
Vikten av att ta människors oro på allvar togs också upp och att den sociala
dialog som nu förs på EU-nivå spelar en central roll i att bemöta denna oro.
Samtidigt som vi bör värna öppenhet och frihandel måste detta mötas med
trygghet och möjlighet till social omställning. Möjlighet till
kompetensutveckling genom hela yrkeslivet togs upp som central fråga för
att hänga med i en snabb utveckling där vi ännu inte vet hur morgondagens
jobb kommer att se ut.

Slutligen avslutade EU- och handelsminister Ann Linde med att tacka alla
för deras kommentarer och reflektioner som kommer utgöra värdefulla
bidrag för regeringen i de fortsatta framtidsdiskussionerna i EU som kommer
att sträcka sig fram till valen till Europaparlamentet våren 2019.

Deltagare:

Småföretagarnas riksförbund, Svensk handel, IF metall, SKL, Concord,
Uppsala universitet, Almega, Vinnova, Tankesmedjan Global Utmaning,
Kommerskollegium, LRF, Formas, Business Sweden, LO, Svenska kyrkan,
Företagarna, Svenskt Näringsliv, Sveriges Ingenjörer, Sieps, SEI-
international.



Artikel från Utrikesdepartementet

Stärkt delaktighet och export i
fokus vid EU-handslaget i Gävle
Publicerad 30 november 2017

Tisdagen den 28 november 2017 var EU- och
handelsminister Ann Linde i Gävle för att ingå ett EU-
handslag med Region Gävleborg, Gävle kommun,
Ovanåker kommun och Högskolan i Gävle. I samband
med besöket invigde ministern även Gävleborgs
regionala exportcentrum.
EU-och handelsministern inledde med att tala om mervärdet av att lösa
frågor gemensamt inom EU, men också om de utmaningar som EU-
samarbetet står inför.

- Vi måste både leverera i frågor som är viktiga för våra medborgare och bli
bättre på att föra ut och diskutera EU-politik, sade Ann Linde.

- Desto fler vi är som arbetar för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget ju större skillnad kan vi göra.

I EU-handslaget åtog sig Gävle kommun bland annat att utveckla samarbetet
med kommunens skolor och verka för att stärka EU-undervisningen.

- Genom att koppla ihop våra skolor med Europadirektkontoret i Gävle vill
vi hjälpa dem att tydligare få in EU-perspektivet i sin utbildning, sade Patrik
Stenvard (M), kommunfullmäktiges ordförande i Gävle kommun.

Enligt Yoomi Renström (S), kommunstyrelsens ordförande i Ovanåkers
kommun, är en annan viktig målgrupp för kunskapssatsningar beslutsfattare
och anställda i kommunen. Även Region Gävleborg kommer att satsa på de
förtroendevalda och anställda i regionen, bland annat genom att återuppliva
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ett regionalt nätverk av EU-samordnare och internationella strateger.

- För att öka kunskapen och engagemanget kring EU måste vi börja med oss
själva – med förtroendevalda och anställda i vår region, sade Eva Lindberg
(S), regionstyrelsens ordförande i Region Gävleborg.

- Genom det regionala nätverket kan vi knyta den kompetens som finns vid
vårt Brysselkontor närmre vår regionala vardag.

I samband med EU-handslaget invigde EU- och handelsminsiter Ann Linde
även Gävleborgs regionala exportcentrum. Senare under dagen ingicks även
ett EU-handslag med Ockelbo kommun.

Deltagare:

EU-och handelsminister Ann Linde.
Eva Lindberg (S), regionstyrelsens ordförande, Region Gävleborg.
Yoomi Renström (S), kommunstyrelsens ordförande, Ovanåkers
kommun.
Patrik Stenvard (M), kommunfullmäktiges ordförande, Gävle kommun.
Nader Ahmadi, prorektor, Högskolan i Gävle.
Magnus Jonsson (S), kommunstyrelsens ordförande Ockelbo kommun.
Moderator var Karin Flordal.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Regeringen tillsätter en
innovationsscout med säte i Tel
Aviv
Publicerad 27 november 2017

Under EU- och handelsminister Ann Lindes besök i
Israel förra veckan lanserades att regeringen nu tillsätter
en innovationsscout som ska placeras i Tel Aviv. Syftet
är att innovationsscouten ska verka i den israeliska
innovationsmiljön och utgöra kontaktyta för svenska
företag, entreprenörer, start-ups, akademi och
investerare.
Innovationsscouten heter Ann Marie Fineman och utsändande myndighet för
innovationsscouten är Vinnova som lyder under Näringsdepartementet.
Innovationsscouten ska ge stöd till svenska företag och institutioner som
söker samarbeten, finansiering eller nya idéer med israeliska företag.

Israel är ett så kallat Prio 26-land i regeringens exportstrategi och rankas
precis som Sverige högt internationellt när det gäller innovationskraft samt
forskning och utveckling.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och beslut om EMA och
EBA
Publicerad 24 november 2017

När Allmänna rådet träffades 20 november förberedde
ministrarna Europeiska rådets nästa möte, diskuterade
EU-kommissionens arbetsprogram för 2018 och antog
slutsatser om cybersäkerhet och digitalisering. I kretsen
EU27 röstade de om var EMA och EBA ska ligga efter
att Storbritannien lämnat EU.

Förberedelser inför Europeiska rådet i december och
EU-kommissionens arbetsprogram

Ministrarna började med att förbereda nästa möte i Europeiska rådet, 14-15
december. Då ska EU:s stats- och regeringschefer sannolikt ta upp EU:s
säkerhetspolitik och försvar, kultur, utbildning och sociala frågor. Som en del
i den årliga planeringen om kommande lagstiftning behandlade ministrarna
även EU-kommissionens arbetsprogram för 2018.

På mötet presenterade nuvarande och kommande ordförandeland en
vägkarta över vad varje land kan göra för inom den europeiska terminen, ett
samarbete för att hjälpa EU-länderna att ha kontroll över de egna finanserna.

Rådsslutsatser om cybersäkerhet

Ministrarna antog också slutsatser om att stärka EU-samarbetet inom
cybersäkerhet. EU ska arbeta för att stärka cybersäkerheten genom att bland
annat öka anslagen till forsking och erbjuda nödvändiga verktyg för att ta itu
med cyberbrott. Ministrarna antog också slutsatser om den digitala
utvecklingens roll i utvecklingsländer.
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Information om brexit och beslut om EMA och EBA

I konstellationen EU27 informerade chefsförhandlare Michel Barnier om
läget i de pågående förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU. EU-
ministrarna förberedde diskussionerna om brexit i Europeiska rådet.
EU27 röstade också om var den Europeiska läkemedelsmyndigheten, EMA,
och den Europeiska bankmyndigheten, EBA, ska ligga efter brexit.
Omröstningen löstes till slut med lottens hjälp i båda omröstningarna
eftersom de två återstående alternativen fått lika antal röster. EMA kommer
att flytta till Amsterdam och EBA till Paris när Storbritannien lämnar EU.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på Allmänna rådets
möte som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffade svenska
Europaparlamentariker
Publicerad 23 november 2017

I samband med att EU- och handelsminister Ann Linde
företrädde Sverige vid ministerrådsmöte 20 november i
Bryssel passade hon på att träffa svenska EU-
parlamentariker.
- Jag vill ta vara på de tillfällen som ges att sitta ner tillsammans och
informera varandra om läget i pågående förhandlingar. För mig är det
framför allt värdefullt att vara så uppdaterad som möjligt om de
förhandlingar som har bäring på frågor som regeringen prioriterar i EU-
samarbetet såväl inom ramen för ministerrådet som i Europaparlamentet,
säger Ann Linde.

De svenska ledamöterna i Europaparlamentet och Ann Linde diskuterade
utvecklingen och stämningsläget i pågående politiska processer.
Diskussionen handlade också om fördelar och nackdelar med befintliga
förslag och förslag som eventuellt kommer att presenteras.

De områden som främst berördes var brexit, migrations- och asylpolitiken
och klimatfrågorna.

Sverige har totalt 20 platser i Europaparlamentet. De är fördelade på 9
partier. Samtliga ledamöter var inbjudna till mötet på EU-representationen
med Ann Linde.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och beslut om EMA-flytt
Publicerad 17 november 2017

Allmänna rådet möts 20 november för att förbereda
slutsatserna till Europeiska rådet i december.
Brexitförhandlingarna kommer att vara ett ämne för
EU27 och i marginalen av mötet ska ministrarna besluta
var de europeiska myndigheterna EMA och EBA ska
ligga efter att Storbritannien lämnat EU.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte i
december

Som första punkt kommer ministrarna att behandla ett utkast till slutsatser
för mötet i Europeiska rådet. Europeiska rådet ska ta upp frågor kring
säkerhet, försvar, externa relationer och migration och följa upp mötet i
Göteborg om rättvisa jobb och tillväxt.

En eventuell diskussion på Europeiska rådet om brexit sker i format EU27
vilket innebär att Storbritannien inte deltar. 

Stats- och regeringscheferna kommer troligen också att mötas för ett särskilt
möte om euron där även de länder som inte har infört euron deltar.

EU-kommissionens arbetsprogram för 2018

EU-kommissionen kommer att presentera arbetsprogrammet för 2018 för
ministrarna på mötet, följt av en diskussion. I arbetsprogrammet föreslår EU-
kommissionen 26 nya initiativ, att 66 pågående förslag prioriteras och att 15
förslag ska dras tillbaka. Bland annat föreslår EU-kommissionen att slutföra
det pågående arbetet inom några områden, exempelvis strategin för den
digitala inre marknaden, kapitalmarknadsunionen, energiunionen och
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bankunionen.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionen prioriterar att omsätta utlovade
förslag till lagstiftning. Regeringen anser att unionen måste leverera enligt
sina åtaganden.

Europeiska planeringsterminen 2018

På mötet kommer det estniska ordförandeskapet att presentera färdplanen
för den europeiska terminen 2018. Den europeiska terminen är ett ramverk i
EU för att förenkla rapporteringen och granskningen av makroekonomiska
obalanser inom EU-länderna.

Brexit

I slutsatserna från Europeiska rådets möte i oktober konstaterar stats- och
regeringscheferna att brexitförhandlingarna inte kommit tillräckligt långt i de
tre viktiga frågorna om den framtida relationen till Irland, medborgarnas
rättigheter och den finansiella uppgörelsen. Ministrarna kommer att diskutera
läget i förhandlingarna inför Europeiska rådets möte i december.

EMA och EBA

Ministrarna ska rösta om var den europeiska läkemedelsmyndigheten EMA
och den europeiska bankmyndigheten EBA, som nu ligger i Storbritannien,
ska flytta efter att Storbritannien lämnat EU.

Beslutet sker genom en sluten omröstning i max tre omgångar. I den första
omgången har varje land sex poäng att fördela, tre, två och ett poäng. Om
ingen kandidat får 3 poäng från minst 14 länder i den första omgången går de
tre kandidaterna med flest röster vidare till en andra omgång vilket också
betyder att om fler än tre länder hamnar på samma poäng går alla med högst
poäng vidare. I andra omgången har varje land en röst. Om ingen kandidat
får en majoritet av rösterna går de två med flest röster vidare till en tredje
omgång. Om fler än två länder hamnar på samma poäng går alla med högst
poäng vidare. I tredje omgången vinner den kandidat som får flest röster. Om
det trots denna procedur blir så att det finns två vinnande kandidater med
lika många röster koras vinnaren genom lottning.

Efter omröstningen om EMA röstar ministrarna om EBA, med samma regler.
Inget land kan vinna båda omröstningarna.



Regeringen arbetar aktivt för att få EMA till Sverige men betonar att det är
viktigt att myndigheten flyttar till ett land som kan sköta flytten effektivt och
garantera en fortsatt framgångsrik verksamhet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet i
Allmänna rådet. Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s handelsministrar diskuterade
WTO och frihandel i Bryssel
Publicerad 16 november 2017

På handelsministrarnas möte i utrikesrådet 10
november stod förberedelser inför WTO:s ministermöte
i Buenos Aires och de pågående
handelsförhandlingarna med Mexiko och Mercosur på
agendan. Sverige representerades av EU- och
handelsminister Ann Linde.

Förberedelser inför WTO:s ministerkonferens i
Buenos Aires

EU:s handelsministrar inledde handelsmötet med att diskutera förberedelser
och prioriteringar inför WTO:s elfte ministerkonferens i Buenos Aires 10–13
december.

Ministrarna betonade betydelsen av att slå vakt om WTO:s centrala roll i det
multilaterala handelssystemet och att EU arbetar för att ministerkonferensen
leder till konkreta och balanserade resultat. Handelsminister Ann Linde
framförde de svenska prioriteringarna som handlar om att förbjuda
subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske, begränsa handelsstörande
jordbruksstöd och att modernisera reglerna för e-handel.

Förbindelser med viktiga handelspartner

Ministrarna analyserade också de pågående handelsförhandlingarna med
Mexiko och Mercosur. De ställde sig bakom målet att nå ambitiösa och
balanserade överenskommelser om de viktigaste olösta frågorna och
välkomnade att båda förhandlingarna har fått ny fart.
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På mötet belyste handelsministrarna sina prioriteringar inför de kommande
och avgörande stegen i processen. Regeringen är positiv till att slutföra
förhandlingarna med både Mexiko och Mercosur samtidigt som det är viktigt
att nå balanserade avtal och att även sociala rättigheter, klimat, miljö- och
djurskydd samt människors hälsa värnas.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige tar europeiskt ledarskap
för rättvisa jobb och tillväxt
Publicerad 16 november 2017

Statsminister Stefan Löfven och Europeiska
kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker är
tillsammans värdar för toppmötet i Göteborg 17
november. Där möts EU:s stats- och regeringschefer,
arbetsmarknadens parter och andra viktiga aktörer. Lars
Danielsson, chef för Sveriges EU-representation och
Åsa Webber, biträdande chef, deltar båda i toppmötet.
- Det här toppmötet är ett unikt tillfälle för EU-ledarna att lyfta frågor som är
avgörande för att skapa ett mer socialt Europa, säger Åsa Webber och
fortsätter:

- För oss svenskar är det ju till exempel så att dialogen mellan
arbetsmarknadens parter är nästan en del av vårt DNA. Det som vi måste
diskutera är gemensamma utmaningar och möjliga lösningar som samtidigt
respekterar att EU-länderna har olika system och traditioner.

På mötet får EU-ledarna också tillfälle att tillsammans diskutera hur vi möter
de utmaningar och den potential som automation och digitalisering för med
sig till arbetsmarknaden.

Toppmötet består av tre parallella sessioner:

1) Tillgång till arbetsmarknaden
2) Rättvisa jobb och villkor på arbetsmarknaden
3) Underlätta övergångar mellan jobb

Sedan kommer också den nyligen överenskomna Europeiska pelaren för
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sociala rättigheter att formellt skrivas under. Därefter träffas EU-ledarna för
att diskutera hur både kultur och utbildning kan bidra till ett socialt
sammanhållet Europa.

- Slutsatserna av mötet i Göteborg kommer att vara en viktig grund för
arbetet i Europeiska rådet och bidra till ett förstärkt fokus på de sociala
frågorna i EU-samarbetet, säger Lars Danielsson.

Det sociala toppmötet är det första tillfället för EU-ledarna att ta upp
frågorna på den särskilda så kallade ledardagordningen, som Europeiska
rådets ordförande Donald Tusk aviserade i oktober.

- Det här mötet är av stor vikt eftersom dagordningen syftar till att skynda på
lösningar för frågor som är avgörande för Europa. Resultaten av det sociala
toppmötet i Göteborg står högt på dagordningen och kommer att följas upp
av redan om några veckor av EU-ledarna på nästa Europeiska råd, 14-15
december, förklarar Lars Danielsson.

Livesändningarna från det sociala toppmötet i Göteborg, 17 november, kan
följas på www.socialsummit17.se.



Artikel från Utrikesdepartementet

Värmländskt EU-handslag för
ökad delaktighet
Publicerad 09 november 2017

Den 7 november 2017 ingick EU- och handelsminister
Ann Linde ett EU-handslag med Region Värmland,
Karlstad kommun, Storfors kommun och Karlstad
universitet. Under ett panelsamtal fick aktörerna ge sin
syn på kunskapen, delaktigheten och engagemanget
kring EU-relaterade frågor, både i Värmland och i den
egna organisationen. Paneldeltagarna var eniga om att
det finns utrymme för förbättring och åtog sig i EU-
handslaget att höja ambitionen i det EU-relaterade
arbetet.
Per-Samuel Nisser, som är kommunstyrelsen ordförande i Karlstads
kommun, berättade att det finns ett stort medborgarengagemang i frågor som
upplevs som vardagsnära.

– För att öka medborgarnas engagemang i frågor som beslutas på EU-nivå
måste vi bli bättre på att visa hur EU påverkar dem i vardagen, sade Per
Samuel Nisser.

Han fick medhåll av Tomas Riste, regionstyrelsen ordförande i Region
Värmland.

– EU har bäring på många frågor som beslutas i regionen, men vi lyckas inte
kommunicera hur EU bidrar till utvecklingen i regionen, sade Tomas Riste.

– Vi behöver bli bättre på att informera om hur EU berör människor i deras
vardag.
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Paneldeltagarna diskuterade även hur åtaganden i EU-handslaget kan bidra
till att stärka det offentliga samtalet om EU. Enligt Hans Jildesten, som är
kommunstyrelse ordförande i Storfors kommun, är en viktig del i det arbetet
att åtgärda den bristande EU-kunskapen hos många centrala grupper.

– I dagsläget är det för få i kommunen som har tillräcklig EU-kunskap, sade
Hans Jildesten.

– Vi kommer att satsa på att utbilda anställda i kommunen. Vi ska även
arbeta för att lyfta EU högre upp på den politiska dagordningen, bland annat
genom mer information och diskussion om EU på fullmäktigemöten.

EU-handslaget ägde rum på Karlstad Congress Culture Centre i Karlstad.
Senare under dagen besökte EU- och handelsministern Rudsskolan i
Karlstad, för att tala om EU med ett sextiotal elever från årskurs nio.

Deltagare:
Ann Linde, EU- och handelsminisiter
Johan Sterte, rektor, Karlstads universitet
Per-Samuel Nisser (M), kommunstyrelsens ordförande, Karlstads kommun
Tomas Riste (S), regionstyrelsen ordförande, Region Värmland
Hans Jildesten (S), kommunstyrelsen ordförande, Storfors kommun
Moderator var Kristin Ivarsson från Sveriges Kommuner och Landsting.



Artikel från Utrikesdepartementet

Mexico, Mercosur och WTO på
ministermöte om handel
Publicerad 09 november 2017

När EU:s handelsministrar möts 10 november i Bryssel
ska de diskutera förberedelser inför WTO:s
ministerkonferens och förhandlingarna med Mexiko och
den sydamerikanska tullunionen Mercosur.

Inför WTO:s ministerkonferens

Ministrarna inleder mötet med att diskutera förberedelser inför WTO:s elfte
ministerkonferens i december i Buenos Aires.
Regeringen arbetar för att begränsa handelsstörande jordbruksstöd, förbjuda
subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske och att modernisera reglerna
för e-handel.

Förhandlingarna med Mexiko och Mercosur

På mötet ska ministrarna också få en uppdatering av de pågående
förhandlingarna om handelsdelarna i associationsavtalet med Mercosur
(Brasilien, Argentina, Uruguay och Paraguay). De kommer även att få
information om förhandlingarna om att uppdatera handelsdelarna i avtalet
med Mexiko.

Regeringen är positiv till slutförande av förhandlingar med både Mexiko och
Mercosur eftersom marknaderna har stor potential för svenska företag.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Delaktighet och EU:s framtid i
fokus vid EU-handslag med
Stockholmsregionens
Europaförening
Publicerad 08 november 2017

Den 26 oktober 2017 ingick Stockholmsregionens
Europaförening ett EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde. EU-handslaget ägde rum i
anslutning till Stockholmsregionens Europadag på
Europahuset i Stockholm.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde EU-handslaget med att tala om
vikten av ett europeiskt samarbete.

- Många av dagens stora utmaningar kan vi inte lösa själva utan vi måste
samarbeta, sade EU- och handelsministern.

EU- och handelsministern påtalade även vikten av att medborgare får känna
sig delaktiga i EU-arbetet och berättade om hur regeringen arbetar för att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.

Under panelsamtalet lyfte Karin Wanngård, finansborgarråd i Stockholms
stad och ordförande i Europaföreningen, städers roll i EU-samarbetet. De tre
huvudmedlemmarna i Stockholmsregionens Europaförening - Stockholms
stad, Stockholms läns landsting och Storsthlm – åtog sig i och med
handslaget att bland annat öka medlemsorganisationernas kompetens om
EU-politik och politiska processer i EU.
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Under Stockholmsregionens Europadag gav Björn Fägersten, seniorforskare
och programchef för Utrikespolitiska institutets Europaprogram, även sin syn
på EU:s framtidsfrågor.

Deltagare:
Karin Wanngård (S), finansborgarråd i Stockholms stad och ordförande i
Europaföreningen
Paul Lindquist (M), fastighets- och investeringslandstingsråd Stockholms
läns landsting
Mats Gerdau (M), styrelseordförande i Storsthlm
Moderator var Göran von Sydow, Sieps.



Artikel från Utrikesdepartementet

Förberedelser inför Europeiska
rådet och rättsstatprincipen på
Allmänna rådets möte
Publicerad 24 oktober 2017

Vid mötet den 17 oktober förberedde ministrarna i EU:s
råd för allmänna frågor det kommande Europeiska rådet
19-20 oktober. Vilka principer som styr rättsstaten i den
digitala tidsåldern, brexit och placering av EU-
myndigheter stod också på dagordningen.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Ministrarna diskuterade utkastet till slutsatser till stats- och
regeringschefernas möte i Europeiska rådet. Utkastet till slutsatser tar upp
migration, ett digitalt Europa, säkerhet och försvar och yttre förbindelser
med exempelvis Turkiet.

Rättsstatsprincipen i den digitala tidsåldern

För tredje gången i år diskuterade Allmänna rådet rättsstatens principer.
Denna gång var temat mediemångfald och den digitala tidsåldern.
Diskussionen handlade bland annat om utmaningar som rättsstatsprincipen
och de grundläggande rättigheterna står inför i den nya mediemiljön, metoder
att främja god journalistik och behovet av att främja mediekompetens för
EU:s medborgare i alla åldrar.

Brexit och EMA i marginalen

Efter att mötet avslutats och britterna lämnat mötesrummet fortsatte EU27
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med att behandla brexit och var EMA, den Europeiska läkemedelsbyrån, ska
ligga efter att Storbritannien lämnat EU. EU:s chefsförhandlare Michel
Barnier rapporterade från den senaste förhandlingsrundan.

Ministrarna hade beträffande EMA en politisk diskussion om EU-
kommissionens utvärdering av kandidaternas
erbjudanden. Ministrarna kommer att besluta var EMA ska ligga i
marginalen till Allmänna rådets möte den 20 november. Sverige är ett av de
länder som kandiderar till att få bli EMA:s nya värdnation.

Sverige representerades av EU- och handelsminister Ann Linde. Nötet ägde
rum i Luxemburg.

Sveriges kandidatur till att bli värdnation för EMA



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag: Dalarna satsar på
kunskap och höjt valdeltagande i
Europaparlamentsvalen
Publicerad 16 oktober 2017

Kommunerna i Falun, Borlänge, Hedemora och Säter
samt Region Dalarna ingick den 4 oktober 2017 EU-
handslag med EU- och handelsminister Ann Linde. De
fem Dalaaktörerna ska nu vidta åtgärder för att höja
kunskapen om EU särskilt hos förtroendevalda och
anställda. Dessutom kommer flera av dem att arbeta för
att höja valdeltagandet i nästa val till
Europaparlamentet.
EU- och handelsministern inledde EU-handslaget med att tala om vikten av
EU-samarbetet och de gemensamma utmaningar som EU:s medlemsstater
står inför. Hon underströk även vikten av att EU-arbetet görs till en del av
demokratiarbetet.

Under det efterföljande panelsamtalet diskuterades bland annat behovet av
ökade kunskapssatsningar. Enligt en undersökning anser över 70 procent av
regionala och lokala politiker att de inte har tillräcklig kunskap för att
diskutera EU-relaterade frågor med sina väljare. Flera av paneldeltagarna
bekräftade denna bild och såg ett stort behov av utbildningsinsatser, något
som nu också kommer att genomföras i Dalarna i och med EU-handslaget.

Att EU redan är en stor del av vardagspolitiken tydliggjordes under samtalet.
Frågor som till exempel jordbruk, fiber, stål- och gruvindustrin är viktiga för
Dalarna, och här finns tydliga EU-kopplingar, påpekade Ulf Hansson,
kommunstyrelsens ordförande i Hedemora.
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- Egentligen pratar vi om EU hela tiden, men vi reflekterar inte alltid över
det, sade Hans Johansson, vice ordförande i kommunstyrelsen i Säter.

En av de stora utmaningarna är nu att sprida kunskap om EU på ett
pedagogiskt sätt, påpekade Abbe Ronsten, ordförande Region Dalarna, som
även betonade att EU faktiskt går att påverka och att det går att göra skillnad
när insatser görs.

Under EU-handslaget tog deltagarna även upp flera initiativ för att stärka
delaktigheten i EU-arbetet. Jan Boman, kommunstyrelsens ordförande i
Borlänge, påpekade att medborgardialoger som anordnas i kommuner även
skulle kunna handla om EU. Susanne Norberg, kommunstyrelsens
ordförande i Falun, berättade om kommunens demokratiarbetete där även
EU redan idag är en viktig del.

Ann Linde tackade för engagemanget i Dalarna och avslutade dagen med att
bjuda in deltagarna till Europadagen i Stockholm den 9 maj 2018.

I och med Dalarna är det totalt 30 aktörer som har ingått EU-handslag.

EU-handslaget ägde rum i Rådhuset i Falun.

I samband med EU-handslaget besökte Ann Linde även Kristinegymnasiet
och höll en föreläsning för cirka 300 gymnasieelever. Dagens avslutades med
ett besök i Hedemora.



Artikel från Utrikesdepartementet

Nästa europeiska råd, rättsstatens
principer och brexit på EU-möte
Publicerad 12 oktober 2017

Allmänna rådet möts 17 oktober för att förbereda
kommande europeiskt råd och ha en dialog om
rättsstatens principer på temat mediemångfald. Vid ett
särskilt möte utan Storbritannien kommer läget i
brexitförhandlingarna att gås igenom liksom formerna
för hur EU ska bestämma var den Europeiska
läkemedelsmyndigheten, EMA och den Europeiska
bankmyndigheten, EBA ska ligga efter brexit.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Som första punkt kommer ministrarna att behandla utkast till slutsatser för
mötet i Europeiska rådet 19-20 oktober. Europeiska rådet ska ta upp frågor
kring migration, digitalisering, försvar och EU:s relationer med omvärlden.

Årlig dialog om rättsstaten

I december 2014 bestämde Allmänna rådet att ha en återkommande dialog
om respekten för rättsstatens principer i EU. För årets dialog har det estniska
ordförandeskapet valt att knyta an till sina digitala prioriteringar och
fokusera på mångfald för medier och rättsstaten i digitaliseringens tid.
Rättsstatens utmaningar i den digitala tidsåldern, vad länderna kan göra för
att stötta journalister och för att säkra medborgarnas mediekompetens är de
tre frågor som ligger till grund för dialogen.

Brexit
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Den femte förhandlingsrundan om Brexit pågick den 9 – 12 oktober. Vid
mötet i Allmänna rådet kommer EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att
informera om eventuella framsteg i förhandlingarna.

EMA och EBA

EU-kommissionen presenterade 30 september en utvärdering av de anbud
som kommit in från medlemsländer som vill överta värdskapet från
Storbritannien för EMA och EBA. Mot bakgrund av utvärderingen kommer
Allmänna rådet att ha en diskussion om omlokaliseringen av myndigheterna.
Näst steg är att ordförandeskapet informerar stats- och regeringscheferna om
diskussionen på Europeiska rådets möte 20 oktober. Beslutet om var EMA
och EBA ska ligga kommer att fattas av Allmänna rådet i november.

Sverige betonar att det är viktigt att beslutet fattas på objektiva grunder för
att garantera patientsäkerheten.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige. Mötet äger rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Västsvenskt EU-handslag
Publicerad 02 oktober 2017 Uppdaterad 02 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde har ingått ett EU-
handslag med Västra Götalandsregionen,
Göteborgsregionens kommunalförbund och Göteborgs
stad. EU-handslaget var ett officiellt sidomöte till
toppmötet om rättvisa jobb och tillväxt och ägde rum
den 29 september 2017 på Världskulturmuseet i
Göteborg.
EU- och handelsministern inledde passet med att tala om de gemensamma
utmaningar som EU:s medlemsstater står inför och om behovet av att hitta
gemensamma lösningar.

- Det är viktigt både att vi levererar resultat som kommer medborgare till
gagn och blir bättre på att inkludera medborgare i diskussioner på alla
beslutsnivåer, sade Ann Linde.

Under det efterföljande panelsamtalet konstaterade deltagarna att det finns
avsaknad av offentligt samtal om EU-politik.

- Det är oroväckande att många politiker på lokal och regional nivå inte
känner sig bekväma med att diskutera EU-politik med sina väljare, sade
Jonas Ransgård, förbundsstyrelsens ordförande i Göteborgsregionens
kommunalförbund.

- Här måste vi jobba både med att stärka kunskapen och med att öka
självförtroendet, tillade han.

Johnny Magnusson, Regionstyrelsens ordförande i Västra
Götalandsregionen, sade att det finns goda möjligheter att lyfta EU-
relaterade frågor under hösten i Göteborg.

https://www.regeringen.se/


- Vi har en intensiv EU-höst i Göteborg. Det ger oss en bra möjlighet att öka
kunskapen och intresset för EU, sade Johnny.

Det toppmöte om rättvisa jobb och tillväxt som statsminister Stefan Löfven
och EU-kommissionens ordförande Jean Claude-Juncker står värd för i
november framhölls som viktigt i sammanhanget.

- Vi måste ta tillfället i akt och föra en bred diskussion om EU med våra
medborgare, sade Ann-Sofie Hermansson, kommunstyrelsens ordförande i
Göteborgs Stad.

Aktörerna i det västsvenska EU-handslaget åtog sig bland annat att öka
kunskapen om EU genom att genomföra kompetenshöjande insatser för
politiker och anställda i sina organisationer. Samma dag höll Ann Linde även
en föreläsning om läget i Europa och EU:s framtid på Göteborgs Universitet.
 



Artikel från Utrikesdepartementet

Toppmötesförberedelser,
rättsstaten och brexit på Allmänna
rådet
Publicerad 27 september 2017

Förberedelser inför Europeiska rådets möte i oktober,
synpunkter på kommissionens nästa arbetsprogram,
och vikten av en stabil rättsstat och var de frågor EU-
och utrikesministrarna diskuterade under höstens första
möte i Allmänna rådet. I ett särskilt möte i formatet
EU27, utan Storbritannien, redogjorde EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier för läget i
brexitförhandlingarna.

Europeiska rådet

Utrikes- och EU-ministrarna följde upp det föregående mötet i Europeiska
rådet och förberedde nästa möte som äger rum 19-20 oktober. Då kommer
sannolikt migration, extern säkerhet, handel och situationen i omvärlden att
stå på dagordningen.

EU-kommissionen 2018

Under mötet rapporterade EU-kommissionen om planerna för nästa år. I
slutet av oktober återkommer EU-kommissionen med ett mer detaljerat
arbetsprogram för 2018.

Rättsstatens ställning
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Som en övrig punkt rapporterade EU-kommissionen om arbetet med att
stärka rättsstatens ställning i EU-länderna. Sveriges representant vid mötet,
EU- och handelsminister Ann Linde, uttryckte sitt stöd för EU-
kommissionens arbete.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier redogjorde för läget i
brexitförhandlingarna och ministrarna diskuterade sedan kommande
förhandlingar.

Mötet ägde rum i Bryssel 25 september. 

Allmänna rådet möts nästa gång den 17 oktober.



Artikel från Utrikesdepartementet

Om EU-handslaget
Publicerad 26 september 2017

Genom EU-handslaget bjuder EU- och handelsminister
Ann Linde in relevanta aktörer att bidra i arbetet att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige.
I ett EU-handslag åtar sig aktörerna att vidta åtgärder för att stärka
delaktigheten, kunskapen och engagemanget i Sverige för frågor som
beslutas inom EU. Åtaganden görs utifrån respektive aktörs förutsättningar
och identifierade behov. Det kan till exempel handla om att stärka
kunskapen om EU i den egna organisationen eller att i högre utsträckning
sprida information om sitt EU-arbete. EU-handslaget ska innebära en
ambitionshöjning i det EU-relaterade arbetet.

Inom ramen för EU-handslaget har regeringen bland annat åtagit sig att
stärka formerna för dialog med arbetsmarknadens parter och civilsamhället
kring frågor som beslutas på EU-nivå, att erbjuda utbildningar för
förtroendevalda och anställda i kommuner och landsting samt att genomföra
utbildningssatsningar i skolan.

De första EU-handslagen ingicks den 7 december 2016 och omfattade LO,
TCO, Saco, Sveriges Kommuner och Landsting (SKL), Svenskt Näringsliv
och Arbetsgivarverket samt Europaparlamentet och EU-kommissionens
kontor i Sverige. Sedan dess har EU- och handelsminister Ann Linde ingått
EU-handslag med fler relevanta aktörer.

En viktig del av arbetet är de lokala och regionala EU-handslag som ingås
med kommuner, regioner och andra centrala aktörer på lokal och regional
nivå.

Under våren 2018 kommer de aktörer som har ingått EU-handslag att bjudas
in till ett uppsamlande EU-forum. Syftet med forumet är dels att följa upp
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EU-handslagen, dels att diskutera EU:s framtidsfrågor.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänt om delaktighetsarbetet
Publicerad 26 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde bedriver ett arbete
för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige.
Genom bland annat EU-handslag, stärkta
samrådsformer och kunskaps- och
informationssatsningar vill regeringen öka
medborgarnas möjligheter att ha insyn och vara
delaktiga i beslut som fattas på EU-nivå.
Det svenska EU-medlemskapet innebär att Sverige direkt påverkar och
påverkas av de beslut som gemensamt fattas i EU. EU utgör tillsammans med
den kommunala, regionala och nationella nivån, en av beslutsnivåerna i
Sverige.

EU-samarbetet gör det möjligt för medlemsstaterna att gemensamt möta
gränsöverskridande utmaningar och att underlätta vardagen för enskilda
människor. Samtidigt upplever många medborgare att de har sämre
möjligheter att påverka beslut som fattas på EU-nivån jämfört med den
lokala och nationella nivån.

I början av 2016 överlämnades betänkandet EU på hemmaplan (SOU
2016:10) till regeringen. I det framgår bland annat att samråd i Sverige om
frågor som beslutas på EU-nivå ofta sker sent i lagstiftningsprocessen, när
det är svårt att påverka beslut. Vidare framgår att det finns bristande
kunskap om EU – även bland centrala aktörer som lärare, journalister samt
förtroendevalda och anställda på kommunal och regional nivå.

Betänkandet pekar även på att den offentliga debatten kring frågor som
beslutas på EU-nivå är sporadisk och ofta inleds sent i lagstiftningsprocessen.
När de politiska skiljelinjerna inte blir synliga i det offentliga samtalet
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minskar allmänhetens möjlighet att ta ställning till och försöka påverka
sakfrågorna.

I ljuset av resultaten i EU på hemmaplan har EU- och handelsminister Ann
Linde inlett ett arbete för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige. Arbetet omfattar bland
annat satsningar för att stärka kunskapen om EU bland centrala aktörer, att
förbättra samrådsformerna kring EU-relaterade frågor samt att föra en dialog
med myndigheterna om deras med samråd och information i EU-arbetet.
Genom EU-handslagen bjuds fler relevanta aktörer in att vara med och bidra
i arbetet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Team Sweden högnivåmöte
Publicerad 22 september 2017

Den 18 september stod statssekreterare Oscar
Stenström värd för ett Team Sweden högnivåmöte. På
agendan stod bland annat genomförandet av
exportstrategin och näringslivsdelegationer i samband
med ministerresor.
Sedan exportstrategin beslutades, för två år sedan, har alla 22 insatser
initierats. Regeringen har under det gångna året börjat se resultat av
satsningarna och Sverige vinner stora utländska investeringar.

Sedan det senaste Team Sweden mötet den 22 maj har en ny Team Sweden
grupp skapats. Team Sweden Livsmedel som lanserades den 11 september.
Gruppen har tidigare verkat under namnet Food from Sweden och utgör
också referensgrupp för ett konkret uppdrag till Business Sweden att främja
livsmedelsexporten. Den 11 oktober lanseras den tionde undergruppen Team
Sweden Care & Health. Undergruppen ska fokusera på följande områden
inom Life Science: hälso- och sjukvård, omsorg, läkemedel, biomedicin och
medicinteknik.

Oscar Stenström redogjorde vidare för de Team Sweden delegationerna som
gjorts under året och lyfte särskilt upp resan till Kina som statsminister
Stefan Löfven ledde i juni. Det var troligen den bredaste svenska
affärsdelegationen någonsin med deltagande av ytterligare tre ministrar:
närings- och innovationsminister Mikael Damberg, miljöminister Karolina
Skog och EU-och handelsminister Ann Linde. Därtill deltog ett stort antal
företag och flera myndigheter. Programmet omfattade tre dagar och åtta
städer och gav tillfälle att främja Sverige på flera plan, exempelvis: export,
investeringar, turism, hållbart företagande, miljö, startup, innovation,
forskning och livsmedel.
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Slutligen gästades mötet av Migrationsverket som kort informerade om
arbetstillstånd för specialister. På det här området görs mycket, där fokus
bland annat ligger på att förenkla företagsinterna förflyttningar.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och förberedelser av nästa
Europeiska råd på Allmänna rådet
Publicerad 22 september 2017

Mötet i Allmänna rådet den 25 september inleds med att
Estland som är EU:s ordförande under andra halvan av
2017 presenterar sina prioriteringar. Allmänna rådet
kommer också att förbereda Europeiska rådets möte i
oktober, och därefter behandla EU-kommissionens
planering för nästa år samt läget i förhandlingarna om
brexit.

Estniska ordförandeskapets prioriteringar

Estland är ordförande i EU under hösten och leder arbetet i ministerrådets
samtliga konstellationer. På mötet kommer Estland att presentera sitt
arbetsprogram som fokuserar på en öppen och innovativ ekonomi, ett tryggt
och säkert Europa, ett digitalt Europa med fri rörlighet för information och
ett inkluderande och hållbart Europa.

Förberedelser för Europeiska rådet i oktober

Allmänna rådet ska följa upp mötet i Europeiska rådet den 22-23 juni, då
stats- och regeringscheferna möttes senast. Allmänna rådet ska också
förbereda dagordningen för Europeiska rådet den 19-20 oktober. Sannolikt
kommer migration, extern säkerhet och handel att stå på dagordningen.

EU-kommissionens planering för 2018

På Allmänna rådets möte kommer EU-kommissionen att presentera på vilka
områden den avser att fokusera sitt arbete under det kommande året. EU-
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kommissionen presenterar ett färdigt arbetsprogram i slutet av oktober.

Läget i brexitförhandlingarna

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer också att ge Allmänna rådet
en lägesbild av förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU.
Förhandlingarna är fortfarande i den första fasen som handlar om de tre stora
och viktiga principfrågorna, det vill säga den irländska gränssituationen, hur
EU-medborgarnas rättigheter ska skyddas och hur den ekonomiska
uppgörelsen ska se ut. Först när dessa är lösta går förhandlingarna över i den
fas som handlar om de framtida relationerna mellan EU och Storbritannien.

På Allmänna rådet deltar medlemsländernas utrikes- och EU-ministrar. EU-
och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på Allmänna rådets
möte 25 september. Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag i Hässleholm
Publicerad 01 september 2017

I samband med Europaforum Hässleholms
femtonårsjubileum ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Region Skåne,
Kommunförbundet Skåne, Skåne Nordost och
Hässleholm kommun. I EU-handslaget åtog sig de
lokala och regionala aktörerna bland annat att erbjuda
sina företroendevalda och anställda att delta i den
utbildning som Svenska institutet för Europapolitiska
studier (Sieps) anordnar tillsammans med Sveriges
kommuner och landsting (SKL).
Regions Skånes ordförande Mätta Ivarsson berättade att EU är en viktig del
av regionens arbete.

– Vi jobbar redan mycket med EU-perspektivet, men det finns mycket vi kan
bli bättre på, sade Mätta.
– Inte minst när det gäller kunskapen om EU.

Kommunförbundet Skånes ordförande Kent Mårtensson berättade om
förbundets roll som utbildningssamordnare.
– När det gäller utbildningar för politiker och tjänstemän ser vi stor möjlighet
att göra nytta från kommunförbundets sida, sade Kent.

Under panelsamtalet talade EU- och handelsminsistern bland annat om
vikten av satsningar på unga och att arbetet med EU-handslagen följs upp.

– Det är viktigt att vi håller i och lever upp till våra åtaganden, sade Ann
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Linde.

Under Europaforum Hässleholm, som ägde rum den 28-31 augusti, deltog
EU- och handelsminister Ann Linde även i ett samtal om EU:s framtid
tillsammans med Italiens EU-minister Sandro Gozi.
Sammanlagt har nu 22 aktörer ingått EU-handslag med regeringen.

Deltagare:
EU- och handelsminister Ann Linde
Pär Palmgren (M), kommunstyrelsens ordförande i Hässleholms kommun
och vice-ordförande i Skåne Nordost
Mätta Ivarsson (MP), ordförande i regionala utvecklingsnämnden, Region
Skåne
Kent Mårtensson (S), ordförande, Kommunförbundet Skåne

Moderator var Malin Wildt-Persson, Utvecklingsledare, Skåne Nordost

Europaforum Hässleholm



Artikel från Utrikesdepartementet

EU och Japan –
överenskommelse om
frihandelsavtal
Publicerad 14 juli 2017

EU och Japan har enats om en
principöverenskommelse om både ett frihandelsavtal
och ett politiskt samarbetsavtal. Något som båda
regionerna kallar för ”en ekonomisk milstolpe”. – Två av
världens största ekonomier har enats om sluta ett
frihandelsavtal, i en tid när protektionismens vindar
blåser runtom i världen. Det är en viktig signal till
omvärlden, säger EU- och handelsminister Ann Linde.
Två tredjedelar av de svenska företag som i dag exporterar till Japan är
småföretag, och den japanska marknaden är särskilt viktig för län som
Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och Jämtland.

– Det är oerhört positivt, säger Ann Linde, som tror att avtalet kommer att
leda till ökad handel, både för små och stora företag.

– Det finns mycket svensk teknik som är intressant för Japan, inte minst
inom hälso- och klimatområdet. Smarta städer och hållbara transporter är två
exempel, avfallshantering ett annat, säger Ann Linde.

Japan kommer att slopa 97 procent av alla varutullar när avtalet genomförts,
vilket är det mest ambitiösa avtalet landet någonsin kommit överens om. EU
kommer att slopa 99 procent av sina tullar. Avtalet innehåller också
regelförenklingar som underlättar handeln.
Tidigare har Japan haft sina egna, mycket distinkta regler inom bilsektorn.
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Från och med år 2019 kommer Japan att följa FN:s internationella regler.

– Det är bra för svenska biltillverkare, säger Ann Linde.

Avtalet har föregåtts av fyra års förhandlingar och innehåller förutom tullar
också marknadstillträde för både varor och tjänster samt offentlig
upphandling.

Avtalet innehåller också förslag på djupare samarbete på en rad andra
områden, som immaterialrätt, konkurrens, hållbarhet, djur och växtskydd),
och för första gången har vi ett avtal med skrivningar om ett effektivt
genomförande av Parisavtalet.

Det är viktigt att notera är att alla detaljer i avtalet är ännu inte klara.
Förhandlingarna om investeringsskydd, regulativt samarbete och en del
tekniska frågor är ännu inte slutförda utan väntas fortsätta i höst.
Förhoppningen är att alla kvarvarande frågor löses innan årets slut. Därefter
väntar en process i rådet och Europaparlamentet för bland annat ingående
och undertecknande av avtalet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Grundvatten,
ungdomsarbetslöshet och
handlingsplan till det fria ordets
försvar i fokus på pressfika
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen fattade i dag beslut om att ge ett uppdrag åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggningen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Det var en
av nyheterna som presenterades på regeringens
pressfika den 13 juli.
SGU kommer dessutom att i höstens budgetproposition få cirka 30 miljoner
kronor i utökade medel per år de kommande tre åren för att förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Om vi inte får mer nederbörd har vi en lika allvarlig situation som förra
året. Det är en akut fråga för kommuner att arbeta förebyggande med, sade
näringsminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen intensifierar jakten på grundvattnet

Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år

Regeringens pressfika leddes av arbetsmarknads- och etableringsminister
Ylva Johansson som informerade om att ungdomsarbetslösheten nu är den
lägsta på 14 år. Antalet arbetslösa ungdomar (15-24 år) uppgick till 110 000 i
maj 2017.

Pressmeddelande: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år
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Handlingsplan till det fria ordets försvar

Andra nyheter var att regeringen i dag har beslutat om en handlingsplan till
det fria ordets försvar. Detta för att stärka arbetet med att förebygga och
hantera hot och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer, grupper som är särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Pressmeddelande: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer

Regeringen presenterade också ett fjärde åtgärdspaket kopplat till
livsmedelsstrategin. Det handlar om sex satsningar om totalt 38 miljoner
kronor som alla bidrar till att stärka hållbarhet och konkurrenskraft i den
svenska livsmedelskedjan.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar ett fjärde åtgärdspaket för stärkt
konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Dessutom redogjorde EU- och handelsminister Ann Linde för
frihandelsavtalet mellan EU och Japan. Med avtalet finns stor potential att
öka handeln parterna emellan. Två tredjedelar av svenska företag som i dag
exporterar till Japan är småföretag. Den japanska marknaden är särskilt
viktig för län som Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och
Jämtland.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag på Gotland
Publicerad 12 juli 2017

Under Almedalsveckan i juli 2017 ingick Uppsala
universitet, Länsstyrelsen i Gotlands län och Region
Gotland ett gemensamt EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde.
Tillsammans vill aktörerna bidra till att öka EU-kompetensen på Gotland.
Vid ett seminarium, som var en del av Almedalsprogrammet, diskuterade de
behovet av ökad kunskap och förståelse för det europeiska samarbetet samt
vikten av att samarbete lokalt på Gotland för att nå denna målsättning. Att
kunskapssatsningar behövs på olika nivåer, underströks vid seminariet.

På Gotland är arbetet redan i gång och de första utbildningsinsatserna har ägt
rum. Hur arbetet fortskrider kommer aktörerna ha möjlighet att presentera
nästa år vid ett dialogforum i samband med Europadagen som EU- och
handelsminister Ann Linde kommer att bjuda in till. Vid dialogforumet
kommer åtgärderna som vidtagits inom ramen för EU-handslagen att
diskuteras. Vidare kommer det även finnas möjlighet att diskutera EU:s
framtidsfrågor.

Sammanlagt har nu 18 aktörer ingått EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde. Fler EU-handslag är inplanerade till hösten.

EU-handslaget modererades av Maria Pettersson, Region Gotland.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Hur ska EU hantera
globaliseringen?
Publicerad 03 juli 2017

I juni bjöd EU- och handelsminister Ann Linde in
representanter från organisationer och civilsamhället,
för att diskutera hur EU ska hantera globaliseringen.
Diskussionen föranleder EU-sakråd om ett
diskussionspapper som berör globaliseringen,
publicerat av EU-kommissionen.
Under mötet hade de inbjudna möjlighet att ge sin första reaktion på pappret.
Från regeringens sida har det varit viktigt att inhämta synpunkter från
samhället för att kunna formulera sina ståndpunkter, och förbättra
regeringens underlag för beslutsfattande. Mötet var startskottet för en mer
långsiktig debatt med samhället om EU och globaliseringen.

Ann Linde inledde mötet. Hon betonade vikten av att öka kunskapen om EU
i Sverige, och berättade att regeringsinitiativen delaktighetsprojektet och EU-
handslaget, är en stor framgång. Hon framhöll även att globalisering är
viktig. Framförallt är det viktigt att se till att det inte blir för stora "förlorare"
av globaliseringen.

- Globalisering och frihandel har gjort Sverige starkare. 1,4 miljoner i Sverige
jobbar i exportindustrin och exportindustrin utgör hälften av svenska BNP,
menar Ann Linde.

Därefter gav berörda departement kommentarer utifrån sina perspektiv.
Thomas Janson, Arbetsmarknadsdepartementet, ansåg att pappret öppnar
upp för en diskussion om Kinas etablering på världsmarknaden. Nu är det
inte längre piratkopior som tillverkas i Kina i första hand, utan
originalprodukter, vilket gör att konkurrensen hårdnar för svenska
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tillverkare.

Lena Herder, Miljödepartementet, anser att ambitiösa standarders (inom
energi-, klimat och miljö) starka kopplingar till innovation och
konkurrensfördelar, borde lyftas i diskussionerna. Exempelvis med
hänvisning till att en rad undersökningar, som visar att en ambitiös
miljöpolitik främjar tillväxt och sysselsättning.

Parasto Nosrati, Näringsdepartementet, betonade vikten av startups som
arbetar globalt. Genom företagen skapas varor på världsmarknaden, ofta
med hjälp av digitaliseringen.

- Startups och andra småföretag har en stor roll i näringslivskedjan, till
exempel som innovativa underleverantörer till storföretag, menade Parasto
Nosrati.

Generellt var alla organisationer positiva till diskussionstillfället, men hade
flera synpunkter på underlaget.

Bervian Öngörür, TCO, hakade på Ann Lindes diskussion om globala
förlorare och menade att globaliseringen ofta beskrivs som ett starkt bidrag
till välstånd, men att detta välstånd inte blivit jämnt fördelat. Detta har
tidigare uppmärksammats och kritiserats av fackorganisationerna.

Öngörür instämde med några andra deltagare om att globaliseringen
påverkas av politiska beslut. Det är bra att problemen med ojämlikhet, social
utslagning och arbetslöshet lyfts. Genom sitt engagemang i Europafacket och
globala facket har hon sett en tydlig koppling mellan kritik mot
globaliseringen och brist på trygghetssystem. Dock är kritiken mot
globaliseringen inte lika stark i Sverige. Som ett exempel var Sverige väldigt
positiv till CETA-avtalet.

Han anser även att det är bra att kompetensutvecklingen lyfts.
Undersökningar visar att 90 % av arbetskraften är i behov av en digital
kompetensutveckling

Sveriges generellt positiva inställning till globalisering, kan bero på det
Cemille Üstün, Almega, framhöll, nämligen att Sverige nått välstånd genom
att ha en öppen marknad och varit för globalisering.
Clara Berglund, Sveriges Kvinnolobby, lyfte förhållandet globala vinnare
och förlorare ur ett könsperspektiv. Hon framhöll att ett övergripande
jämställdhetsperspektiv saknas i underlaget. EU består av de mest jämställda



samhällen i världen, men en sådan analys finns inte i papperet.

En diskussion om migration saknas också i underlaget. Hon menar att
protektionismen ofta grundar sig på problem med migration, men
migrationen får ändå en undanskymd roll. Även i denna fråga är ett
jämställdhetsperspektiv viktigt, med tanke på att det är mycket flera män och
pojkar som kommer till Europa.
Människohandel och gränsöverskridande brottslighet lyfts inte heller i
underlaget. Inom dessa områden är framförallt prostitution och sexhandel
viktiga frågor på EU-nivå.

I diskussionen om småföretags och startups betydelse, menade Erik
Sjölander, Småföretagarnas Riksförbund, att småföretag har ett bristande
skyddsnät, och en tuff situation med ineffektiv administration och höga
trösklar för anställning. Svenska politiker måste mycket mer utgå från
småföretagen och stödja införandet av ett modernt lärlingssystem, klargjorde
han.

Ann Linde avrundade mötet med några ord om vår möjlighet att skapa en
bra plats för det svenska samhället, i denna nya, ständigt föränderliga
verklighet. Hon menar att det framförallt beror på vår egen förmåga att ligga
i framkanten av förändringarna. Detta utan att människor känner sig
överväldigade, eller rentav övergivna av förändringstakten. Att lyckas med
detta är en verklig utmaning.

Ann Linde betonade att, förutom innovation, livslångt lärande och övriga
faktorer som vi brukar definiera som ingredienser i en framgångsrik
globaliseringspolitik, är en bred samhällsdebatt som gör det möjligt för
människor att delta i den diskussion som förts under mötet, väldigt viktig.

- Jag räknar med er, viktiga samhällsrepresentanter, i detta fortsatta arbete,
avslutade hon.

Diskussionspappret "Hur vi bemöter globaliseringen" har publicerats inom
ramen för EU:s framtidsdebatt, som inleddes i mars då kommissionen la fram
en vitbok om EU:s framtid. Det kommer att publiceras 4 diskussionspapper
till. Ett om EMU, ett om försvarsfrågor och sist ett om EU:s finanser.
Framtidsdiskussionen förväntas landa i någon form vid Europeiska rådet i
december i år, men debatten ska fortsätta fram till valet i Europaparlamentet
2019.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Kinaresan öppnar dörrar för utökat
samarbete inom grön innovation
och hållbarhet
Publicerad 29 juni 2017

Onsdag 28 juni var tredje och sista dagen av
statsminister Stefan Löfvens besök i Kina. Med på
resan är närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, EU- och handelsminister Ann Linde och
miljöminister Karolina Skog samt en stor
näringslivsdelegation med fokus på grön innovation och
hållbarhet.
Den sista dagen på Kina-resan involverade ett flertal möten för de olika
medverkande ministrarna. Statsminister Stefan Löfven träffade
företagsledaren och grundaren av Alibaba, Jack Ma, och besökte världens
största e-handelsbolag i Hangzhou. Med på besöket var även närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och en stor företagsdelegation.
Närings- och innovationsminister Damberg besökte också AstraZeneca i
Wuxi och deltog vid undertecknandet av ett samarbetsavtal mellan Stena
Line och resesajten C-trip i Shanghai.

Statsminister Löfven besökte även styrelseordföranden Li Shufu på Geely
och hade överläggningar med Shanghais borgmästare och Zhejiang-
provinsens partisekreterare. Miljöminister Karolina Skog skrev under ett
samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling med Kinas ministerium för
bostäder och stads- och landsbygdsutveckling i Peking och EU- och
handelsminister Ann Linde träffade Hongkongs regeringschef Cy Leung där
hon undertecknade ett avtal om feriearbete (working-holiday) för personer i
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åldrarna 18-30 år.

Öppna dörrar och ökade investeringsmöjligheter

Resan, som har varit en av de enskilt största främjande-satsningarna hittills,
ska öppna flera dörrar till den kinesiska marknaden för svenska företag och
öka möjligheterna för kinesiska investeringar i Sverige. Utöver mötena ovan
har även bilaterala överläggningar hållits med Kinas president Xi Jinping och
premiärminister Li Keqiang samt med handelsminister Zhong Shan,
miljöminister Li Ganjie, vattenresursminister Chen Lei och viceminister för
bostäder och stads- och landsbygdsutveckling Yi Jun.

Ett 60-tal företag har deltagit på Team Sweden-
resan

Kinaresan inleddes i måndags med ett stort innovationsforum i Peking på
temat hållbarhet och grön innovation med tre huvudfokusområden;
morgondagens transportlösningar och smarta städer, cirkulär ekonomi och
hållbar konsumtion samt smart industri och digitalisering. Ett 60-tal företag
och ett flertal myndigheter har deltagit på resan som gjort nedslag i Peking,
Dalian, Hangzhou, Shanghai, Shenzhen, Wuxi och Hongkong. Totalt har 18
avtal, nio kommersiella- och nio myndighetsavtal, undertecknats i anslutning
till besöket. Avtalen syftar till att främja bilateral handel och samarbete
mellan Sverige och Kina.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Dialog om Brexit och den svenska
livsmedelsbranschen - BrexLivs
Publicerad 22 juni 2017

Den 14 juni bjöd EU- och handelsministern Ann Linde
och statssekreteraren till landsbygdsministern,
Elisabeth Backteman, in till ett samtal om Brexit och den
svenska livsmedelsbranschen. Ett fyrtiotal
representanter från branschorganisationer, företag,
fackförbund och berörda myndigheter deltog på mötet
som arrangerades av Utrikesdepartementet och
Näringsdepartementet.
På dialogmötet berättade Ann Linde om regeringens arbete med den
pågående förhandlingen om Storbritanniens framtida utträde ur EU och hur
den påverkar handel och EU-samarbetet. Statssekreterare Elisabeth
Backteman berättade om regeringens arbete med att förbättra
förutsättningarna för livsmedelsbranschen inom ramen för den nationella
Livsmedelsstrategin och hur Brexit kan tänkas påverka svenska
livsmedelsbranschen.

"Regeringen och Regeringskansliet står väl rustade"

En nära dialog mellan livsmedelsbranschen och Regeringskansliet var
uppskattad bland deltagarna och fortsatt önskvärd i takt med att
förhandlingarna fortlöper. Osäkerheten och bristen på förutsägbarhet kring
Brexit är något av det mest problematiska för de företag som exporterar till
och importerar från Storbritannien i dag. Detta försvårar såväl företags som
myndigheters möjligheter att planera och att vidta lämpliga åtgärder.

- Trots den osäkerhet som omger utträdesförhandlingarna och de kommande
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förhandlingarna som ska reglera handelsrelationen mellan Storbritannien och
EU står regeringen och Regeringskansliet väl rustade. Det är fortsatt viktigt
att Regeringskansliet, myndigheter och näringslivet kan samarbeta i
förberedelsearbetet, något som kommer att behövas mer framöver, säger
EU- och handelsministern Ann Linde.

Viktiga insatser genom Livsmedelsstrategin

Storbritannien är och förblir en av Sveriges absolut viktigaste
handelspartners inom flera viktiga sektorer. Bara den svenska
livsmedelsexporten till Storbritannien år 2016 var 2,4 miljarder och värdet av
den totala importen cirka 3,3 miljarder svenska kronor (exkl. "den norska
laxen"). Handeln mellan Storbritannien och Sverige kommer därför att
påverkas av Brexit och större förändringar kommer att drabba små- och
medelstora företag i högre grad.
- Regeringen gör redan i dag en storsatsning för svensk livsmedelsexport och
genom Livsmedelsstrategin genomförs ett antal viktigare insatser. Bland
annat har Business Sweden fått i uppdrag att stärka arbetet med den svenska
livsmedelsexporten, i uppdraget ingår också att kommunicera svenska
mervärden på marknader av särskild betydelse, livsmedelsverket fått i
uppdrag att samordna arbetet med exportgodkännanden mellan berörda
myndigheter, en nationell exportsamordnare kommer att anställas och
ytterligare lantbruksråd ska sändas ut, förtydligar statssekreterare Elisabeth
Backteman.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, migration, säkerhet och
andra frågor när Europeiska rådet
förbereds
Publicerad 18 juni 2017

Migration, säkerhet och försvar, de kommande tre
ordförandeländernas gemensamma program och flera
andra frågor står på dagordningen när allmänna rådet
förbereder Europeiska rådets möte 22-23 juni. Brexit
och flytten av två EU-byråer från Storbritannien till
andra länder behandlas utan Storbritanniens
deltagande.
Vid Allmänna rådets mötet kommer ett utkast till slutsatser inför Europeiska
rådet den 22-23 juni att behandlas. Europeiska rådet väntas följa upp det
pågående arbetet med migration, såväl den externa dimensionen av
migration som det gemensamma asylsystemet. 

Därutöver står extern och inre säkerhet och försvar på dagordningen. Stats-
och regeringscheferna väntas även bekräfta EU:s ambitioner för en fri och
rättvis handel, behandla framstegen på den inre marknaden och frågor inom
ramen för den europeiska terminen. Europeiska rådet förväntas slutligen
bekräfta EU:s avsikter att genomföra parisavtalet om klimatförändringar.

Rådets 18-månadersprogram

De tre kommande EU-ordförandeskapsländerna Estland, Bulgarien och
Österrike har tagit fram ett gemensamt program för rådets dagordning de
kommande 18 månaderna, 1 juli 2017 – 31 december 2018, som rådet ska
ställa sig bakom.
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Programmet utgår ifrån de fem prioriterade områden som Europeiska rådet
kom överens om i sin femåriga strategiska dagordning i juni 2014. Det
handlar om frågar som rör sysselsättning, tillväxt och konkurrenskraft, makt
till och skydd av medborgarna, energi- och klimatpolitik, området om frihet,
säkerhet och rättvisa samt EU som global aktör. Länderna avser även främja
debatten om EU:s framtid.

Europeiska terminen

Rådet ska godkänna EU-kommissionens makroekonomiska landsspecifika
rekommendationer inför att de tas upp av Europeiska rådet.
Rekommendationerna ingår i den Europeiska terminen.

Gällande rekommendationen till Sverige delar regeringen EU-kommissionens
bedömning om att det finns makroekonomiska risker kopplade till hushållens
skuldsättning och att bristen i utbudet av bostäder utgör en central utmaning.

Regeringen ställer sig bakom att rekommendationer ges till
medlemsländerna. Det är upp till varje medlemsland att välja förhållningssätt
till rekommendationerna.

Storbritanniens utträde ur EU

I anslutning till allmänna rådets möte kommer frågan om läget i de
begynnande förhandlingarna om brexit behandlas inför stas- och
regeringschefernas möte.

Med anledning av brexit kommer EU-byråerna Europeiska
läkemedelsmyndigheten, EMA, och Europeiska bankmyndigheten, EBA, att
flytta från Storbritannien till andra EU-länder. Sverige kandiderar till att bli
värdland för EMA.

I anslutning till allmänna rådet kommer ett förslag till hur beslutet om
omlokalisering ska fattas att behandlas. Stats- och regeringscheferna väntas
fatta beslut om förfarandet 22 juni.

Storbritannien deltar inte i dessa diskussioner eller i det slutgiltiga beslutet
om byråernas nya värdländer.

Allmänna rådets möte äger rum i Luxemburg 20 juni. EU- och



handelsminister Ann Linde representerar Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Svar till Naturskyddsföreningen
om CETA
Publicerad 15 juni 2017

Svar på öppet brev till EU- och handelsminister Ann
Linde från Johanna Sandahl, ordförande i
Naturskyddsföreningen
Naturskyddsföreningen har publicerat ett öppet brev ställt till mig som EU-
och handelsminister rörande handelsavtalet mellan EU och Kanada, CETA.

Länk till brevet på Naturskyddsföreningens webbplats

Naturskyddsföreningen menar bland annat att CETA inte har förankrats med
samhället på sedvanligt vis samt att avtalet skulle kunna innebära
försämringar för miljöskyddet.

Regeringens praxis är, och har varit, att framförhandlade internationella
avtal inte remitteras. Synpunkter inhämtas istället löpande under
förhandlingens gång från hela regeringskansliet, myndigheter, organisationer
och andra berörda samhällsaktörer. Det är ett vedertaget förfarande. Som
exempel kan nämnas EU:s frihandelsavtal med Korea (prop. 2013/14:20)
samt EU:s frihandelsavtal med Colombia/Peru (prop. 2013/14:166). På
miljöområdet kan som exempel nämnas det internationella klimatavtalet från
Paris (prop. 2016/17:16), som heller inte remitterades innan en proposition
överlämnades till riksdagen.

Inför ministerrådets olika beslut under CETA-förhandlingarna har regeringen
samrått med EU-nämnden och också haft löpande dialog med
Näringsutskottets ledamöter. Svenska myndigheter har, som vanligt när det
gäller att ta fram svenska positioner i EU-arbetet, varit med under hela
förhandlingsprocessen.
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Jag välkomnar en bred diskussion om frihandel, som är viktigt för Sveriges
tillväxt och välfärd. Genom Utrikesdepartementets referensgrupp för
handelsfrågor, där representanter för näringsliv, fackföreningar och
civilsamhällesorganisationer har möjlighet att delta, informerar därför
departementet löpande om aktuella handelsfrågor, inklusive CETA. Vid
möten i denna referensgrupp, till vilken Naturskyddsföreningen inbjuds,
finns möjlighet att lämna synpunkter och diskutera olika frågeställningar.

Att missförstånd och felaktig information florerar i debatten har spätt på
misstron mot handel i allmänhet och CETA i synnerhet. Regeringen ser
allvarligt på denna misstro och de växande generella anti-frihandels-
strömningarna och valde därför att ge Kommerskollegium i uppdrag i
december 2016 att analysera de delar i avtalet som mötts av mest kritik.

Uppdraget avsåg en analys av CETA avseende bestämmelserna om
investeringsskydd, offentlig upphandling, miljö- och hälsorelaterade frågor
och tjänster samt forumet för regleringssamarbete. Uppdraget redovisades
den 1 maj 2017.

I uppdraget ingick att samråda med andra myndigheter för att få deras syn på
möjliga effekter och eventuella risker. Inom ramen för uppdraget har därför
ett flertal myndigheter och instanser blivit tillfrågade att lämna synpunkter.
Myndigheter som specificerats i uppdraget är Naturvårdsverket,
Kemikalieinspektionen, Statens energimyndighet, Statens jordbruksverk,
Socialstyrelsen, Läkemedelsverket, Upphandlingsmyndigheten,
Konkurrensverket och Livsmedelsverket. Andra myndigheter som
Kommerskollegium vänt sig till utöver de som specificeras i själva uppdraget
är Elsäkerhetsverket, SWEDAC, Konsumentverket, Folkhälsomyndigheten,
Arbetsmiljöverket, Boverket, Strålsäkerhetsmyndigheten, Inspektionen för
vård och omsorg samt Transportstyrelsen. Därutöver har även akademiska
institutioner så som Göteborgs universitet, Stockholms universitet, Uppsala
universitet, Lunds universitet tillfrågats om synpunkter. Justitiekanslern har
också kontaktats och yttrat sig.

Genom att ta in synpunkter från civilsamhället, arbetsmarknadens parter och
näringslivsorganisationer kan myndigheter på ett bättre sätt bistå regeringen
med underlag för att ta fram svenska ståndpunkter. I samband med
Kommerskollegiums arbete med att identifiera svenska intressen i
frihandelsavtalsförhandlingar har civilsamhällesorganisationer,
arbetsmarknadens parter och näringslivsorganisationer deltagit i ett
dialogmöte den 27 mars 2017 kring frihandelsavtal och specifikt CETA, då
de har fått möjlighet att lämna muntliga och skriftliga synpunkter. Vid detta



möte deltog även Naturskyddsföreningen.

CETA har existerat i sin helhet i över två år på Europeiska kommissionens
hemsida och kommissionen har haft regelbundna möten med företag och
intresseorganisationer. Därutöver har kommissionen haft ett särskilt digitalt
samrådsförfarande om det reformerade investeringsskyddet (mellan den 27
mars och 13 juli 2014). Kommissionen har också haft möten inom ramen för
en civilsamhällesdialog om CETA.

Både Kemikalieinspektionen och Naturvårdsverket hänvisar i sina svar till
Kommerskollegium till eventuella risker med t.ex. nedkylningseffekt eller
försvårande av lagstiftningen för t.ex. miljöskydd, men att riskerna dels beror
av kommande praxis, dels är relativt begränsade. Det framhålls även att man
inte heller bör underskatta den positiva potentialen i ett kommande
samarbete med Kanada på miljö- och kemikalieområdet.

Kommerskollegium gör i sin redovisning av uppdraget bedömningen att
avtalet i stort inte går utöver svensk lagstiftning och de internationella avtal
som Sverige redan anslutit sig till. Kollegiet drar också slutsatsen att CETA
kan skapa ökade möjligheter för samarbete kring miljö- och djurskydd.
Kommerskollegium har sammanfattningsvis gjort bedömningen att rätten till
ersättning vid indirekt expropriation i CETA inte medför något skydd utöver
det som redan idag ges till investerare i nationell rätt, EU-rätt och
internationell rätt. Kollegiet anser även att det inte finns något som talar för
att regleringssamarbete skulle försena eller försvåra lagstiftning.

Jag vill påminna om att CETA uttryckligen bekräftar staters rätt att lagstifta
för att uppnå legitima allmänna intressen för bland annat hälsa och miljö. I
samband med godkännandet av själva avtalet antogs även ett juridiskt
bindande "tolkningsinstrument" för att möta den oro och tvekan som fanns
om tolkningar av CETA. I detta instrument klargörs ytterligare att CETA
varken ändrar Kanadas, EU:s eller Sveriges skyddslagstiftning eller
inskränker rätten att bestämma vilken skyddsnivå som respektive part vill ha
inom sitt territorium.

Jag välkomnar fortsatt engagemang och diskussion om frihandelsavtalet
mellan EU och Kanada, CETA, samt även andra avtal som är viktiga för
Sverige.

Ann Linde
EU- och handelsminister



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande i fokus på
industrisamtal
Publicerad 07 juni 2017

Varför väljer företag att investera i Sverige? Hur kan vi
arbeta bättre tillsammans för att attrahera de industriella
investeringar vi vill få till Sverige? Hur tar vi emot
investeringarna regionalt och lokalt? Det var några av
de frågor som närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och EU- och handelsminister Ann Linde
diskuterade med deltagarna under industrisamtalet den
2 juni på temat investeringsfrämjande.
– Sverige har goda förutsättningar att locka hit investeringar. Men den
internationella konkurrensen är hård så vi kan inte luta oss tillbaka och vänta
på att investerarna och kompetensen väljer oss. Därför behöver vi växla upp
vårt arbete för att attrahera fler företag och talanger till Sverige, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Främjande av utländska och inhemska investeringar, att kraftsamla inom
svenska styrkeområden och att använda attraktionskraften hos starka
svenska innovations- och kunskapsmiljöer var områden som deltagarna
diskuterade under industrisamtalet.

Ann Linde lyfte investeringsfrämjande som en viktig del av Sveriges
exportstrategi. Hur importerar företag för att kunna exportera? Och hur ska
företag kunna investera men samtidigt skydda sina investeringar?
EU- och handelsministern pekade också på Brexit och faktiska ekonomiska
konsekvenser till följd av höjda tullavgifter för de företag som har något att
göra med Storbritannien.
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Några andra områden som lyftes av deltagarna var attraktiva ramvillkor för
utländska investeringar, att tydliggöra vilket stöd den nationella nivån kan ge
och vikten av en väl fungerande mottagningskapacitet på lokal nivå för att
kunna landa en investering.

Vid industrisamtalet deltog även Eva Lindström och Niklas Johansson,
statssekreterare vid Näringsdepartementet. På förmiddagen, inför
industrisamtalet, hölls ett expertseminarium under ledning av Eva Lindström
där 80-talet experter diskuterade och gav inspel utifrån bland annat dessa
frågeställningar:

• Vad gör att man väljer att investera i Sverige idag? (t ex innovationsmiljöer,
kompetens, ramvillkor som elpriser etc.)

• Vilka barriärer finns för att investera i Sverige?

• Hur utnyttjar vi bäst Business Swedens investeringsfrämjande samt
kraftsamlingen kring Testbädd Sverige och samverkansprogrammen.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag i Norrköping 2017
Publicerad 01 juni 2017

Under Region Östergötlands Internationella dag den 23
maj ingick EU- och handelsminister Ann Linde ett EU-
handslag med Region Östergötland, Motala kommun,
Norrköping kommun och Linköping kommun.
– EU är en ofrånkomlig del av vår politiska vardag, sade Lars Stjernkvist (S),
kommunstyrelsens ordförande i Norrköping kommun.
– Vi påverkas inte bara av EU, vi måste även vara med och påverka EU-
beslut.

Även Margareta Fransson (MP), vice ordförande i Region Östergötlands
regionstyrelse, framhöll att regionen i hög utsträckning påverkas av beslut
som fattas inom EU.

– Nästan hälften av dagordningspunkterna under regionfullmäktige har EU-
anknytning. Därför är det viktig med åtgärder för stärkt delaktighet och
kunskap kring frågor som beslutas på EU-nivå, sade Margareta Fransson.
– I samarbete med vår representation i Bryssel har vi till exempel tagit fram
"EU Årsöversikt 2017", som ger en överblick av aktuella frågor i EU ur ett
östgötskt perspektiv.

Kristina Edlund (S), kommunstyrelsens ordförande i Linköping kommun,
berättade att kommunen i EU-handslaget valt att satsa särskilt på
kunskapshöjande åtgärder.

– EU-samarbetet är viktigt – för vår kommun, vår region och för vårt land.
Vi är stolta över att inleda ett arbete för ökad kunskap, sade Kristina Edlund.

Även för Motala kommun var kunskapshöjande insatser en viktig del av
åtaganden i EU-handslaget.
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– Det är hög tid att vi talar om varför det är viktigt att vara med i EU, vad vi
gör i EU och hur vi gör det, sade Camilla Egberth (S), kommunstyrelsens
ordförande i Motala kommun.
– Inför EU-handslaget har vi talat mycket mer om EU i kommunen.

EU- och handelsminister Ann Linde berättade att ett av regeringens
åtaganden i EU-handslaget var att tillföra medel till Svenska institutet för
europapolitiska studiers (Sieps) för att myndigheten ska kunna genomföra
EU-utbildningar för tjänstepersoner och förtroendevalda på lokal och
regional nivå.

– Sieps gör de här utbildningarna i samarbete med Sveriges Kommuner och
Landsting. Ni som är här idag blir de första att gå utbildningen, sade Ann
Linde.

EU- och handelsministern bjöd även in deltagarna i EU-handslaget till ett
dialogforum, planerat till våren 2018. Dialogforumet kommer dels vara en
uppföljning av EU-handslagen, dels en diskussion om EU:s framtidsfrågor.

EU-handslaget ägde rum på Arbetets museum i Norrköping. Under dagen
besökte EU- och handelsminister Ann Linde även Ebersteinska gymnasiet
och Östgöta media.

Deltagare:
Region Östergötland, Margareta Fransson (MP), vice ordförande i
regionstyrelsen
Norrköpings kommun, Lars Stjernkvist (S), kommunstyrelsens ordförande
Linköpings kommun, Kristina Edlund (S), kommunstyrelsens ordförande
Motala kommun, Camilla Egberth (S), kommunstyrelsens ordförande

Moderator var Anna B Lindberg, enhetschef internationell samverkan,
Region Östergötland

 



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Fri rörlighet och forskning i fokus
på EU-möte
Publicerad 31 maj 2017

Rådet för konkurrenskraft nådde överenskommelser
som ska leda till ökad rörlighet i EU. Sverige
informerade dessutom EU:s forskningsministrar om
arbetet med European Spallation Source (ESS) i Lund
på rådsmötet i Bryssel 29-30 maj.
Ministrarna kom bland annat överens om nya regler för typgodkännande och
marknadskontroll av bilar. EU-kommissionen har arbetat fram förslaget efter
utsläppsfusket 2015.

Sverige anser att förslaget är viktigt för konsumenterna i EU. De ska känna
sig trygga med att bilar som säljs i EU lever upp till kraven på säkerhet och
miljö.

En annan överenskommelse som slöts handlar om att göra det lättare för
personer som arbetar inom reglerade yrken att arbeta i andra EU-länder.

- Fri rörlighet är en viktig rättighet att slå vakt om. Vi behöver få fart på
tjänstesektorn och jobbskapandet inom EU genom att fortsätta att riva hinder
för våra företag, säger EU- och handelsminister Ann Linde i en kommentar.

Överenskommelserna ska nu förhandlas mellan rådet och Europaparlamentet
inför ett slutligt beslut.

https://www.regeringen.se/


Världens största neutronkälla byggs i Lund

Under forskningsdelen av mötet rapporterade Sverige om hur arbetet
fortskrider med den stora forskningsanläggningen European Spallation
Source som är under uppbyggnad i Lund.

- Jag är glad att ESS-projektet går framåt enligt tidtabell och budget, sade
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, på
mötet.

ESS är ett EU-projekt och ska bli världens största neutronkälla för forskning
på material, life science, energi och miljö.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Rådet för konkurrenskraft möts i
Bryssel
Publicerad 24 maj 2017

Industriministrarna i EU ska komma överens om
förslaget om nya EU-regler för typgodkännande av bilar.
Det är inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. Sverige ska också informera om
den sameuropeiska forskningsanläggningen ESS i
Lund. Rådsmötet hålls i Bryssel 29-30 maj.
Rådet för konkurrenskraft ska nå en överenskommelse om EU-
kommissionens förslag om nya regler för typgodkännande av motorfordon.
Kommissionen har arbetat fram förslaget till nytt regelverk i syfte att
förstärka kontrollen av fordon i spåren av fusket med avgasutsläpp.

Sverige vill skynda på det enhetliga patentsystemets
ikraftträdande

Sverige tillsammans med Belgien och Luxemburg kommer att presentera en
gemensam skrivelse i syfte att skynda på ett ikraftträdande av det enhetliga
patentsystemet.

Sverige informerar om ESS

Forskningsministrarna träffas på den andra mötesdagen. Då ska Sverige
informera om den stora forskningsanläggningen European Spallation Source,
ESS, som är under uppbyggnad. Materialforskningsanläggningen som är
baserad på världens mest kraftfulla neutronkälla ska vara i full drift 2015.

https://www.regeringen.se/


Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
statssekreterare Oscar Stenström representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådets beslut om att
inleda Brexitförhandlingar med
Storbritannien
Publicerad 23 maj 2017

Här presenteras Allmänna rådets beslut om ge EU-kommissionen
bemyndigande att inleda förhandlingar med
Storbritannien om ett avtal där villkoren för dess utträde ur Europeiska
unionen fastställs. Beslut

Bilaga med förhandlingsdirektiv för den första förhandlingsfasen. Bilaga

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexitförhandlingarna kan börja
Publicerad 23 maj 2017

På Allmänna rådets möte i Bryssel 22 maj utsåg
ministrarna formellt EU-kommissionen till EU:s
förhandlare inför utträdesförhandlingen med
Storbritannien. Dessutom antog de en uppsättning
förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Ministrarna beslutade även att
inrätta en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen. EU-
och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige.

Klartecken för utträdesförhandlingar med
Storbritannien

Rådet, som möttes i EU27-format, det vill säga utan Storbritannien,
beslutade att ge EU-kommissionen mandat att inleda
utträdesförhandlingarna.

Förhandlingsdirektiv

Ministrarna antog de förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Dessa förhandlingsdirektiv prioriterar frågor som anses
vara nödvändiga för ett ordnat brittiskt utträde ur EU, bland annat skydd för
EU-medborgare i Storbritannien och vice versa, Storbritanniens ekonomiska
förpliktelser och situationen på Irland.

Arbetsgrupp för utträdesförhandlingen

Rådet beslutade att inrätta en arbetsgrupp med permanent ordförande som
ska bistå rådet och EU-ambassadörerna i alla frågor som rör Storbritanniens

https://www.regeringen.se/


utträde ur EU.

Öppenhet under förhandlingarna

Utträdesförhandlingarna med Storbritannien ska genomföras enligt de
principer för öppenhet som EU-ambassadörerna ställde sig bakom förra
veckan.

Förberedelser av Europeiska rådet (artikel 50) i juni

Ministrarna började förbereda Europeiska rådet (artikel 50) i juni 2017
genom att titta på ett förslag till kommenterad dagordning.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med Sveriges
elevkårer
Publicerad 22 maj 2017

Den 12 maj ingick EU-och handelsminister Ann Linde
ett EU-handslag med Sveriges elevkårer. Handslaget
ägde rum under Upptakt17, som arrangerades på
Södertörns Högskola och samlade drygt 400
elevkårsaktiva från hela landet.
Under invigningstalet berättade Ann Linde om sin egen tid som aktiv i
Sveriges elevkårer, och om frågorna som engagerade elevrörelsen då. EU-
och handelsministern talade sedan om regeringens delaktighetsarbete, bland
annat om satsningen för att öka kunskapen om EU i skolan.

– Kunskap om EU är en grundförutsättning för att kunna engagera sig och
vara med och påverka beslut, sade Ann Linde.

– Därför satsar vi på EU-skolambassadörer – lärare som utbildas särskilt om
EU.

Lina Hultqvist, ordförande för Sveriges Elevkårer, berättade att även
Sveriges elevkårer vill verka för en ökad kunskap om EU i skolan.

– För oss som arbetar med utbildningsfrågor är det viktigt att elever får rätt
kompetens när de ska ut i arbetslivet, sade Lina Hultqvist. Där ingår EU-
kunskap.

I EU-handslaget åtog sig Sveriges elevkårer bland annat att genomföra
skolval inför Europaparlamentsvalet 2019 och möjliggöra för elevkårer i
Sverige att anordna aktiviteter i samband med Europadagen den 9 maj 2018.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Rättsstatens principer i Polen
diskuterades på Allmänna rådet
Publicerad 18 maj 2017

När Allmänna rådet möttes i Bryssel 16 maj stod
förberedelser av Europeiska rådets möte i juni på
dagordningen. EU-kommissionen informerade också
ministrarna om läget för dialogen med Polen om
rättsstatsprincipen. EU- och handelsminister Ann Linde
representerade Sverige.

Förberedelser av Europeiska rådet

Rådet inledde förberedelserna av Europeiska rådet 22 -23 juni. Migration,
säkerhet och försvar samt ekonomi står på dagordningen. Utrikesfrågor läggs
till i ett senare skede.

EU:s framtid och finansiella tjänster

Kommissionen informerade om uppföljningen av vitboken om Europas
framtid. Avsikten är att få till en samlad process där medlemsstaterna deltog
aktivt i diskussionen.

Rådet antog även regler om penningmarknadsfonder och prospekt för
utfärdande och erbjudande av värdepapper.

Dialog om rättsstatsprincipen

Sist på rådsmötet informerade EU-kommissionen om läget för dialogen med
Polen om rättsstatsprincipen. Förste vice ordförande Timmermans inledde
med att förklara att syftet med att begära denna dagordningspunkt.
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Bakgrunden är i korthet att den polska regeringen drivit igenom regler som
påverkar författningsdomstolens funktion och självständighet mycket
negativt. Trots kritik från bland andra Europarådets Venedigkommission har
inget ändrats, varpå kommissionen har utfärdat två rekommendationer.

Ministrarna betonade vikten av att fortsätta dialogen mellan kommissionen
och Polen. EU-minister Ann Linde uttryckte stöd för kommissionens arbete
och välkomnade en fortsatt dialog och förslag till lösningar från
kommissionen för att nå samförstånd med den polska regeringen.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar väntas ge klartecken
för utträdesförhandlingar med
Storbritannien
Publicerad 17 maj 2017

EU-ministrarna väntas när Allmänna rådet möts i
Bryssel 22 maj besluta om att ge EU-kommissionen
mandat att inleda utträdesförhandlingen med
Storbritannien. Dessutom ska ministrarna anta de
förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. De väntas även besluta om att
inrätta en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen. EU-
och handelsminister Ann Linde företräder Sverige.

Arbetsgrupp för utträdesförhandlingen med
Storbritannien

När Europeiska rådet 29 april antog de första riktlinjerna för
utträdesförhandlingen med Storbritannien bekräftade de 27 stats- och
regeringscheferna att en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen med
Storbritannien ska inrättas. Denna arbetsgrupp ska ha en permanent
ordförande och ska bistå rådet och EU-ambassadörerna med att säkerställa
att förhandlingarna förs i enlighet med riktlinjer och direktiv.

Regeringen välkomnar att arbetsgruppen inrättas.

Beslut om mandat för EU-kommissionen att inleda
förhandlingar

https://www.regeringen.se/


Rådet väntas besluta om att ge EU-kommissionen bemyndigande att inleda
utträdesförhandlingen med Storbritannien och Nordirland. Dessutom väntas
ministrarna anta de förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Förhandlingsdirektiven är mer detaljerade än Europeiska
rådets riktlinjer och huvudelementen i direktiven handlar om skydd för EU-
medborgare i Storbritannien och vice versa, Storbritanniens ekonomiska
förpliktelser, varor som placerats på marknaden före utträdet samt de
särskilda frågorna beträffande Irland.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionen bemyndigas att inleda
förhandlingarna så snart Storbritannien är redo efter de nationella valen 8
juni.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på Allmänna rådets
möte.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s handelsministrar ställde sig
bakom ny metod för
antidumpningsåtgärder
Publicerad 16 maj 2017

När EU:s handelsministrar träffades i rådet för
utrikesfrågor (handel) i Bryssel 11 maj enades de om ett
förslag till ny antidumpninglagstiftning. De diskuterade
även ett antal handelsförhandlingar och förberedde
WTO:s ministerkonferens som hålls i Buenos Aires i
december i år. EU- och handelsminister Ann Linde
representerade Sverige.

Ny metod för antidumpningsåtgärder

Rådet diskuterade ett förslag om ny antidumpningsmetod för att bedöma
snedvridningar på marknaden i länder utanför EU. Den föreslagna
antidumpninglagstiftningen ska garantera att företag inom EU inte drabbas
av illojala handelsmetoder och snedvridning av marknaden. Förslaget
handlar om hur EU räknar ut dumpningsmarginalen mot länder som Kina,
som hittills klassats som icke-marknadsekonomier i EU:s lagstiftning.

Alla ministrar ställde sig bakom det förhandlingsmandat som EU-
ambassadörerna enades om 3 maj. Rådets ståndpunkt är att metoden ska
vara icke-diskriminerande och följa EU:s WTO-åtaganden. Ministrarna
uppmanade också rådet att snabbt slutföra förhandlingarna med
Europaparlamentet så att förslaget kan antas och genomföras så snart som
möjligt.

Viktiga frihandelsförhandlingar och framtida
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frihandelsavtal

Rådet diskuterade ett antal frihandelsförhandlingar och framtida
frihandelsavtal. Bland annat granskade ministrarna utvecklingen i
handelsförhandlingarna med Japan, Mercosur och Mexiko. EU-
kommissionen rapporterade också om de förhandlingar om frihandelsavtal
som eventuellt kommer att inledas med Australien, Chile och Nya Zeeland.

Rådet diskuterade även investeringsskyddsavtalet mellan EU och
Myanmar/Burma och utvärderade arbetet med tillfälliga handelsåtgärder till
förmån för Ukraina.

Ministrarna förberedde dessutom WTO:s ministerkonferens som hålls i
Buenos Aires i december 2017.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige vid rådsmötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Regeringen exportsatsar på
tillväxtekonomin Indonesien
Publicerad 12 maj 2017

År 2020 förväntas drygt hälften av världens ekonomiska
tillväxt ske i Asien, och redan idag finns de flesta av
världens största och snabbast växande ekonomier i
området. Det innebär att det blir allt viktigare för svensk
export att röra sig utanför Europa och nå nya långväga
marknader för att nå framgång. Den svenska
regeringens satsning på Indonesien syftar till att möta
de nya affärsmöjligheterna.
Indonesien är för många svenskar en blind fläck på kartan, men under
seminariet "Affärsmöjligheter i Indonesien", arrangerat av UD och Business
Sweden, gavs många argument för varför Sverige bör bygga långsiktiga
relationer med nationen. Landet, som tar 7 timmar att flyga över och har 17
000 öar, beräknas bli fjärde största ekonomin i världen år 2050 och har redan
idag många aktiva konsumenter. I landet finns till exempel 330 miljoner
aktiva mobilabonnemang.

- Med en befolkning på cirka 260 miljoner är Indonesien världens fjärde
mest folkrika land, och dessutom den största ekonomin i Sydostasien,
bekräftar Tobias Glitterstam, regionansvarig för Asien på Business Sweden.
Han illustrerar påståendet genom att visa en världskarta där han har ringat in
Asien, och förklarar att det finns fler människor inom cirkeln än utanför.

Men trots att över hälften av världens befolkning bor i Asien och trots de
mycket positiva framtidsprognoserna för de asiatiska ekonomierna gick
endast 12 % av den svenska exporten till Asien år 2016.
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- För att sätta det i relation till något så är det är ungefär lika mycket som vi
exporterar till Norge. Det finns därför en stor affärspotential för Sverige i
Indonesien. För det saknas inte efterfrågade och hållbara produkter på den
svenska marknaden. Det utbudet kan vi matcha med den efterfrågan som
finns i området, förklarar Tobias Glitterstam.

EU- och handelsminister Ann Linde är inte sen att bekräfta detta.
Globala omställningar, såsom urbanisering, digitalisering, energiomställning,
och klimatförändringar, kommer inom den närmaste framtiden att kräva
stora investeringar i modernisering, samt utbyggnad av infrastruktur och
system runt om i världen.

- Sådana samhällsutmaningar ökar den globala efterfrågan på smarta
systemlösningar, och där ligger svenskt näringsliv, utbildning, forskning och
innovation i absolut framkant, säger Ann Linde.

Ann Linde slår också ett slag för den svenska exporten generellt.

- Ungefär 1,4 miljoner svenskar har ett arbete att gå till tack vare exporten.
Detta är ett bevis på hur beroende Sverige är av sin export, berättar hon.

I regeringens exportstrategi som lanserades i september 2015, föreslås en rad
insatser för att stärka svenska företags exportmöjligheter på flera viktiga
marknader. Ett exempel på insats är de Team Sweden-resor som anordnats
de senaste åren. Resorna har gått till bland annat Brasilien, Indien och
Filippinerna.

Inom ramen för exportstrategin arbetar regeringen med vissa sektorer där det
bedöms finnas outnyttjad potential för ökad export och internationalisering,
och där det finns ett utländskt intresse att ta hjälp av svenska erfarenheter
för att lösa samhällsutmaningar. Den svenska regeringen har identifierat
Indonesien som ett av 26 prioriterade länder för exportstrategin.

Under seminariet noterade Anders Wickberg, handelssekreterare för
Business Sweden i Jakarta, ett ökat svenskt företagsintresse för Indonesien.



95 % av de svenska företag som redan är verksamma i Indonesien planerar
för tillväxt.

Sedan förra året pågår dessutom förhandlingar om ett frihandelsavtal mellan
EU och Indonesien, vilket skulle ytterligare underlätta för svenska företag i
landet.

Ann Linde nämnde även "Global Deal" som Indonesien valt att ansluta sig
till. Initiativet som tagits av statsminister Stefan Löfven, syftar till att
uppmärksamma dagens utmaningar på den globala arbetsmarknaden. Såväl
regeringar som arbetsgivare och fackföreningar uppmanas genom Global
Deal, att arbeta för förbättrad social dialog på arbetsmarknaden. Initiativet
ska bidra till anständigt arbete, ökad produktivitet och ökad jämlikhet.

- För svenska företag är vikten av en bra relation mellan chefer och
medarbetare en självklarhet. Vi vet också att social dialog bygger svenska
företag starkt. Globalt ser vi att en väl fungerade arbetsmarknad är ett värn
mot de protektionistiska krafter vi ser växa fram, menar Ann Linde.

Seminariet var en del av upptakten inför det första svenska statsbesöket till
Indonesien med början den 22 maj. Besöket kommer att åtföljas av en
svensk affärsdelegation.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde och Liberias
handelsminister fördjupar
diskussionen om
handelssamarbete
Publicerad 11 maj 2017

Den 3 maj träffades Liberias handelsminister Axel Addy
och Sveriges EU- och handelsminister Ann Linde i
Stockholm för att diskutera fördjupat handelssamarbete
och gemensamma affärsintressen.
Handelsminister Axel Addy befann sig i Stockholm för att medverka på
konferensen Stockholm Forum on Peace and Development, anordnad av UD
och Sipri, och träffade i samband med det Ann Linde.
Bland annat diskuterades exportstrategier och nya affärsmöjligheter för små
och medelstora företag i respektive land, samt gemensamma synergier och
affärsintressen.
Under mötet uppmuntrade Ann Linde Liberia att utöka det ekonomiska
samarbetet. med EU. Linde betonade handelns viktiga roll för att skapa
förutsättningar för utvecklingsländer att bryta sitt biståndsberoende, samt
underströk att den svenska regeringen är starkt pådrivande för en fri och
rättvis global handel.
Axel Addy poängterade vikten av Sverige som vänland och
samarbetspartner.
- Sverige är en viktig strategisk partner för Liberia, bekräftade Axel Addy.
Han gratulerade också Sverige till platsen i FN:s säkerhetsråd där han menar
att Sverige visat prov på ett gott ledarskap.
Liberia antogs som ny medlem vid WTO:s ministerkonferens 2015. Sverige
har haft en särställning som stöttande partner i deras anslutningsprocess och
drivit på för ett medlemskap.
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- Att Liberia klarade denna utmaning, trots den begränsade kapacitet som
ebolautbrottet resulterade i , är en framgångshistoria.
Anslutningsförhandlingarna skedde i rekordfart och Liberias tillträde till
WTO är den snabbaste anslutningsprocessen någonsin för kategorin minst
utvecklade länder, berättade Ann Linde.
Sverige är en av de största bilaterala givarna till Liberia efter USA och har
den största EU-ambassaden i Monrovia. Både utvecklingssamarbetet och det
svenska politiska engagemanget syftar till att stödja freds- och
statsbyggandet i landet.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med Landsråder för
Sveriges Ungdomsorganisationer
Publicerad 11 maj 2017

På Europadagen den 9 maj ingick EU- och
handelsminister Ann Linde ett EU-handslag med
Rosaline Marbinah, vice ordförande för Landsrådet för
Sveriges Ungdomsorganisationer (LSU). – Ett EU-
handslag med ungdomsrörelsen är ett EU-handslag för
EU:s framtid, sade Ann Linde, därför känns det både
viktigt och roligt att ingå ett EU-handslag med LSU idag.
I EU-handslaget åtog sig LSU bland annat att samordna den svenska
ungdomsrörelsen inför och under valet till Europaparlamentet 2019, i syfte
att öka ungas valdeltagande. De ska även anordna utbildningstillfällen för
barn, unga och ungdomsrörelsen runt om i Sverige om hur EU fungerar och
hur de kan vara med och påverka.

– Vi vill skapa möjligheter för barn, unga och ungdomsorganisationer att
forma EU, sade Rosaline Marbinah.

EU- och handelsministern berättade att regeringen under nästa år kommer att
bjuda in alla som har ingått ett EU-handslag till ett dialogforum. Dels för att
diskutera EU:s framtidsfrågor och dels att följa upp EU-handslagen.

Handslaget ägde rum i samband med Europadagsfirandet "Ung i EU" som
arrangerades av Arbetsförmedlingen, Europeiska kommissionen,
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF), Universitets-
och Högskolerådet (UHR) och LSU på Europahuset i Stockholm. Moderator
var Anja Olin-Pape, LSU:s representant i Europarådets kommitté för
ungdomsfrågor.
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Artikel från Utrikesdepartementet

#EUminuten – filmtävling för
skolever
Publicerad 11 maj 2017

För att uppmärksamma Europadagen den 9 maj gav
regeringen Universitets- och högskolerådet (UHR) i
uppdrag att genomföra en informationssatsning riktad
till skolor. Satsningen resulterade i tävlingen
#EUminuten, där elever i grund- och gymnasieskolan
uppmanades att skapa korta filmer om vad EU betyder
för dem.
Det fanns två tävlingsklasser – en för elever i låg- och mellanstadiet och en
för elever på högstadiet och gymnasiet. Första pris gick till klass 4 på
Edsskolan i Östhammar och Ek15 på Bildningscentrum Facetten i
Åtvidaberg. På Europadagen fick vinnarna ta emot pris av EU- och
handelsminister Ann Linde. Prisutdelningen ägde rum på Europahuset i
Stockholm och förutom diplom fick klasserna 10 000 kronor vardera.

Som en del av filmtävlingen har UHR samlat material och övningar som
lärare kan använda sig av för att uppmärksamma EU och Europadagen i
klassrummet. Europadagssatsningen är ett led i regeringens arbete för stärkt
delaktighet, kunskap och engagemang i beslut som fattas på EU-nivå.

Samtliga tävlingsbidrag går att se på UHR:s webbplats och på Instagram
under #EUminuten.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s framtid och Polen diskuteras
på Allmänna rådet
Publicerad 10 maj 2017

Allmänna rådet, som möts i Bryssel 16 maj, kommer
bland annat att diskutera EU-kommissionens vitbok om
Europas framtid samt rättstatsprincipen i Polen.
Därutöver kommer ministrarna att förbereda kommande
möte mellan stats- och regeringscheferna i juni. EU-
minister Ann Linde deltar för Sveriges räkning.
Rådet kommer att inleda förberedelserna inför Europeiska rådets möte den
22–23 juni 2017 genom att diskutera ett utkast till kommenterad dagordning.

Ministrarna kommer också att utvärdera genomförandet hittills av tidigare
slutsatser från Europeiska rådet.

Europeiska kommissionen kommer att informera ministrarna om sin
uppföljning av vitboken om EU:s framtid.

Under punkten övriga frågor kommer kommissionen att informera rådet om
rättsstatsprincipen i Polen.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Antidumpning i fokus på EU:s
handelsmöte
Publicerad 10 maj 2017

När EU:s handelsministrar möts till rådet för
utrikesfrågor (handel) i Bryssel 11 maj kommer framför
allt förslaget om ny antidumpninglagstiftning att tas upp.
De kommer även att förbereda WTO:s
ministerkonferens i Buenos Aires i december i år. EU-
och handelsminister Ann Linde deltar i mötet.

Handelspolitiska bestämmelser

Handelsministrarna kommer få en lägesuppdatering av pågående
lagstiftningsärende om EU:s handelspolitiska skyddsåtgärder. Förslaget till
förordning handlar om hur EU räknar ut dumpningsmarginalen mot länder
som Kina, som hittills klassats som icke-marknadsekonomier i EU:s
lagstiftning.

Sedan kommissionen lade fram förslaget i november 2016 har rådet arbetat
intensivt med ärendet i syfte att nå en överenskommelse om sitt mandat för
förhandlingarna med Europaparlamentet. Man enades om
förhandlingsmandatet den 3 maj 2017.

Regeringen är kritisk till användandet av handelspolitiska skyddsåtgärder.
Kostnaden för åtgärder till förmån för importörer, användare och
konsumenter överstiger nyttan för den industri som får ett tillfälligt tullskydd.
Regeringen motsätter sig därför förändringar av regelverket som gör det
möjligt att införa högre skyddstullar. Regeringens har betonat vikten av att
EU:s antidumpningsregler följer EU:s WTO-åtaganden, inklusive gentemot
Kina. Regeringen stödjer ordförandeskapets förslag till rådsposition som
behandlas vid FAC den 11 maj 2017.
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Bilaterala handelsförbindelser

Rådet kommer att föra en diskussion om genomförandet av frihandelsavtal.
Ministrarna kommer också att göra en bedömning av handelsförbindelserna
med Chile, Nya Zeeland och Australien och under lunchen ska man
diskutera läget i handelsförhandlingarna med Japan, Mexiko och Mercosur.
Dessutom ska de tala om investeringsskyddsavtalet mellan EU och
Myanmar/Burma.

WTO:s ministerkonferens

Ministrarna kommer även att gå igenom förberedelserna inför
Världshandelsorganisationens elfte ministerkonferens i Buenos Aires i
december i år. Arbetet pågår i Genève med att rama in förhandlingsfrågorna
och förbereda ministermötet. EU:s prioriteringar är en minskning av
handelsstörande jordbruksstöd, ett förbud mot fiskesubventioner som bidrar
till ett ohållbart fiske och e-handel. Informella mini-ministermöten är
planerade i Paris i marginalen av OECD:s ministermöte 7-8 juni och i
Marrakesh 7 oktober inför MC11.

Regeringens prioriteringar inför WTO:s ministerkonferens är att minska de
handelsstörande jordbruksstöden, ett modernt regelverk för e-handel, förbud
mot subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske och ökade möjligheter för
utvecklingsländerna att integreras i världshandeln.

Under lunchen diskuteras förhandlingarna med Japan, Mexiko och
Mercosur. Därtill kommer Malmström att dela med sig av sina intryck från
besöket nyligen i Washington DC.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-samarbetet tvingar oss att
samarbeta
Publicerad 10 maj 2017

För att uppmärksamma Europadagen igår medverkade
EU-minister Ann Linde i två panelsamtal arrangerade av
SKL. Temat var ”Vad vore Europa utan EU?” och
”Framtidens Europasamarbete - hur ser det ut?”.
Det första samtalets huvudfråga "Vad vore Europa utan EU?" inledde
debatten och Ann Linde svarade att Europa skulle bli mycket mindre säkert
utan EU.
– Europa har genomgått en hel del kriser och svåra problem. Men samarbetet
tvingar oss medlemsländer att arbeta tillsammans och kompromissa. Ibland
har vi svårt att komma överens om olika frågor och svårt att förklara det för
medborgarna. Men vi är överens om mycket och EU fattar många viktigar
beslut. Vi får inte glömma att merparten av medborgarna till exempel aldrig
har upplevt krig i Europa som deras föräldrar och morföräldrar gjort, säger
Ann Linde.
I samtalet medverkade också Cecilia Wikström, Europaparlamentariker, och
Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-kommissionens representation
i Sverige.

Cecilia Wikström instämde i Ann Lindes beskrivning och menade att EU har
säkrat freden; det hade varit en mycket blodigare och fattigare kontinent
utan unionen.
Katarina Areskoug Mascarenhas var till och med övertygad om att om EU
inte fanns hade länderna varit tvungna att uppfinna EU.
– Vi hade haft 28 gånger 28 bilaterala avtal, det hade blivit svårt för länderna
att hantera. Vi hade varit tvungna att skapa gemensamma avtal, sa Katarina
Areskoug Mascarenhas.
Katarina Areskoug Mascarenhas nämnde östutvidgningen som ett exempel
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på när unionen varit viktig. Hon menade att de nationalistiska krafter som
finns i exempelvis Polen gör att arbetet med mänskliga rättigheter går i fel
riktning. Men, poängterade hon, om de inte varit medlemmar hade de inte
kunnat kritisera och debattera på samma sätt med Polen. Samtidigt är det
viktigt att behålla en balans, och försöka behålla en dialog med Polen istället
för att stänga ute.
En fråga från moderator Göran von Sydow rörde EU:s utmaningar i närtid.
Ann Linde tog då upp den ekonomiska kris som inleddes 2008.
– Många länder i Europa har inte återhämtat sig från den utan lever i djup
arbetslöshet. Det blir därför allt viktigare med satsningar som motverkar
ungdomsarbetslöshet. Arbetslösheten skapar ökade klyftor – i länder,
regioner, mellan arbetare och arbetslösa, och detta skapar grogrund för
högernationalistiska grupper, sa Ann Linde och fick medhåll från Cecilia
Wikström:
– Människor är inte intresserade av frihandel och rörlighet om man inte ser
att man får det bättre. Människor måste känna att de får det bättre genom
EU-samarbetet, sa Cecilia Wikström.
Under nästa samtal medverkade, förutom Ann Linde, Lena Micko, SKL:s
ordförande, Carola Lemne, vd Svenskt Näringsliv, och Karl-Petter
Thorwaldsson, ordförande LO. Diskussionen gled snabbt in på de utmaningar
EU står inför.
Carola Lemne talade utifrån näringslivets perspektiv och menade att många
av deras medlemmar ser en riktning mot detaljstyrning inom EU. Detta
innebär mer administration och regelkrångel.
– Om inte EU lyckas lösa detta har vi en stor utmaning. Generellt ser företag
detta som ett stort hot, betonade Carola Lemne.
Karl-Petter Thorwaldsson såg utmaningarna från ett fackligt perspektiv och
ansåg att EU – frånsett Norden – har en för låg konkurrenskraft mot
omvärlden. Hög tillväxt ger många jobb är ett viktigt budskap som borde
vara ledord i det europeiska samarbetet. Det har varit svårt att ställa om
industrin för många i Europa, menar han.
– Ett annat problem är social dumpning som EU fortfarande inte kommit
tillrätta med. Det finns många utländska arbetare i Sverige som är anställda
på utländska företag och inte har schyssta villkor. Här står rörligheten på
spel, sa Karl-Petter Thorwaldsson.
Ann Linde uttryckte oro över vad som kommer att hända med de svenskar
som bor i Storbritannien och hur deras skyddsnät kommer att se ut efter
Brexit. Samtidigt poängterade hon att det är viktigt att det blir en schysst
skilsmässa, eftersom Sverige har stora ekonomiska intressen i Storbritannien.
– Vi måste ha en konstruktiv ansats, sa Ann Linde.
Hon nämnde också att säkerhetssamarbetet måste förbättras.



– Vi måste ha gemensamma räddningsaktioner för folk som flyr över haven.
För att bekämpa terrorismen måste underrättelse- och
informationssamarbetet bli effektivare. Terrorister rör sig i dag snabbt mellan
länder och då behövs det snabba insatser. Här krävs det hög nivå på det
europeiska samarbetet, det är svårt för länder att klara det själva, sa Ann
Linde.
Hon avrundade med att tala om Europas yttre säkerhet och vikten av att
gränskontrollerna stärks.
– Flyktingar ska ha ett schysst mottagande, men de som inte har asylskäl och
rätten att komma hit ska avvisas, sa Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Europadagen uppmärksammas
över hela Europa
Publicerad 09 maj 2017

Den 9 maj är det Europadagen, en dag som
uppmärksammas över hela Europa. Vi har ställt lite
frågor till vår EU-minister Ann Linde om varför
Europadagen är viktig att uppmärksamma.
Varför är det viktigt att uppmärksamma EU och Europadagen?

Sveriges framtid finns i EU. Vår ambition är att vara en aktiv och konstruktiv
medlem och ta vara på de möjligheter som medlemskapet erbjuder. EU
stärker förutsättningarna för tillväxt och jobb, ger oss en starkare röst i
världen och borgar för fred och säkerhet i Europa. Man glömmer ofta
bakgrunden till bildandet av EU – att bevara freden på den europeiska
kontinenten. Det har EU faktiskt lyckats med. Sen finns det fortfarande stora
utmaningar som vi behöver arbeta med gemensamt i unionen. EU har också
en egen rejäl hemläxa att göra när det gäller att uppnå resultat i frågor som är
viktiga för människor, men också när det gäller att demokratisera EU – föra
ut de viktiga debatterna, men också förklara vilka fördelar vi har av EU.

Utredningen EU på hemmaplan visade på lägre kunskap om EU hos
journalister, lärare och förtroendevalda. Vad gör regeringen för att öka
kunskapen om EU?

Vi gör mycket, men vi måste göra än mer. Fler måste få möjlighet att kunna
bli delaktiga i EU-arbetet. Framför allt måste kunskapsnivån höjas hos lärare,
journalister och förtroendevalda. Jag genomför EU-handslag med alla parter
som är intresserade av att bidra till ökad delaktighet. Samtidigt har
regeringskansliet börjat arbeta med EU-sakråd, för att på ett bättre sätt föra
dialog med intressenter om lagstiftning eller förslag från EU. Sieps har fått
extra resurser för att göra sitt material mer tillgängligt så att de kan nå ut till
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fler. I början av året träffade jag också ett 40-tal myndighetschefer och
representanter från våra myndigheter för att prata om vikten av delaktighet
och kommunikation av EU-frågor.

Vad ska du göra under dagen?

Europadagen är en dag att fira, men också en dag för hårt arbete. Jag har en
riktigt bra dag att se fram emot. Jag börjar med att träffa över 130 elever och
deras lärare på Skyttehomskolan i Solna. Därefter åker jag vidare till SKL
där jag ska delta i ett panelssamtal om EU:s framtid med arbetsmarknadens
parter, SKL:s ordförande Lena Micko, Svenskt Näringslivs VD Carola
Lemne, LO:s ordförande Karl-Petter Thorwaldsson. Vid lunch åker jag till
Europahuset där jag ska ingå ett EU-handslag med LSU och prata om
erasmusprogrammet för gymnasieelever och universitetsstudenter samt för
ungdomsorganisationer från hela Sverige. Jag ska även dela ut ett pris till
vinnarna av #EUminuten. Slutligen ska jag föreläsa på Stockholmsuniversitet
för studenter om EU:s framtid. Det känns väldigt kul!



Artikel från Statsrådsberedningen

Storbritanniens utträde ur EU på
Allmänna rådets dagordning
Publicerad 25 april 2017

EU-ländernas stats- och regeringschefer möts lördagen
29 april för att enas om riktlinjer för förhandlingarna om
Storbritanniens utträde ur EU. Den 27 april träffas
Allmänna rådet för att förbereda lördagens möte.
Allmänna rådet kommer att behandla det utkast till riktlinjer för
brexitförhandlingarna som ska antas 29 april på ett extrainsatt möte mellan
EU-ländernas stats- och regeringschefer.

I riktlinjerna fastställs ramen för förhandlingarna och EU:s allmänna
ståndpunkter och principer. Utkastet slår bland annat fast vikten av att allt
sker i rätt ordning, det vill säga att det är Europeiska rådet som avgör när
utträdesförhandlingarna kommit tillräckligt långt för att den fas som handlar
om den långsiktiga relationen ska kunna påbörjas.

Perspektivet för den långsiktiga relationen är enligt utkastet ett nära
partnerskap med ett ambitiöst frihandelsavtal men som innebär att
Storbritannien inte är medlem av EU:s inre marknad.

Regeringen anser att utkastet till riktlinjer är välbalanserat. Det utgör en god
grund för att EU och Storbritannien ska komma överens om
utgångspunkterna för förhandlingarna, det vill säga de procedurellt inriktade
frågorna.

Sverige företräds på mötet av EU- och handelsminister Ann Linde. Allmänna
rådets möte hålls i Luxemburg.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Den svenska regeringen står väl
förberedd inför
Brexitförhandlingarna
Publicerad 28 mars 2017

För att skapa så goda förutsättningar som möjligt inför
kommande förhandlingar med Storbritannien, har
regeringen hittills gett fyra expertmyndigheter i uppdrag
att analysera Brexits konsekvenser inom några specifika
områden. Den 14 mars var det Kommerskollegiums tur
att överlämna sin rapport.
Tisdagen den 14 mars, lämnade Kommerskollegium över sin rapport till EU-
och handelsminister Ann Linde. Rapporten analyserar möjliga alternativa
lösningar på hur handel av varor och tjänster ska regleras efter Brexit.

- Uppdragen som expertmyndigheterna har fått är mycket viktiga, eftersom
Storbritannien är en betydande handelspartner för Sverige. Färska siffror
från 2016 visar att Sverige exporterar varor till Storbritannien för ett värde
av 72 miljarder. Brexit kan således få stora ekonomiska konsekvenser för
svensk handel, menar Ann Linde.

Rapporten konstaterar bl.a. att den inre marknaden tjänar svensk handel väl.
Men ett brittiskt utträde från den inre marknaden kommer att innebära att
handel med Storbritannien av såväl varor som tjänster blir både dyrare och
krångligare. Till exempel kan det för varuhandeln innebära krav på
deklarationer och tullkontroller.

Rapporten pekar på möjliga åtgärder och lösningar för att mildra de negativa
effekterna av Brexit för varuhandeln till exempel att Storbritannien skulle
slippa att föranmäla gods innan det skeppas in i EU.
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Men rapporten visar tydligt att ett kommande frihandelsavtal med
Storbritannien, även i sin mest ambitiösa tappning, inte kommer att ge
samma fördelar som handel inom den inre marknaden kan erbjuda. Det
bekräftar den inre marknadens betydelse för tillväxt och ekonomiskt
utveckling.

- Möjligheten att göra tullprocedurer enkla för länder som lämnar tullunionen
är små, och risken för omfattande administrativa bördor och komplicerade
handelsprocedurer är överhängande. Tjänstehandeln däremot berörs inte av
tullar och ursprungsregler, men här är det risken för nationella regleringar
och krav det som oroar, säger Ann Linde.

Rapporternas samlade analyser och rekommendationer kommer att ingå i
regeringens analysunderlag, och lägga grund för en välbalanserad svensk
förhandlingsposition inför kommande Brexit-förhandlingar.

Om rapporterna

Den första brexitrapporten som presenterats kom från Business Sweden i
december 2016. Den kartlägger Sveriges möjligheter till investeringar till
följd av Storbritanniens utträde. I februari 2017 presenterade Sieps en
rapport som analyserar hur ett utträde inverkar på EU:s institutioner, och
vilka nya samarbetsmönster som kan bli aktuella i Europiska unionens råd.
Dessa tre rapporter är alla initierade av EU- och handelsminister Ann Linde.

Några av slutsatserna i Business Swedens rapport är att företag tycks
avvakta med större investeringar i Storbritannien just nu, och att en stor
majoritet av företagen anser att Brexit kommer att försvaga Londons
ställning som internationellt affärs- och finanscentrum. En annan slutsats är
att Sverige är en alltför perifer marknad för att automatiskt attrahera nya
utländska investeringar när företag omlokaliserar verksamheter.

Bland förslagen på åtgärder finns att förstärka marknadsföringen gentemot
utländska företag och förmedla fördelarna med att bedriva verksamhet i
Sverige. Några andra förslag är att förstärka investeringsfrämjande i sektorer
med hög svensk konkurrenskraft som IT, telekom och life science, samt att
kraftsamla för att få EU-myndigheten European Medicines Agency (EMA)
till Sverige.

I Sieps rapport är den huvudsakliga slutsatsen att Storbritannien har gjort
avtryck på unionens utveckling, inte minst inom politikområden som är
viktiga för Sverige i EU-samarbetet.



För svenskt vidkommande innebär därför Brexit en särskilt stor utmaning.
Sverige behöver anpassa sitt EU-arbete till de nya omständigheterna för att
säkerställa framtida inflytande i EU, både i det dagliga förhandlingsarbetet
och i frågor av mer långsiktig betydelse. Arbetet med att förbättra
samarbetet med andra medlemsstater behöver därför stärkas ytterligare.

I maj 2017 presenteras även Vetenskapsrådet och Vinnovas rapport som
analyserar vad ett utträde innebär för svenskt och europeiskt innovations-
och forskningssamarbete med Storbritannien, och fler rapporter är på väg
inom många fler områden.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Seminarium om EU:s framtid: Det
är dags att satsa på människorna
Publicerad 27 mars 2017

Låt EU ta rollen som ledande global aktör och tydligt
visa vad vi står för. Gör ekonomiska krisen till ett fönster
av möjligheter. Detta var några av de uppmaningar som
gavs under det seminarium, som TCO arrangerade i
veckan om EU:s framtid.
För att lyfta Romfördagets 60-årsdag den 25 mars anordnade TCO i tisdags
ett seminarium på temat EU:s framtid. Medverkade gjorde EU- och
handelsminister Ann Linde, Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-
kommissionen i Sverige, samt TCO:s ordförande Eva Nordmark.

Eva Nordmark inledde seminariet med att uppmana EU att ta en ledande roll
globalt, och stå upp för sina grundläggande värderingar. Hon hoppas att
europiska ledare redan i helgen, när de besöker toppmötet i Rom, kommer
att sätta ner foten och göra utfästelser kring vad unionen vill och vad de står
för. Ett viktigt agerande i denna tid, när det råder en stor EU-skepticism
bland vissa politiska grupper i flera av de europeiska länderna.

Under seminariet gavs publiken en bild av nuläget och vilka utmaningar EU
står inför. Bilden ramades in av en historisk kontext som visade vad unionen
hittills uppnått. Deltagarna höll med om att EU:s största bragd är den
bibehållna freden sedan andra världskriget.

- 30 miljoner dog i första och andra världskriget. Vi har absolut inte uppnått
allt, men medlemsländerna har i alla fall slutat att skjuta på varandra,
kommenterade Katarina Areskoug Mascarenhas.

En annan gärning är införandet av den inre marknaden. Det har bl.a.
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resulterat i att samtliga medlemsländer enats om en produktreglering, vilket
framförallt gynnar små- och medelstora företag.

- För svensk del har denna utveckling varit avgörande, kommenterar Ann
Linde. 70 procent av svensk export går till den inre marknaden. Det finns
handelshinder kvar, men vi arbetar på för att få bort dem. Marknaden har
också bidragit till att EU har minst ekonomiska klyftor i jämförelse med
övriga kontinenter.

EU är dessutom världens största handelspartner, den största biståndsgivaren
och ledande inom miljöområdet.

- De positiva konsekvenserna är viktigt att påminna sig om när vi nu står
inför ett antal utmaningar, menar Katarina Areskoug Mascarenhas.

För utmaningarna är flera. En av de största är arbetslösheten för unga under
25 år, som idag ligger på 18,6 procent. Det finns således en risk att dagens
ungdomar får en sämre ekonomisk situation än sina föräldrar.

Andra utmaningar rör befolkningen i stort. Populationen minskas successivt,
vilket påverkar Europas globala ställning. År 1900 stod befolkningen för 1/4
av världens folk. År 2016 var endast 4 % européer. Parallellt kommer
Europa år 2030 ha världens äldsta befolkning, vilket kommer att ge
konsekvenser för vårt välfärdssamhälle.

Ann Linde lyfte under seminariet migrationsfrågan och anser att EU inte levt
upp till kraven på detta område.

- EU har lyckats med att förstärka de yttre landsgränserna, men de enskilda
länderna har inte tagit ansvar för flyktingströmmarna, menar Ann Linde.

En viktig programpunkt på helgens toppmöte i Rom är presentationen av
Jean-Claude Junckers vitbok om de fem framtida scenarierna för EU.

- Nu är det en viktig uppgift för EU:s ledare att sprida vitbokens budskap till
allmänheten. Samtidigt måste vi börja diskutera vad vi ska göra nu
tillsammans med civilsamhället och relevanta aktörer. En vanlig fråga jag får
från media, är vilket scenario jag vill välja. Vi ska inte svara förrän vi har
diskuterat, menar Ann Linde.

- Det är inte heller säkert att vi väljer ett scenario. Det kan bli en
kombination, tillägger Katarina Areskoug Mascarenhas.



Den ekonomiska krisen inom EU har lett till ökad ojämlikhet och en
grogrund för populism, men på många håll kan vi nu se en positiv vändning.
Katarina menar att det ger utrymme för satsningar.

- Vi spår en ökad tillväxt i alla länder och det ger möjlighet att göra rätt
satsningar. Att fokusera på att skapa fler jobb och bygga upp
trygghetssystemet i de länder där det brister, säger hon.

- Många upplever att de senaste 10 åren har EU fokuserat på att rädda
bankerna. Nu måste vi se till att fördela tillväxten och satsa på människorna,
tillägger Ann Linde.

Seminariet avrundades med en diskussion om Brexit, där samtliga deltagare
var överens om att frihandel blir svårare utan Storbritannien.

- I en värld där USA stärker protektionismen och Storbritannien är på väg att
lämna den inre marknaden, är minskad handel det som oroar mig mest,
menar Ann Linde.

En fråga från publiken rörde var deltagarna trodde att EU befinner sig år
2025.

Katarina Areskoug Mascarenhas var säker på att samarbetet kommer att
fortsätta, hon menade att det inte finns något alternativ.

Ann Linde ansåg att vilken position EU har, framförallt beror på om vi
lyckas skapa ett fungerande system kring migrationen. En annan avgörande
fråga är vad Donalds Trumps roll kommer att vara. En tredje om vi kommer
att ha ett handelskrig eller inte. Frågorna är svåra att svara på i dagsläget.

Eva Nordmark menar att vi avgör vår framtid genom politiska reformer och
ett bra ledarskap. Hon menar att vi måste sätta in rätt insatser nu för att
skapa ökad sysselsättning och ökad investering i forskning. Först då kan vi
skapa ett mer hållbart och jämställt Europa, och avslutar seminariet med
orden: Man kan aldrig missa en bra kris för att ta sig ur den.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde lanserar regeringens
EU-prioriteringar
Publicerad 15 mars 2017

Den 15 mars lanserade Ann Linde regeringens EU-
prioriteringar för 2017 i riksdagen. Jobb och tillväxt,
miljö- och klimat och en solidarisk flykting- och
migrationspolitik fortsätter att vara regeringens
prioriterade EU-frågor.
Varför tar regeringen fram övergripande prioriteringar för EU-
arbetet?

– För att vi som ett mellanstort land i EU ska kunna göra skillnad måste vi
klara av att prioritera. EU ska fokusera på de frågor som skapar störst värde
för medborgarna som inte kan hanteras endast på nationell nivå, säger Ann
Linde.

Vilka är regeringens övergripande EU-prioriteringar?

– Det kortfattade svaret är schyssta jobb, miljö och klimat och migration och
säkerhet. Regeringen kommer fokusera på att det ska vara ordning och reda
både på svensk och på europeisk arbetsmarknad. Samtidigt måste EU visa
ledarskap i kampen mot klimatförändringar och genomföra Parisavtalet. Och
även om det gjorts vissa framsteg inom migrationsområdet återstår att få ett
nytt fungerande asylsystem på plats, där alla EU:s länder tar ansvar för att ta
emot människor på flykt.

Finns det någon fråga som är särskilt viktig för dig?

– Jag tycker samtliga tre prioriterade områden är viktiga. De är avgörande
frågor inte bara för EU utan också för våra medborgares möjlighet att leva
goda liv. Därför vill jag få igång en mer omfattande diskussion om EU-frågor
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hos vanliga svenskar. Under året kommer jag att arbeta vidare med att stärka
delaktigheten i regeringens EU-arbete.

På vilket sätt tar du som EU-minister frågorna vidare?

– Jag använder EU-prioriteringarna nästan dagligen. Oavsett om jag är på
ministermöten eller om jag pratar om EU:s framtid så faller jag tillbaka på
våra gemensamma prioriteringar, säger Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet slutförde
förberedelserna inför Europeiska
rådet
Publicerad 08 mars 2017

På Allmänna rådets möte 7 mars slutförde EU-
ministrarna förberedelserna inför Europeiska rådet
genom att diskutera ett utkast till slutsatser.

Europeiska rådets vårmöte

Allmänna rådet slutförde förberedelserna inför Europeiska rådet 9-10 mars
genom att diskutera ett utkast till slutsatser. Fokus för EU-ledarnas möte
kommer att ligga på jobb, tillväxt och konkurrenskraft.

EU-ledarna kommer även att se över vilka framsteg som gjorts i arbetet med
att hindra människosmugglingen och att fler liv går till spillo på Medelhavet.
De kommer också att diskutera den sårbara politiska situationen på västra
Balkan.

Halvtidsöversyn av EU:s budgetram för perioden
2014–2020

Rådet enades om att anpassa EU:s fleråriga budgetram för perioden 2014–
2020 till unionens nya prioriteringar. De överenskomna ändringarna innebär
en ökning av EU:s stöd till arbetet med att hantera migrationskrisen, stärka
säkerheten, främja tillväxten och skapa arbetstillfällen.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet diskuterar utkast
till slutsatser inför Europeiska
rådet
Publicerad 01 mars 2017

EU-ledarnas nästa möte är det som upptar Allmänna
rådets möte 7 mars. EU-ministrarna kommer då att
förbereda Europeiska rådet genom att diskutera ett
utkast till slutsatser. Ministrarna förväntas även
behandla en rapport om den europeiska terminen och
ordförandeskapet kommer att informera om
genomförandet av det interinstitutionella avtalet om
bättre lagstiftning.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Rådet kommer att förbereda mötet i Europeiska rådet 9–10 mars genom att
diskutera ett utkast till slutsatser.

Regeringen ser positivt på att tillväxtfrågor ges ett stort utrymme vid
Europeiska rådets kommande möte och välkomnar förslaget till prioriteringar
för den ekonomiska politiken i den årliga tillväxtöversikten och att samspelet
mellan social rättvisa och hållbar tillväxt tydliggörs.

Vidare stödjer regeringen att inremarknadsfrågorna kommer att lyftas fram, i
synnerhet tjänstepaketet som i stort handlar om att undanröja kvarvarande
hinder på den inre marknaden och därmed få EU:s tjänstedirektiv att fungera
bättre.

Europeiska terminen
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Ministrarna kommer också att behandla en sammanfattande rapport om
rådets bidrag till den europeiska planeringsterminen 2017.

Genomförandet av det interinstitutionella avtalet om
bättre lagstiftning

Det maltesiska ordförandeskapet kommer att informera rådet om
genomförandet av det interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning som
trädde i kraft 13 april 2016.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige vid mötet i Allmänna
rådet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Det första regionala EU-
handslaget – Skellefteå
Publicerad 28 februari 2017

Den 22 februari ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Europaforum Norra
Sveriges ordförande Erik Bergkvist.
Handslaget ägde rum i Skellefteå och var det första EU-handslaget med
regionala aktörer.

- För att delaktigheten ska förbättras på riktigt krävs att många är med och
bidrar, sade Ann Linde.

- Därför känns det jättekul att ingå det första regionala EU-handslaget med
Europaforum Norra Sverige.

Erik Bergkvist berättade att Europaforum Norra Sverige har betytt mycket
för de fyra nordligaste regionerna.

- Vi har i många år arbetat för att gemensamt positionera oss i frågor som är
viktiga för våra regioner. Det har hjälpt oss få genomslag för vår politik, sade
han.

I EU-handslaget åtog sig Europaforum Norra Sverige bland annat att hjälpa
kommuner och landsting som är intresserade av att skapa liknande
samarbetsstrukturer. För att öka medborgarnas kunskap om EU-arbetet
kommer Europaforum Norra Sverige även att sprida forumets
ställningstaganden i sociala medier.

- Vi når många, men inte alla. Att vi ingår det här EU-handslaget motiverar
oss att göra mer, sade Erik Bergkvist.
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Under året planeras fler regionala EU-handslag runt om i landet.

I Skellefteå träffade EU- och handelsministern även runt 400 elever från
Brännanskolan och Baldergymnasiet. Skolorna är del av Europaparlamentets
nystartade ambassadörsskoleprogram.



Artikel från Utrikesdepartementet

Myndighetsforum om stärkt
delaktighet i EU-arbetet
Publicerad 17 februari 2017 Uppdaterad 17 februari 2017

Den 13 februari välkomnade EU- och handelsminister
Ann Linde 40 myndighetschefer för en dialog om deras
arbete med samråd och information kring EU-relaterade
frågor. Myndighetsforumet var en av de åtgärder
regeringen åtog sig att vidta i EU-handslaget den 7
december 2016 och är ett led i regeringens arbete med
att stärka individers och organisationers insyn och
delaktighet i frågor som beslutas på EU-nivå.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde med att reflektera kring det EU-
motstånd som växer i dagens Europa och att vi måste ta denna utveckling på
allvar.

– Ansvaret för att stärka medborgarnas förtroende för det demokratiska
systemet och för EU-samarbetet ligger hos oss alla. Vi måste hitta vägar för
att se till att medborgare kan vara delaktiga även i beslut som fattas på EU-
nivå.

EU- och handelsministern framhöll bland annat vikten av samråd och
information och menade att det finns ett behov av att komplettera informella
kontaker med mer formaliserade samrådsformer.

– Rätten att ha inflytande i frågor som beslutas på EU-nivå får inte vara
beroende av att man råkar känna rätt handläggare vid rätt myndighet, sade
Ann Linde.

EU- och handelsministern pekade även på behovet av att öka tillgången till
information om myndigheternas EU-relaterade arbete.
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– En grundförutsättning för att vara delaktig är att medborgare vet vad
myndigheterna gör på EU-nivå. Även tekniskt svåra frågor kan vara
betydelsefulla, därför behöver myndigheter informera om sitt EU-arbete.

Myndighetsforumet fortsatte med en genomgång av det regelverk och de
styrningsinstrument som ligger till grund för myndigheternas arbete när det
gäller samråd och information, och om hur ansvarsfördelningen mellan
regering och myndigheter skiljer sig åt i olika faser av beslutsprocessen.

Deltagarna fick även ta del av Statskontorets rapport "Myndigheters arbete
med frågor om delaktighet i EU" som visar på behovet av att myndigheter
skapar mer formaliserade och öppna samrådsformer samt tar ett större
ansvar för att informera om sitt EU-arbete. Rapporten lyfter även fram att
regeringen har ett ansvar för att tydliggöra sina förväntningar på
myndigheternas samråd i det EU-relaterade arbetet.

Gruppdiskussion om myndigheternas EU-arbete

En stor del av myndighetsforumet var avsatt för diskussion och
erfarenhetsutbyte. Bland annat presenterade företrädare för
Kommerskollegium, Naturvårdsverket och Jordbruksverket hur de samråder
och informerar om sitt EU-arbete.

I en efterföljande gruppdiskussion fick övriga deltagare möjlighet att berätta
om sin myndighets EU-arbete. Utifrån ett antal frågeställningar diskuterade
de bland annat kunskapsläget i myndigheterna samt möjligheten att förbättra
delaktigheten i det EU-relaterade arbetet. De resonerade även kring vilket
stöd som kan behövas från regeringen för att få till stånd en förändring i
arbetet, såsom en utökad dialog.

Myndigheterna berörs på olika sätt

I den efterföljande paneldiskussionen med EU- och handelsminister Ann
Linde, Statskontoret, Brottsförebyggande rådet, Arbetsgivarverket, Sieps,
Arbetsmiljöverket och Kemikalieinspektionen konstaterades att myndigheter
arbetar med dessa frågor på väldigt olika sätt. Många framhöll att deras
myndighet kan göra mer för att informera och samråda om det EU-relaterade
arbetet, även om en del redan görs. Samtidigt menade de att myndigheter
berörs av EU samarbetet på olika sätt, och att de därför har olika
förutsättningar för att arbeta med delaktighet i EU-arbetet.



Vidare framhöll ett antal myndigheter att det är bra att de ges möjlighet att
utbyta erfarenheter och idéer. Vissa efterfrågade en tydligare signal från
regeringen om vad som ska informeras och samrådas om.

Avslutningsvis tackade EU- och handelsministern för en givande dialog och
uppmanade deltagarna att fortsätta diskutera frågor om information och
samråd i det EU-relaterade arbetet.

– Jag vill att ni tar hem frågan om delaktighet till era ledningsgrupper. Gör vi
detta perfekt? Om ni kommer fram till att ni inte gör det perfekt - fundera på
vad ni kan göra annorlunda, sade Ann Linde.

Läs mer om EU-handslaget - för ökad delaktighet



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit ska inte påverka svenskar i
Storbritannien
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Vid tisdagen 14 februari tog EU-minister Ann Linde
emot David Davis, minister för Storbritanniens utträde
ur EU. Vid tisdagens pressträff framhöll båda
ministrarna hur viktigt besöket var, och att Sverige och
Storbritannien är goda vänner och allierade.
Ambitionen för Sverige och Storbritannien är att fortsätta att ha en god
relation, även efter att Storbritannien lämnar EU. Storbritannien är Sveriges
tredje största exportmarknad, cirka tusen svenska företag är på plats i
Storbritannien, och cirka 100 000 bor i landet.

– Ni har tagit beslutet att lämna EU och det respekterar vi. Nu vill vi
fortsätta tillsammans på nytt sätt. Vi har haft goda diskussioner om var vi är i
förberedelserna inför det, sa Ann Linde.

– Vi försvinner ju inte, vi kommer att fortsätta vara goda européer, sa David
Davis och nämnde en rad frågor där det är viktigt för Storbritannien att
fortsätta samarbetet med EU:s medlemsländer.
– Vi vill ha bra och konstruktiva relationer i alla dessa frågor. Det är för allas
bästa, inte bara för Storbritannien.

David Davis betonade också att svenskar som bor och arbetar eller studerar i
Storbritannien även i fortsättningen kommer att kunna bo kvar och ha en
stabil tillvaro i landet. Han försäkrade också att man från brittiskt
myndighetshåll inte tolererar den främlingsfientlighet som de senaste
månaderna drabbat svenskar bosatta i Storbritannien.

– Vi är skarpt kritiska, sa David Davis.
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Storbritannien räknar med att "skilsmässoförhandlingarna" med EU-
kommissionen ska vara på plats senast i slutet av mars. Först därefter kan
man förhandla om avtal.

– Först måste man göra klart "skilsmässan", sedan kan man förhandla om hur
det framtida samarbetet ska se ut. Då börjar förhandlingarna på en gång – en
rivstart verkligen, sa Ann Linde.

 



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sakråd ny metod för att inhämta
kunskaper från civilsamhället
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Regeringen har infört en ny arbetsmetod, kallad sakråd,
för att på ett systematiskt sätt ta vara på civilsamhällets
expertis i olika sakfrågor. Sakråd kompletterar andra
former av samråd och ökar kvaliteten i regeringens
underlag.
- Regeringen vill stärka det civila samhällets röster, säger Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke. Tack
vare metoden sakråd kan Regeringskansliet få del av kunskap från det civila
samhället på ett mer effektivt och transparent sätt.

Syftet med sakråd är att bidra till att höja kvaliteten i regeringens underlag
genom att fördjupa och bredda regeringens kunskap och perspektiv i frågor
där det civila samhällets organisationer har viktiga bidrag att ge. Sakråd
initieras av Regeringskansliet. Metoden är flexibel och kan användas i olika
omfattning och i alla typer av frågor inom Regeringskansliet, t.ex. för en tidig
dialog eller när det finns behov av snabb kunskapsinhämtning. Vid behov
kan även andra aktörer än det civila samhället bjudas in att delta.

Information om pågående och avslutade sakråd kommer att publiceras på
regeringens webbplats.

Principer till grund för sakråd

Metoden sakråd utgår från de sex principer som är grunden för regeringens
politik för det civila samhället: självständighet och oberoende, dialog,
kvalitet, långsiktighet, öppenhet och insyn samt mångfald. 

- I och med mångfaldsprincipen bejakar regeringen olika synsätt inom
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civilsamhället, säger Maria Nilson på enheten för demokrati och det civila
samhället på Kulturdepartementet, som har hållit i arbetet med att ta fram
sakråd.

Det civila samhället har spelat en viktig roll i framtagandet av sakråd – drygt
100 organisationer har medverkat i arbetet. Sakråd har också testats i flera
pilotfall under 2016.

Brett användande av sakråd

Sakråd börjar nu användas brett inom Regeringskansliet. Först ut är ett
sakråd arrangerat av EU- och handelsminister Ann Linde. Sakrådet kallas
EU-sakråd och handlar om Europeiska kommissionens förslag till
tjänstepaket och åtgärder på tjänsteområdet. Inbjudna är företrädare för
arbetsmarknadens parter, intresseorganisationer och berörd myndighet.

- Sakråden ger en bra struktur och inramning för dialoger som vi har med det
civila samhället och andra aktörer. De kommer att vara en viktig del av
regeringens arbete för att stärka samrådsformerna och öka delaktigheten i
EU-arbetet, säger Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar förberedde vårens
möte i Europeiska rådet
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

När Allmänna rådet träffades i Bryssel 7 februari
förberedde ministrarna vårens möte i Europeiska rådet.
Ministrarna antog även slutsatser om den europeiska
åklagarmyndigheten och beslutade att rekommendera
förlängda tillfälliga gränskontroller i fem medlemsstater.
På mötet lade också EU-kommissionen fram sitt
meddelande om hållbar utveckling.

Förberedelser inför vårens möte i Europeiska rådet

Ministrarna i Allmänna rådet inledde förberedelserna inför vårens möte i
Europeiska rådet genom att diskutera en preliminär dagordning. Europeiska
rådet, som äger rum 9–10 mars, kommer att fokusera på tillväxt, jobb och
konkurrenskraft. EU:s ledare kommer särskilt att granska medlemsstaternas
reformansträngningar och bedöma framstegen när det gäller att genomföra
EU-prioriteringar såsom att ytterligare fördjupa den inre marknaden. Stats-
och regeringscheferna kommer också att utvärdera genomförandet av
slutsatserna om säkerhet och försvar från Europeiska rådets möte i
december. Mot bakgrund av den senaste tidens händelser kommer även EU:s
yttre förbindelser att diskuteras.

Europeiska åklagarmyndigheten

Allmänna rådet konstaterade att det saknas enhälligt stöd för förslaget att
inrätta en europeisk åklagarmyndighet. Om minst nio medlemsstater är
överens skulle förslaget kunna överlämnas till Europeiska rådet för
diskussion i ett sista försök att uppnå enighet.
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Regeringen har meddelat att Sverige inte avser delta i den europeiska
åklagarmyndigheten.

Förlängning av kontrollerna vid de inre gränserna

Rådet rekommenderade att Österrike, Tyskland, Danmark, Sverige och
Norge förlänger de tillfälliga gränskontrollerna, som upphör att gälla 11
februari, i högst tre månader. Kontrollerna gäller specifika gränser i de fem
länderna och bör begränsas till vad som är absolut nödvändigt för att bemöta
det allvarliga hot som den fortsatta risken för irreguljära migranters
sekundära förflyttningar leder till.

För Sveriges del gäller beslutet de svenska hamnarna i polisregionerna syd
och väst samt vid Öresundsbron.

EU-kommissionens meddelande om hållbar
utveckling

Under mötet lade EU-kommissionen fram sitt meddelande om hållbar
utveckling. Meddelandet är framförallt en översikt av EU:s nuvarande
politiska processer och åtaganden inom området hållbar utveckling. I
meddelandet beskriver EU-kommissionen bland annat hur EU ska uppfylla
målen i Agenda 2030, som FN:s generalförsamling antog 25 september 2015.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige vid Allmänna rådets
möte i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet förbereder
Europeiska rådets möte i mars
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

När Allmänna rådet träffas i Bryssel 7 februari kommer
ministrarna med ansvar för EU-frågor att förbereda
Europeiska rådets möte 9–10 mars. Ministrarna
förväntas även följa upp Europeiska rådets möte 15
december och EU-kommissionen kommer på mötet att
lägga fram sitt meddelande om hållbar utveckling.

Förberedelser inför Europeiska rådet 9-10 mars

Ministrarna i Allmänna rådet kommer att inleda förberedelserna inför
Europeiska rådets möte 9–10 mars 2017. När EU:s ledare träffas vid detta
möte förväntas bland annat extern säkerhet och försvar stå på dagordningen.

Uppföljning av Europeiska rådet 15 december förra
året

Allmänna rådet kommer även att följa upp Europeiska rådets möte 15
december 2016. Sverige anser att den mer systematiska processen för
uppföljning av Europeiska rådets slutsatser är en bra metod för att följa upp
de beslut som tidigare fattats. Regeringen välkomnar särskilt uppföljningen
på migrationsområdet där genomförandet det senaste året har visat på
brister.

EU-kommissionens meddelande om hållbar
utveckling
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Under mötet kommer EU-kommissionen att lägga fram sitt meddelande om
hållbar utveckling för EU-ministrarna. Meddelandet är framförallt en
översikt av EU:s nuvarande politiska processer och åtaganden inom området
hållbar utveckling. I meddelandet redovisar EU-kommissionen bland annat
EU:s arbete med att uppfylla målen i Agenda 2030 och föreslår ett antal nya
åtaganden för att integrera agendans mål i nya EU-initiativ.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i Allmänna rådet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde lyfter fram
affärsmöjligheter i FN-systemet
Publicerad 11 januari 2017 Uppdaterad 11 januari 2017

I gårdagens interpellationsdebatt i riksdagen lyfte handels- och EU-minister
Ann Linde fram svenska företags möjligheter att sälja varor och tjänster till
FN. Hans Rothenberg (M) har frågat om vilka initiativ som tagits i frågan.
Ann Linde:

- Sverige har ett stort engagemang för FN. Därför vill vi att fler svenska
företag ska upptäcka att FN-marknaden är intressant. De kan göra en stor
skillnad. Svenska företags kompetens efterfrågas allt mer. I grund och botten
handlar det om att vi till FN ska lyfta fram Sveriges styrka: innovation,
hållbarhet och systemintegration. Det finns särskilt god potential att här i
Sverige utveckla och leverera lösningar som FN behöver. På den humanitära
sidan kan de exempelvis bidra till att bättre hjälpa människor på flykt och i
nöd.

Sveriges exportstrategi har ett kapitel som heter "ökat utbyte med
internationella organisationer". Här handlar det om att i främjandet lyfta
fram alla outnyttjade affärsmöjligheter som finns i FN, men även i
upphandlingar finansierade av utvecklingsbanker, EU och stora
forskningsanläggningar. År 2015 köpte FN-systemet varor och tjänster för
17,2 miljarder US-dollar, varav 0,2 % från Sverige. UD tagit fram en strategi
för affärsfrämjande gentemot FN-systemet. Business Sweden utvecklar
affärsområdet. Det handlar om kunskap och global närvaro, men också att i
FN-arbetet bevaka hur upphandlingen tillämpas och utvecklas:

- Rätt använd, kan hållbar upphandling vara ett kraftfullt instrument för att
bättre möta de globala utmaningar vi står inför: att uppfylla
hållbarhetsmålen, att möta flyktingkrisen, att skapa och bevara fred.
Dessutom kan det göra FN-systemet effektivare, säger Ann Linde.
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Se Ann Lindes inlägg i interpellationsdebatten här:



Artikel från Utrikesdepartementet

Kampen mot korruption central
fråga för regeringen
Publicerad 12 december 2016 Uppdaterad 12 december 2016

Den 9 december var det den internationella dagen mot
korruption. Kostnaden för korruption uppskattas till mer
än 5 procent av den globala bruttonationalprodukten
(BNP), enligt World Economic Forum. För den svenska
regeringen är kampen mot korruption en angelägen
fråga.
- Stora värden i den internationella handeln går förlorade genom denna
"extrakostnad" för företag, medborgare och konsumenter. Inte minst
uteblivna skatteintäkter som borde komma alla medborgare till del. Det är
därför viktigt att ta upp kampen mot korruptionen, säger EU-och
handelsminister Ann Linde .

Sverige är ett handelsorienterat land med många framgångsrika företag som
gör affärer i de flesta delar av världen. Handel och investeringar är i grunden
positivt genom att det bidrar till tillväxt och välstånd, samt för länder och
folk närmare varandra. För att öka tillväxten måste andelen exporterande
företag öka, framför allt på tillväxtmarknader som Asien, Afrika och
Latinamerika. Regeringens exportstrategi syftar till just detta. Men ökad
handel innebär också en ökad risk för korruption., i synnerhet när man gör
affärer på komplexa marknader. Det ställer därför ökade krav på ett socialt,
miljömässigt och ekonomiskt hållbart företagande. Kampen mot korruption
är central i det sammanhanget.

Korruption handlar om att missbruka sin ställning för egen vinning på
bekostnad av andra. Forskning visar att utbredd korruption hämmar
tillväxten, snedvrider konkurrensen och minskar företagens investeringsvilja.
Bara misstankar om korruption påverkar medborgarnas förtroende för olika
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samhällsfunktioner, och undergräver rättsstatens legitimitet. Korruption är
också ett hinder för utveckling, bland annat då många företag drar sig för att
investera i utvecklingsländer. Det bidrar till att förvärra fattigdomen och
situationen när det gäller mänskliga rättigheter, miljöhänsyn och
arbetsvillkor. Korruptionen är därmed en rejäl hämsko för att uppnå de nya
globala hållbarhetsmålen i Agenda 2030. Den leder helt enkelt till stora
välfärdsförluster för hela samhället.

Sverige är i dag ett av de länder i världen som bedöms ha lägst korruption,
men inte heller Sverige är inte helt befriat från detta och genom globalisering
förändras hotbilden. Kampen mot korruption är ett gemensamt intresse för
regeringen, företag, myndigheter och det civila samhället.

På politisk nivå finns en medvetenhet om de utmaningar som många företag
står inför, särskilt vid affärer på utmanande marknader. Ett oansvarigt
politiskt styre och svaga institutioner med låga löner och bristfällig kontroll,
är en grogrund för korruption. De företag som inte vill betala mutor riskerar
att förlora affärsmöjligheter.

Samtidigt kan allt fler företag konstatera att korruption i längden är ett
dyrbart sätt att göra affärer. Det finns flera exempel på hur en
korruptionsskandal i en del av världen påverkar ett företags rykte och
kommersiella utsikter i andra delar av världen. Den krishantering och
skadekontroll som följer är också kostsam. Sedan 2012 har företagens ansvar
tydliggjorts genom den skärpta lagen som gör att det numera är straffbart att
indirekt bidra till mutbrott genom bristfällig kontroll.

Företagen spelar en central roll i kampen mot korruption. Regeringen
förväntar sig att de svenska företagen tillämpar en tydlig
antikorruptionspolicy. Uppförandekoder som utarbetats av
näringslivsorganisationer eller av företagen själva, är viktiga komplement till
gällande lagstiftning. Företagen bör också samarbeta med andra i kampen
mot korruption. Hur det lyckas beror bland annat på hur väl företag
upprätthåller integritet i såväl budgivning och förhandlingar som
genomförande av kontrakt.

Kampen mot korruption kräver också ett starkt internationellt samarbete.
Regeringen fäster stor vikt vid arbetet inom ramen för FN:s konvention mot
mutor och OECD:s konvention om bekämpande av bestickning av utländska
offentliga tjänstemän i internationella affärsförhållanden. FN:s Global
Compact och OECD:s riktlinjer för multinationella företag innehåller också
viktiga riktlinjer för att främja ett ansvarsfullt företagande, bland annat när



det gäller öppenhet och antikorruption.

Arbetet mot korruption är en prioriterad fråga för Sverige. Regeringens
ansvar är att verka för en tydlig lagstiftning, starka offentliga institutioner
och ett aktivt antikorruptionsarbete såväl i Sverige som i det mellanstatliga
samarbetet. Kampen mot korruption är också en central del i regeringens
mer ambitiösa politik för ett hållbart företagande.



Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgningsfrågor på allmänna
rådets dagordning
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

När allmänna rådet träffas i Bryssel 13 december
förväntas ministrarna bland annat att anta
rådsslutsatser om utvidgningsfrågor samt förbereda
Europeiska rådets möte 15 december.

Utvidgningspaketet

Ministrarna inleder med en diskussion om kommissionens årliga
utvidgningspaket. Ministrarna kommer att diskutera Turkiet och länderna på
västra Balkan. Regeringen ser utvidgningen som en viktig del för att skapa
stabilitet och utveckling i EU:s närområde och verkar för att EU ska ha
balans mellan fortsatt engagemang och tydliga budskap om vikten av
fortsatta framsteg i kandidatländerna.

Förberedelser inför Europeiska rådet 15 december

Europeiska Rådet kommer att behandla frågor som rör migration, det
gemensamma asylsystemet, EU-samarbetet om extern säkerhet och försvar.
Europeiska rådet kommer också att lyfta frågan om ungdomsarbetslöshet.

Regeringen är positiv till en fortsatt diskussion och uppföljning av
migrationsfrågorna. Den hoppas att EU så snart som möjligt hittar en rättvis
och fungerande lösning för det gemensamma asylsystemet. Gällande den
Europeiska säkerhetsagendan betonar regeringen särskilt betydelsen av
förebyggande åtgärder. Regeringen välkomnar arbetet med fortsatta insatser
för att bekämpa ungdomsarbetslösheten.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i allmänna rådet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med
arbetsmarknadens parter
Publicerad 06 december 2016 Uppdaterad 22 februari 2017

Den 7 december ingick EU- och handelsminister Ann
Linde två EU-handslag. Ett med LO, TCO, Saco,
Sveriges Kommuner och Landsting, Svenskt Näringsliv
och Arbetsgivarverket och ett med Europaparlamentet
och EU-kommissionens kontor i Sverige. Handslagen är
startskottet på ett arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget i Sverige när det gäller
frågor som beslutas på EU-nivå.
I utredningen "EU på hemmaplan" (SOU 2016:10), som överlämnades till
regeringen i början av året, framkom att det finns brister i kunskapen om EU
i Sverige. Utredningen visar även på brister när det gäller möjligheten till
delaktighet för medborgare och civilsamhälle.

Samtidigt är det svåra i tider i Europa, där populistiska och nationalistiska
stämningar har ökat. För att Sverige ska ha en stark röst i EU är
medborgarnas förtroende och stöd av helt avgörande betydelse.

Vid EU-handslaget presenterade regeringen och parterna åtgärder som var
och en kommer att vidta för att bidra till ökad kunskap, information och
stärkt delaktighet i EU-arbetet i Sverige. Rosaline Marbinah från Landsrådet
för Sveriges ungdomsorganisationer (LSU) talade även om deras EU-arbete
och om EU ur ett ungdomsperspektiv.

EU-handslaget den 7 december är början på arbetet med att stärka
delaktigheten, kunskapen och engagemanget kring EU-frågor. Fler EU-
handslag kommer att ingås med andra centrala aktörer runt om i landet.
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Deltagare:

Markus Bonekamp, chef för Europaparlamentets informationskontor i
Sverige

Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-kommissionens
representationskontor i Sverige

Karl-Petter Thorwaldsson, ordförande, LO

Eva Nordmark, ordförande, TCO

Göran Arrius, ordförande, SACO

Carola Lemne, VD, Svenskt Näringsliv

Lena Dahl, tf VD, Sveriges kommuner och Landsting (SKL)

Eva Liedström Adler, generaldirektör, Arbetsgivarverket

Rosaline Marbinah, vice ordförande, LSU



Artikel

Ministrar överens om förbättrad
handel online
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 01 december 2016

Det ska bli bättre för konsumenter som handlar på nätet
i EU. Det kom ansvariga ministrar överens om på
rådsmöte i Bryssel den 28-29 november. Sverige har
varit pådrivande i förhandlingarna om omotiverad
geoblocking och EU- och handelsminister Ann Linde
var mycket nöjd efter mötet.
- Det är en seger för konsumenternas möjlighet att handla online utan
diskriminering, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Överenskommelsen ska underlätta för gränsöverskridande handel för
konsumenter och företag i EU. Kunder ska till exempel inte hindras från att
söka bättre erbjudanden online i andra EU-länder.

Nu vidtar förhandlingar mellan rådet och Europaparlamentet om ett slutligt
beslut. Målet är ett slutligt beslut snarast möjligt.

Sverige skyndar på patentreformen

Sverige och Benelux-länderna vill snabba på ett godkännande det enhetliga
patentsystemet i Europa. Därför presenterade Sverige ett gemensamt
dokument om vikten av att Storbritannien ratificerar, godkänner,
patentsystemet, något som är nödvändigt för ikraftträdandet.

Storbritannien meddelade på mötet att de avser att ratificera patentsystemet.
Det är nu 14 medlemsländer som ratificerat och därmed är det möjligt med
ett ikraftträdande under våren 2017.

https://www.regeringen.se/


Rymdstrategi för Europa

På den forskningspolitiska delen av mötet diskuterade ministrarna bland
annat en europeisk rymdstrategi. Kommissionen föreslår bland annat en ökad
användning av jordobservationsdata från Copernicus och det europeiska
navigerings- och positionsinstrumentet Galileo.

Sverige anser det är viktigt med tillgång till data för tjänster för ökad
samhällsnytta och att strategin bidrar till tillväxt, konkurrenskraft och
sysselsättning.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Sverige sätter patentreformen på
EU-agendan
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige tar upp frågan om det enhetliga
patentsystemets ikraftträdande på rådsmötet i Bryssel
den 28-29 november. Det är i nuläget oklart om
Storbritannien kan ratificera patentsystemet i närtid och
Sverige vill skynda på ikraftträdandet. Rådet för
konkurrenskraft och inre marknad diskuterar även
gränsöverskridande e-handel och europeisk
rymdverksamhet
Tillsammans med Belgien, Luxemburg och Nederländerna kommer Sverige
att föreslå hur ikraftträdandet av det enhetliga patentsystemet kan snabbas
på. För att det ska kunna träda ikraft måste Storbritannien ratificera, det vill
säga godkänna, patentsystemet och det är i dagsläget oklart om det kan ske i
närtid.

Patentreformen är efterfrågad av både svensk och europeisk industri och av
stort svenskt intresse.

Förbättrad gränsöverskridande e-handel

Rådet ska dessutom nå enighet om så kallad omotiverad geoblockering.
Åtgärder mot geoblockering ska förhindra att konsumenter diskrimineras
beroende på nationalitet och bosättningsort vid köp av varor och tjänster på
nätet inom EU.

Syftet är att stimulera gränsöverskridande e-handel och öka utbudet av varor
och tjänster för EU:s konsumenter. Europaparlamentet och rådet måste vara
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överens innan ett slutligt beslut kan fattas. Frågan är viktig för regeringen.

Forskning och rymd på agendan

Forskningsministrarna diskuterar bland annat kommissionens förslag till
rymdstrategi för Europa. Den internationella rymdverksamheten genomgår
en snabb utveckling och samhället är beroende av tjänster som
rymdverksamheten möjliggör. Strategin pekar ut inriktning och mål för EU
på rymdområdet.

Kommissionen vill bland annat främja och öka användningen av data och
tjänster såsom till exempel jordobservationsdata från Copernicus och
navigerings- och positionsinformation från Galileo, som är Europas
motsvarighet till GPS.

EU- och handelsminister Ann Linde och statssekreterare Karin Röding
representerar Sverige vid mötet.



Artikel

Allmänna rådet: budget,
Europeiska rådet och
kommissionens arbetsprogram på
dagordningen
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Allmänna rådet kommer vid sitt möte 15 november
framför allt att diskutera kommissionens förslag till
halvtidsöversyn av den fleråriga budgetramen,
förbereda Europeiska rådet i december och ta upp
kommissionens arbetsprogram för 2017.

Halvtidsöversyn av den fleråriga budgetramen

Allmänna rådet ska diskutera kommissionens förslag till halvtidsöversyn av
den fleråriga budgetramen för perioden 2014-2020.

Regeringen anser att utgiftstaken ska respekteras och den totala
utgiftsvolymen vara oförändrad, vilket bland annat värnar den svenska EU-
avgiften. Eventuella ökade utgifter för något ändamål bör finansieras genom
omprioriteringar i form av motsvarande neddragningar.

Förberedelser inför Europeiska rådet 15-16
december

Vid mötet kommer ett utkast till annoterad dagordning inför Europeiska
rådet den 15-16 december att diskuteras. Dagordningen har ännu inte
delgivits medlemsstaterna. Enligt slutsatserna från Europeiska rådet den 20-
21 oktober kommer migration att behandlas. Stats-och regeringscheferna
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förväntas även följa upp arbetet med den globala strategin för Europeiska
unionens utrikes- och säkerhetspolitik.

Kommissionens arbetsprogram 2017

Kommissionen presenterar årligen ett arbetsprogram som anger politiska
prioriteringar samt de initiativ som kommissionen avser att presentera under
det kommande året.

Arbetsprogrammet för 2017 kallas Ett EU som skyddar, försvarar och sätter
medborgarna i centrum. Liksom tidigare år utgör Junckerkommissionens tio
huvudprioriteringar grunden för arbetsprogrammet som innehåller 21 nya
initiativ. Flera av initiativen gäller genomförande av befintliga strategier och
förslag. Bland de nya initiativen finns förslag om en säkerhetsunion,
ungdomsinitiativ, rättvisare beskattning av företag och dataskyddspaket.
Inom utrikes-, säkerhets- och försvarspolitiken presenteras fyra initiativ:
genomförandet av den europeiska handlingsplanen på försvarsområdet,
genomförandet av EU:s globala strategi, en gemensam syrienstrategi och ett
initiativ om partnerskap mellan EU och Afrika.

Regeringen välkomnar i stort kommissionens arbetsprogram för 2017.

Det är positivt att kommissionen behåller fokus på de tio prioriteringar som
den tagit fram för sin mandatperiod.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i Allmänna rådets möte, som hålls
i Bryssel 15 november 2016.

 

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Kommerskollegium överlämnar
omfattande
handelshinderutredning till Ann
Linde
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Regeringen gav Kommerskollegium i december 2015
uppdraget att redovisa de viktigaste handelshindren
som ett led i regeringens exportstrategi. Utredningen
fastslår att EU:s marknad fungerar relativt väl och att en
välfungerande inre marknad är en viktig beståndsdel för
att undanröja hinder.
Generaldirektör för Kommerskollegium, Anna Stellinger, har överlämnat
utredningen "Vad hindrar svensk utrikeshandel" som kartlägger vilka
handelshinder svenska företag möter vid import och export inom och utanför
EU. 850 svenska exporterande och importerande företag har intervjuats och
fått möjlighet att framföra faktiska och upplevda handelshinder inom och
utanför EU.

Kartläggningen fastslår att EU:s marknad fungerar relativt väl och att en
välfungerande inre marknad är en viktig beståndsel för att undanröja hinder.
Därför måste insatserna för att förbättra och fördjupa den inre marknaden
fortgå. Att nå marknader utanför EU är däremot betydligt svårare. Oftast på
grund av krångliga tullprocedurer, tekniska krav samt språkliga och
kulturella skillnader.

- Jag är överraskad att företag uppger att det största hindret är att exportera
till Norge. Det är uppenbart att det behövs mer samtal med Norge för att lösa
de återstående svårigheterna. Men det gläder mig att se en markant
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förbättring av export av tjänster inom EU. Det är tydligt att EU:s nya
tjänstedirektiv gjort stor nytta för företagen, man kan se en markant
förbättring. Slutligen kan jag konstatera att många företag fortfarande
upplever höga tullar och krånglig tullhantering som stora problem vilket
också den här omfattande kartläggningen visar, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbugdet diskuterades
på Allmänna rådet
Publicerad 21 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Översyn av det fleråriga budgetramverket, den så
kallade MFF-översynen, diskuterades på Allmänna
rådets möte i Luxemburg 18 oktober. Likaså
förbereddes Europeiska rådets möte som hålls senare i
veckan.
Översynen av det fleråriga budgetramverket
Medlemsstaterna konstaterade att migration och säkerhet ska prioriteras i
nästa långtidsbudget. Man var också medveten om att flexibiliteten i
budgeten behöver förbättras.

Förberedelser inför Europeiska rådet 20-21 oktober 2016
Allmänna rådet diskuterade utkastet till rådsslutsatser för Europeiska rådet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsavtalet mellan EU och
Kanada tas vidare till Europeiska
rådet
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

När EU:s handelsministrar träffades i Luxemburg 19
oktober stod det klart att 27 av EU:s 28 medlemsländer
troligtvis kan acceptera utkastet till avtal. Två
medlemsländer av de 27 har dock reseverat sig
gällande viseringsfrågor. Ett medlemsland har ännu inte
nått inrikespolitisk enighet om avtalet. Därför tas frågan
nu vidare till Europeiska rådet 20-21 oktober när EU:s
stats- och regeringschefer möts.
CETA har förhandlats under perioden 2009-2014. Förhandlingarna har
bedrivits dels mellan Kanada och EU, dels mellan EU:s medlemsstater.
CETA innebär exempelvis att mer än 99 procent av handelstullarna mellan
EU och Kanada försvinner. Målsättningen är att CETA skrivs på vid det
kommande toppmötet i Bryssel mellan Kanada och EU planerat till den 27
oktober.

Regeringen ser positivt på avtalet och bedömer att CETA är av stort
ekonomiskt intresse för Sverige.

- CETA-avtalet innebär en historisk möjlighet för EU och Kanada att ingå ett
frihandelsavtal, säger EU- och handelsminister Ann Linde som
representerade Sverige vid Utrikesrådet för handelsfrågor som möttes i
Luxemburg 18 oktober.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s ministerråd för allmänna
frågor förbereder nästa veckas
Europeiska råd
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Allmänna rådet, GAC, möts den 18 oktober i
Luxemburg för att förbereda Europeiska rådets möte
20-21 oktober. Rådet får också två lägesrapporter.
Allmänna rådet ska behandla ett utkast till slutsatser som förberedelse till det
kommande mötet mellan EU:s stats- och regeringschefer 20-21 oktober.
Utvecklingen på migrationsområdet, EU:s framtida handelspolitik och EU:s
förbindelser till Ryssland kommer då att diskuteras.

Allmänna rådet kommer att informeras om halvtidsöversynen av EU:s
budgetram för perioden 2014-2020.

Det slovakiska ordförandeskapet kommer också att informera rådet om det
interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning från den 15 mars i år.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar på allmänna rådets möte för
Sveriges räkning.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Samlad exportinformation på
verksamt.se/utland
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Nu lanseras verksamt.se/utland, vilket innebär att ett
enda fönster för digital exportinformation skapas.
Därmed kommer företagen att få en tydlig digital ingång
när de söker efter det statliga stöd som finns att få för
rådgivning, marknadsföring, finansiering etc. i samband
med en internationell satsning. Insatsen är en del av
regeringens exportstrategi.
- Genomförandet av regeringens exportstrategi fortsätter. Med
verksamt.se/utland blir det lättare för svenska företagare att få rätt
information kring det statliga stöd som finns att få för rådgivning,
marknadsföring och finansiering i samband med en internationell satsning,
säger Ann Linde.

I regeringens exportstrategi klargjordes att den digitala exportinformationen
behövde stärkas. Trots det stora utbudet av tjänster som erbjuds företag för
att öka sin export och internationalisering är de statliga aktörerna inte
tillräckligt kända. Denna okunskap riskerar att resultera i att små och
medelstora företag inte använder det stöd som finns, och i värsta fall gör
misstag i sina exportsatsningar som hade kunnat undvikas. Företagen har
också vittnat om att information kring internationalisering och export är
fragmentiserad. Det har fram tills nu inte funnits en digital ingång för
företagare som behöver hjälp med sin internationella satsning. Detta ändras i
och med lanseringen av verksamt.se/utland.

Innehållet på verksamt.se/utland är utvecklat av Tillväxtverket i samverkan
med Kommerskollegium, Business Sweden, Almi företagspartner AB,
Exportkreditnämnden, AB Svensk Exportkredit, Enterprise Europe Network,
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Tullverket, Bolagsverket, Skatteverket och PRV (Patent och
registreringsverket), Swedac, Swedfund, Tullverket och SIS (Sveriges
standardiseringsinstitut).



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Lindes Team Sweden-resa till
Indonesien och Vietnam
Publicerad 10 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Sveriges välstånd är beroende av en stark export. Den
svenska exporten står fortfarande mycket stark, men
närmare 70 procent av Sveriges export går i dagsläget
till EU:s inre marknad och den svaga tillväxten i Europa
vilket medför att också den svenska exporten utvecklas
långsamt. Sveriges exportföretag måste i ökande
utsträckning fokusera på tillväxtmarknaderna i Asien.
Beräkningar visar att om endast fyra år – år 2020 –
kommer 53 procent av tillväxten att ske i Asien och
endast 21 procent i Nordamerika och 13 procent inom
EU.
- Den europeiska kakan blir mindre, det är i Asien det växer. Därför besökte
jag Indonesien och Vietnam med en stor svensk företagsdelegation i förra
veckan, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Vietnam förväntas uppleva en tillväxt på ca 6-7 procent fram till 2020, vilket
är i paritet med landets genomsnittstillväxt för hela 2000-talet. Landet utgör
ett av de största dragloken i den asiatiska ekonomin där endast Kina och
Indonesien har vuxit mer de senaste 20 åren. G20-medlemmen Indonesien i
sin tur är världens fjärde största land sett till befolkning och världens tionde
största ekonomi i termer av köpkraftsparitet. Indonesien förväntas uppnå en
BNP-tillväxt på runt 5 procent fram till 2017.

Om svensk exportindustri inte lyckas ställa om och i högre utsträckning nå ut
till tillväxtmarknaderna står Sverige inför betydande utmaningar för att
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bevara ställningen som en av världens ledande industrinationer, och ytterst,
den svenska välfärden.

I den "Exportstrategi" som regeringen antog för ganska exakt ett år sedan
slås fast att svensk export i större utsträckning måste nå ut till
tillväxtmarknaderna – främst i Asien. I strategin framgår också att flera små
och medelstora företag måste förmås att exportera, att svenska varor,
tjänster och system måste nå ännu högre upp i värdekedjan, och att
regeringen kontinuerligt måste verka för en ökad frihandel och förbättrad
hållbarhet i handeln och produktionsleden.

- I samtliga dessa hänseenden är det regeringens ambition att växla upp
engagemanget. Som handelsminister ser jag det som ett av mina viktigaste
uppdrag, säger Ann Linde.

Under det gångna året har regeringen också vid flera tillfällen fått svenska
industrins kvittering på att "Exportstrategin" siktar rätt. Senast i SvD den 22
september betonade Marcus Wallenberg att svenska företag inte lever upp
till sin potential i Sydostasien, måste arbeta hårdare med sin marknadsföring
och teknologiska satsning i regionen samt tillvarata sin innovationskraft.

Regeringens roll är att marknadsföra och underlätta för svenska företag i
deras exportansträngningar gentemot de asiatiska ekonomierna. I flera av
dessa ekonomier föreligger mycket starkare band mellan det offentliga och
näringslivet än vad vi är vana vid i Europa. Mervärdet av det offentligas
delaktighet i svenska exportsatsningar ligger i att bistå svenskt näringsliv i
länder där affärsklimatet inte alltid är helt oproblematiskt och där
byråkratiska handelshinder och flaskhalsar fortfarande föreligger. Det
handlar således om att utveckla handelsrelationen med länder som, trots
stora framsteg mot en ökad ekonomisk liberalisering, även fortsättningsvis
kräver ett starkt politiskt engagemang för att öppna dörrar för svenska
företag.

Flera av Sveriges stora industriföretag bearbetar de asiatiska marknaderna
långsiktigt med stora, högteknologiska projekt. Forskning, utveckling och
ofta tillverkning för dessa projekt görs i stor utsträckning i Sverige och säkrar
sysselsättningen för tusentals svenskar. Ledtiderna är fleråriga och
projektens framgång på respektive marknad är beroende av ett samordnat
samspel mellan svensk industri, regering och offentlig sektor. Sverige närmar
sig dessa länder på bred front, med ett djupt, genuint och brett engagemang
som kan omfatta alltifrån förhandlingar av frihandelsavtal och
samarbetsavtal, erfarenhetsutbyte mellan statliga myndigheter, Triple Helix-



verksamhet i samarbete mellan universitet, industri och offentlig sektor samt,
naturligtvis, gemensamma och långsiktiga satsningar som omfattar svensk
industri och gynnar svensk export.

För att Sverige skall betraktas som en seriös motpart fordras att det svenska
erbjudandet uppfattas omfatta så mycket mer än produktleverans; inget land
vill utgöra endast en avsättningsyta för andra länders varor och tjänster.
Genom att välja det svenska alternativet ska motparterna i Asien vara
förvissade om att de får ett mycket bättre paket som omfattar inte bara
svenska företag och produkter, utan också all den expertis och det kunnande
som statliga myndigheter och universitet besitter.

I egenskap av delegationsledare träffade Ann Linde sina asiatiska
ministerkolleger i närvaro av representanter för de svenska företag som var
medföljande på delegationsresan. Utöver att presentera dessa företags
affärsidéer och verksamhet, adresserades även eventuella handelshinder som
de svenska företagen har bekymmer med på aktuell marknad. Andra
områden som diskuterades var den verksamhet som statliga myndigheter och
universitet bedriver i samarbete med sina asiatiska motparter. Bredden och
djupet i det svenska engagemanget brukar tas väl emot. Samverkansformen
är effektiv och uppskattad.

Som varje delegationsresa slog även denna resa ett slag för de svenska små
och medelstora företagen och syftade till att stärka deras export- och
internationaliseringsmöjligheter på två väldigt viktiga marknader i en viktig
del av världen. Allt fler små och medelstora företag upptäcker möjligheterna
på tillväxtmarknader. Samtidigt uppgår exporten till tillväxtmarknader
generellt bara till 13 procent av de små och medelstora företagens totala
export. Just till de asiatiska marknaderna har de små och medelstora
företagen emellertid börjat bana väg med ganska kraftiga exportökningar de
senaste fem åren; volymen har ökat med 65 procent sedan 2005. Under år
2015 ökade exporten med 12 procent, motsvarande 1,2 miljarder kronor. I
dag exporterar svenska små och medelstora företag till tillväxtmarknader
totalt för 40 miljarder kronor; en trend som har pekat uppåt sedan 2013.

I samband med en delegationsresa av detta slag är det emellertid också
naturligt att det främst är de stora, multinationella företagen som åtföljer
ministern. Det är oftast dessa företag som har de finansiella musklerna att
etablera sig i denna del av världen och vars behov av handfast stöd från en
handelsminister är som störst. Men också detta är indirekt av stor vikt för
alla de tusentals arbetstillfällen som finns i de svenska små och medelstora
företag som idag är underleverantörer till de multinationellt verkande



svenska företagen. Genom att hjälpa de svenska storföretagen i deras
exportansträngningar, hjälper regeringen indirekt de små och medelstora
företagen att driva och även expandera sin verksamhet. Inget exempel på
storkoncernens betydelse för underlevererande småföretag vore väl därvid
mer talande än Volvo Cars framgångsrika expansion och den volymökning
det har medfört för små- och medelstora företag i hela Västsverige och i
landet i stort. Nyanställningarna kan räknas i tusental.

- Som ledare för en svensk företagsdelegation till Sydostasien, ville jag hjälpa
svenskt näringsliv med dess exportansträngningar i denna viktiga del av
världen, primus motor för global tillväxt år 2020, säger Ann Linde.

Om arbetet bedrivs med framgång bidrar regeringen till att svensk industri
kan vidmakthålla sin position som världsledande, till att företagens forskning
och utveckling ligger kvar i Sverige, till att såväl multinationella företag som
små och medelstora får ännu bättre snurr på hjulen och kan nyanställa
arbetskraft. Få andra politiska ambitioner kan tävla med en sådan
prioritering; det svenska samhället och välfärden under kommande år är
beroende av svenska exportföretags möjligheter att hävda sig på
tillväxtmarknaderna, inte minst i Sydostasien.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk stålindustri åter i fokus
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Läget inom den europeiska stålindustrin diskuteras när
ministrarna med ansvar för konkurrenskraft
sammanträder i Bryssel den 29 september. Stålsektorn
har problem med global överkapacitet och vikande
efterfrågan. På rådsmötet diskuterar ministrarna också
hur EU:s regelverk ska tillämpas på delningsekonomin.
Kommissionen ska informera om läget inom den europeiska stålindustrin
och därefter följer en diskussion bland ministrarna. Rådet har tidigare
diskuterat problemen inom stålsektorn och frågan väntas även komma upp
på stats- och regeringschefernas möte i Europeiska rådet i oktober.

Regeringen delar oron för de problem som stålsektorn står inför. Det är
viktigt att undvika ett handelskrig om stål som drabbar EU:s exporterande
stålindustri och att WTO:s regelverk följs samtidigt som justa
konkurrensvillkor ska gälla, anser regeringen.

Diskussion om EU-regler kring delningsekonomin

I en policydebatt diskuteras europeisk delningsekonomi mot bakgrund av
kommissionens meddelande med riktlinjer för hur befintlig EU-lagstiftning
ska tillämpas på delningsekonomins affärsmodeller.

Regeringen välkomnar kommissionens vägledning och delar bedömningen
att den snabbt växande delningsekonomin bidrar till ökad tillväxt, en grön
ekonomi och fler flexibla tjänster till lägre priser. För att kunna skapa
förutsättningar för detta är det viktigt att det finns tydlighet kring EU-
reglerna.

Statssekreterare Eva Lindström representerar Sverige vid rådsmötet.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Utrikesdepartementet

Migration, handel och Ryssland på
allmänna rådets möte
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

Rådet för allmänna frågor, GAC, träffades i Bryssel 20
september. På agendan stod framför allt förberedelser
inför 20-21 oktober då EU:s stats- och regeringschefer
möts för höstens första Europeiska råd. Allmänna rådet
gjorde också en halvtidsöversyn av EU:s budget och
diskuterade EU-kommissionens arbetsprogram för
2017.
Rådet för allmänna frågor, GAC, träffades i Bryssel 20 september. På
agendan stod framför allt förberedelser inför 20-21 oktober då EU:s stats-
och regeringschefer möts för hösten första Europeiska råd. Allmänna rådet
gjorde också en halvtidsöversyn av EU:s budget och diskuterade EU-
kommissionens arbetsprogram för 2017.

Ministrarna gick igenom genomförandet av slutsatserna från Europeiska
rådets möte i juni. På bordet låg också ett utkast till dagordning för det
nästkommande mötet i Europeiska rådet. Migrationsfrågor, EU:s
handelspolitik och EU:s relationer med Ryssland är de frågor som prioriteras
på Europeiska rådets oktobermöte.

EU är nu halvvägs in i budgetperioden 2014-2020. Allmänna rådet fick en
dragning av EU-kommissionens halvtidsöversyn av periodens budgetramar.

Ministrarna lämnade också synpunkter på EU-kommissionens arbetsprogram
som ska antas i oktober och antog slutsatser om Bosnien-Hercegovinas
ansökan om EU-medlemskap.

EU- och handelsminister Ann Linde deltog i mötet för Sveriges räkning.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet diskuterar EU:s
långtidsbudget
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

När allmänna rådet möts i Bryssel tisdag 20 september
kommer det bland annat att inleda förberedelserna av
mötet i Europeiska rådet 20-21 oktober 2016 genom att
diskutera ett utkast till kommenterad dagordning.
Ministrarna kommer också att informeras om
genomförandet av slutsatserna från Europeiska rådets
möte i juni.
Ministrarna kommer att ta del av en föredragning om kommissionens
halvtidsöversyn av EU:s fleråriga budgetram för 2014–2020.

Slutligen kommer ministrarna att diskutera en skrivelse där EU-
kommissionen sammanfattar sitt arbetsprogram för 2017.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i mötet för Sveriges räkning.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog idag emot
chefen för Asiatiska banken för
infrastrukturinvesteringar (AIIB)
Liqun Jin
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Asiatiska banken för infrastrukturinvesteringar
etablerades i januari i år och Sverige blev medlem vid
dess första årsmöte i juni. Statsministern och Jin
diskuterade bankens strategiska fokus framöver.
Statsministern uttryckte sin förhoppning att AIIB blir en institution med
tydligt fokus på miljö- och klimatvänliga investeringar. Vid mötet deltog
också EU- och handelsminister Ann Linde. 

Under sitt besök i Sverige kommer Jin även att träffa finansministern, träffa
representanter för svenska företag på Business Sweden och ha ett
seminarium på Utrikespolitiska institutet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde: Regeringen satsar 28
miljoner för att främja svensk
design utomlands
Publicerad 31 augusti 2016 Uppdaterad 31 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde invigningstalade på
Fashion Week Stockholm måndag den 29 augusti och
lyfte fram vikten av svenskt mode som en exportindustri.
Svenskt mode är en av de snabbast växande
exportnäringarna och en bransch som regeringen vill
fortsätta stötta. Regeringen satsar därför 28 miljoner kr
under 4 år för att främja svensk design utomlands.
- Det finns en stor efterfråga på svenska märken utomlands, självklart för att
de skapar snygga kläder men också för att svenska märken skapar innovation
kring hållbarhet och nytänkande. Smart mode håller länge och där ligger
Sverige i framkant, säger Ann Linde.

Borås Textilhögskolas avgångselever öppnade modeveckan med att visa upp
sina kreativa examenskollektioner under invigningen och Ann Linde besökte
även Swedish Fashion Talents visning som är ett talangförsörjningsprogram
av SFC för framtidens svenska varumärken. De har hjälpt till att utveckla
nya svenska varumärken som Dagmar, Ida Sjöstedt och Altewai Saome som
alla genomgått talangprogrammet. Modeinkubatorn i Borås var också på
plats under visningen. De verkar för att skapa förutsättningar för
entreprenörer inom textil och mode att etablera sig på marknaden med
ambitionen att starta företag inom modebranschen. Modeinkubatorn bistår
med aktiv och anpassad management support, produktionsstöd och det mesta
man kan behöva stöd med som ny designer.

- Jag är verkligen imponerad av de unga talangerna under Swedish Fashion
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Talents visning, mycket kreativitet och nytänkande. Det känns extra viktigt
och bra att Vinnova på uppdrag av regeringen fått 20 miljoner kronor för att
möjliggöra innovativa projekt. Bland dem finns Fashion Tech, ett projekt
som möjliggör för företag som modeinkubatorn i Borås att driva verksamhet
och stötta unga svenska designers, säger Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Lindes toppdiplomater för
ökad export
Publicerad 24 augusti 2016 Uppdaterad 24 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde träffade igår de
svenska topp 26 ambassadörerna för svensk export.
Det är 26 länder som strategiskt blivit utvalda för att öka
svensk export till sitt respektive land och därmed
generera arbetstillfällen till Sverige.
- Inom regeringens exportstrategi har vi valt ut 26 länder som ska satsa extra
mycket på att öka den svenska exporten i sitt land. Det är viktigt för att även
skapa jobb hemma i Sverige. Jag och många av mina ministerkollegor
planerar att besöka några av de utvalda länderna under hösten, säger Ann
Linde.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Statistik över UD-ledningens
arbete
Publicerad 19 augusti 2016 Uppdaterad 19 augusti 2016

Snart har halva innevarande mandatperiod passerat.
Det har varit två händelserika år på
Utrikesdepartementet, med hög aktivitet för både
statsråd, kabinettssekreterare och statssekreterare. En
del av detta går att sammanfatta i siffror. Nedan följer
statistik över delar av statsrådens,
kabinettssekreterarens och statssekreterarnas
engagemang från regeringens tillträde till i dag.

Interpellationer och riksdagsfrågor

Utrikesminister Margot Wallström har besvarat 82 interpellationer och 197
riksdagsfrågor.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella
Lövin har besvarat 19 interpellationer, varav två som klimatminister, och 67
riksdagsfrågor.

EU- och handelsminister Ann Linde har besvarat en interpellation och tre
riksdagsfrågor.

Debattartiklar

Margot Wallström har skrivit 54 debattartiklar, varav elva tillsammans med
Isabella Lövin (m.fl.).

Isabella Lövin har skrivit 48 debattartiklar, varav elva tillsammans med
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Margot Wallström (m.fl.).

Ann Linde har skrivit fyra debattartiklar.

Resor

De resor (till och med juli 2016) som statsråden, kabinettssekreteraren och
statssekreterarna har gjort framgår i en pdf-fil på denna sida.



Artikel från Utrikesdepartementet

Norges EU-minister besökte UD
Publicerad 16 augusti 2016 Uppdaterad 16 augusti 2016

Utrikesminister Margot Wallström och EU- och
handelsminister Ann Linde tog den 15 augusti emot
Norges EU- och EES-minister Elisabeth Aspaker på
UD.
Vid mötena diskuterades bland annat det nordiska samarbetet, den brittiska
EU-folkomröstningen och dess följder samt handeln mellan våra länder.
Norge är Sveriges största exportmarknad utanför EU och en viktig
handelspartner.
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Artikel

Ungdomsarbetslösheten fortsätter
att sjunka
Publicerad 04 augusti 2016 Uppdaterad 04 augusti 2016

Bland ungdomar i Sverige sjunker arbetslösheten
snabbt samtidigt som sysselsättningsutvecklingen i
Sverige är positiv. Detta var en av nyheterna som
regeringen berättade om vid sommarens sista pressfika
den 4 augusti.
Sysselsättningsutvecklingen i Sverige är positiv samtidigt som arbetslösheten
fortsätter att minska visar kvartalsstatistik från SCB. Vid dagens pressfika
med regeringen berättade arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson om den positiva utvecklingen.

- Ungdomsarbetslösheten ligger idag på 18,2 procent vilket är den lägsta
noteringen på 13 år. Sedan regeringsskiftet har det skapats cirka 120 000 fler
jobb, konstaterar Ylva Johansson.

Samtidigt som arbetslösheten bland unga sjunker snabbt, fortsätter den att
vara hög bland vissa grupper, till exempel bland unga nyanlända. Under 2016
kommer därför Delegationen för unga till arbete (DUA), som tillsattes av
regeringen 2014, att hålla dialogmöten med kommuner och
arbetsförmedlingar runt om landet. Syftet med dessa dialogmöten är bland
annat att ge stöd till kommuners och arbetsförmedlingars samverkansarbete
och fördjupa kunskapen om målgruppen nyanlända ungdomar.

Artikel: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 13 år

Tillsammans för unga i jobb

Samverkan för bästa skola utvidgas till förskolan
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2015 gav regeringen Skolverket i uppdrag att inleda uppdraget Samverkan
för bästa skola eftersom ojämlikheten mellan skolor ökar samtidigt som
kunskapsresultaten sjunker. Uppdraget innebär att staten tar ansvar och ger
stöd till huvudmän i deras skolutvecklingsuppdrag.

Utbildningsminister Gustav Fridolin berättade om att uppdraget nu utvidgas
till att även omfatta förskolan. Regeringen investerar därför ytterligare totalt
100 miljoner kronor som fördelas över fyra år. Fram till 2019 räknar
Skolverket med att 180 skolor kommer att ha medverkat i satsningen.

Sverige stödjer tryggare idrottsevenemang

Inrikesminister Anders Ygeman informerade om att regeringen vid dagens
regeringssammanträde beslutat om att skriva under Europarådets konvention
om en strategi för trygghet, säkerhet och service vid fotbollsmatcher och
andra idrottsevenemang.

– Vi ska inte låta en liten grupp förstöra glädjen för oss alla på arenorna. Nu
gör vi ett gemensamt jobb med många andra länder för en schysstare fotboll,
säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Minskat stök på arenorna 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde i möte med Tysklands och
Frankrikes EU-ministrar
Publicerad 12 juli 2016 Uppdaterad 12 juli 2016

Den 11 juli träffade EU- och handelsminister Ann Linde
Tysklands och Frankrikes EU-ministrar i Berlin för att
diskutera hur dessa medlemsländer tillsammans kan
driva en gemensam politik efter att Sveriges närmaste
samarbetspartner i EU, Storbritannien har röstat för att
lämna EU. För Sverige är det viktigt att hitta nya starka
samarbetspartners för att ha möjlighet att vara med och
skapa EU:s framtid.
De frågor som diskuterades var tillväxt och sysselsättning, hur EU kan höja
ambitionsnivån för att skapa fler jobb i Europa med rättvisa och jämlika
löner. Klimatet, hur växlar vi upp det så viktiga klimatarbetet vi har åtagit
oss efter Paris. Migrationskrisen och EU-ländernas gemensamma solidariska
ansvar samt värderingar i EU. Även jämställdhet och hur vi får fler unga att
känna att de drar direkt nyttan av att vara med i EU diskuterades. Samtalen
resulterade i en deklaration som länderna nu gemensamt kommer att driva på
i EU.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Utrikesdepartementets statsråds
medverkan under
Almedalsveckan
Publicerad 04 juli 2016 Uppdaterad 04 juli 2016

Utrikesminister Margot Wallström, minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt
vice statsminister Isabella Lövin och EU- och
handelsminister Ann Linde deltar enligt nedan under
Almedalsveckan:

Utrikesminister Margot Wallström:

Tisdag 5 juli:

14:00 Peace in Syria – Mission Impossible?
Folke Bernadotteakademin står värd för ett seminarium med Staffan de
Mistura, FN:s särskilda sändebud till Syrien. I ett samtal med bland
annat Ann Dismorr, chef för Mellanöstern- och Nordafrikaenheten på
Utrikesdepartementet diskuteras situationen i det krigsdrabbade landet och
de pågående fredssamtalen. Plats: Sverige i världen-scenen.

17:30 Pressträff
Pressträff om senaste nytt gällande Sveriges plats i FN:s säkerhetsråd. Plats:
Sverige i världen, Donnersgatan 6, Visby

18:00 Sverige i FN:s säkerhetsråd
Samtal med svenska FN-förbundets generalsekreterare Linda Nordin och
Efraim Gomez från Utrikesdepartementets FN-enhet om den svenska
säkerhetsrådskandidaturen och Sverige som ny medlem. Plats: Sverige i
världen-scenen.
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Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister Isabella Lövin:

Fredag 8 juli:

10:00 Pressträff. 
Plats: Trädgården, Strandgatan 34

19:00 Talar i Almedalen

22:00 Nikodemussamtal
Personligt samtal på inbjudan av Svenska Kyrkan. Samtalsledare: Lisbeth
Gustafsson, journalist och Mats Hermansson, domprost, Visby
domkyrkoförsamling. Plats: S:ta Maria domkyrka, Västra kyrkogatan

EU- och handelsminister Ann Linde:

Tisdag 5 juli:

11.30–12.30 After the referendum – is this the end of the European
project?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Swedbank.
Plats: Strandgatan 35

14:10-14:40 Sweden, U.S., and EU: Opportunities and Challenges in the
Economic Relationship
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat av EU-kommissionen
tillsammans med Azita Raji, USA:s ambassadör till Sverige. Plats:
Europahusets paviljong, Strandvägen H526

Onsdag 6 juli

08.30-09.30 Vart är EU på väg?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av LO. Plats:
Hamnplan 5

11.00–12.00 Hur förvekligar vi den stora potentialen i svenska företags
internationella framgångar? 
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Svenskt
näringsliv. Plats: Svenskt Näringslivs trädgård, Hamngatan 3

16:00-17:00 Industri 4.0 – innovation och vägen till fortsatt hög



konkurrenskraft
EU- och handelsministern deltar i ett panelsamtal arrangerat av Dagens
Industri och Business Sweden. Plats: Dagens Industris tält, Donners plats 2

Torsdag 7 juli:

11.30–12.00 Sveriges roll för ett hållbart företagande
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Concord.
Plats: Unionens trädgård, Hästgatan 10

12.30–14.00 Partierna – Europas svagaste länk
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat ESP – Europeiska
Socialdemokratiska Partiet i Stockholm. Plats: Uppsala universitet, Campus
Gotland, Cramérgatan 3

14:30-15:30 Collaborative economy: boost for sustainable growth and
jobs - or challenge for regulation?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av EU-
kommissionen i Stockholm. Plats: Europahusets paviljong, Strandvägen
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Artikel från Statsrådsberedningen

Storbritannien huvudfråga på
Allmänna rådet
Publicerad 22 juni 2016 Uppdaterad 22 juni 2016

Rådet kommer att förbereda mötet i Europeiska rådet
som hålls 28 och 29 juni i Bryssel genom att diskutera
ett utkast till slutsatser. En central fråga på dessa möten
kommer att vara utfallet av Storbritanniens
folkomröstning om EU-medlemskap som hålls 23 juni.
Som en del av den europeiska planeringsterminen förväntas ministrarna anta
utkast till landsspecifika rekommendationer och överlämna dem till
Europeiska rådet för godkännande.

Rådet kommer också att diskutera kommissionens arbetsprogram för 2016
och lagstiftningsplaneringen för 2017 före kommissionens avsiktsförklaring.

Ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om tillämpningen av det
interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning.

EU-minister Ann Linde deltar i rådsmötet som hålls i Luxemburg 24 juni.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

TTIP-dialogen i Stockholm
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

I ett unikt event som arrangerades av Regeringskansliet
tillsammans med LO och Svenskt Näringsliv samlades
representanter från näringslivet, civilsamhället, EU och
USA för en heldag kring det transatlantiska handels-
och investeringspartnerskapsavtalet TTIP.
EU- och handelsminister Ann Linde, USA:s handelsrepresentant ambassadör
Michael Froman och EU:s handelskommissionär Cecilia Malmström
medverkade i debatter och höll anföranden under dagen.

- För ett öppet och handelsberoende land som Sverige har det aldrig varit
aktuellt att säga nej till handel, och TTIP-förhandlingen är en historisk
möjlighet att bidra till Sveriges och EU:s välstånd, sade EU- och
handelsminister Linde.

I mindre grupper diskuterade företrädare för miljöorganisationer, näringslivet
och fackförbund i Sverige och internationellt olika aspekter av TTIP och de
pågående förhandlingarna. Tillsammans med Cecilia Malmström och
Michael Froman besökte EU- och handelsminister Ann Linde ett svenskt
företag för att diskutera handel och möjligheterna med TTIP. Förhandlingar
om TTIP skedde även på plats i LO:s lokaler.

- Det finns en samsyn i vårt land om vikten av handel och öppenhet som
detta dialogmöte ger ett tydligt uttryck för. Fortsatt öppenhet, transparens
och att engagera intresserade organisationer och medborgare är viktigt när
förhandlingarna går vidare, sade EU- och handelsminister Linde.

Evenemanget sändes live via webben.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Stockholm värd för högnivådialog
om TTIP
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Den 31 maj arrangerar Utrikesdepartementet
tillsammans med LO och Svenskt Näringsliv en dialog
på hög nivå om det transatlantiska handels- och
investeringspartnerskapsavtalet TTIP. EU- och
handelsminister Ann Linde kommer delta under dagen,
tillsammans med EU:s handelskommissionär Cecilia
Malmström och USA:s handelsrepresentant
ambassadör Michael Froman.
Deltar gör även TTIP-förhandlingarnas båda chefsförhandlare Ignaciao
Garcia Bercero (EU) och Dan Mullaney (USA) samt LO-ordförande Karl-
Petter Thorwaldsson och VD för Svenskt Näringsliv Carola Lemne.

Under dagen kommer frågor som marknadstillträde, hållbarhet, rättigheter
och protektionism att diskuteras. Bland inbjudna deltagare finns
representanter från miljöorganisationer, näringslivet och fackliga
organisationer.

- Dialogen blir ett unikt tillfälle att diskutera fördelar och utmaningar med
TTIP. Ett tillfälle för olika grupper att komma till tals och lyfta just sina
frågor. Transparens och öppenhet är och skall vara ledord när världens två
största marknader förhandlar om ett frihandelsavtal. Stockholmsdialogen är
ett konkret uttryck för just öppenhet och transparens i
frihandelsförhandlingar, säger EU- och handelsminister Linde, som kommer
hålla ett av huvudanförandena under dagen.

https://www.regeringen.se/

